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چه با شکوه است پیوند امـام وامت که درسی امین  سالگرد رحلت حضرت 
امام خمینی )ره(  تجـلی میثاق، همپای امام خامنه ای در راه امام خمینی 
)ره( تا آخر ایستاده ایم.  در سی امین سالگرد رحلت  سر سلسلۀ عشق، 
و پیر قبیله ایمان، عاشقان خمینی )ره(  به طواف کعبه دل می آیند  وگاه 
دل کندن از حرم و حریم، اوج ضجۀ مسلمانانی  که از غربت وطن خویش 
با شکوه سالگرد  آیند. مراسم  ایمان می  به قرب سلسله سالار، همسفران 
شکوه  با  امسال  رمضان   مبارک  ماه  درانتهای   )ره(   امام  حضرت  رحلت 
که  خارجی  میهمانان  تعداد  افزایش چشمگیر  با  می شود،  برگزار  بیشتری 
به قصد زیارت تربت یار  و همدردی با دلسوختگان در فراق قافله سالار به 
ایران آمده  نشانی از اینکه  بی هیچ قداره و شمشیر، انقلاب اسلامی ایران  
همانگونه که پیر همیشه زندۀ ما خمینی کبیر نوید داده بود از مرزها گذشته 
و به عبارت ساده ترانقلاب صادر شده است.  برای نوشتن در عزای امام )ره( 
واژه ها در خدمت قلم حقیر می شوند و بیان هیچ قلمی عمیق تر از فغان 
با عزاداران  یک ملت نیست. پسندیده آن است که همراه ملت و هم صدا 
خمینی )ره( در غم فراق  آن خلاصۀ توحید به این مختصر قناعت کنیم که 
تا جهان باقی است، خمینی زنده است.  مشروع سخنان مقام ولایت، مقام 
معظم رهبری در حرم امام خمینی )ره( را در شماره آینده اعتبار بخوانید.  

فریاد ایران اسلامی و وداع با امام خمینی )ره(

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار 
هزاران نفر از دانشجویان:

سرتیتر اخبار
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روحانی: توطئه های استکبار علیه قدس 
شریف و فلسطین به نتیجه نخواهد رسید

قطع دست دلالان در حوزه کالاهای اساسی
استقلال وکلا به موازات استقلال قضات  

توجه ایرانخودرو به تأمین قطعات یدکی و تحریم ها 

اولویت بندی سایپا و مصرف کنندگان واقعی 

خدادی: کوتاه کردن دست دلالان از بازار کاغذ

 تفاهم نامه همکاری بانک تجارت 
و صندوق ضمانت صادرات ایران

فولاد مبارکه همواره در کنار مردم
حسین سیستانی فرماندار اصفهان شد

 سلیمانی: بازدید مستمر هیئت های 
بیمه مرکزی از شرکت های بیمه

تصویب افزایش ۱۰۰ درصدی سرمایه همراه اول
شفافیت دلیل اصلی شیوه نامه عرضه نفت
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 فرا رسيدن سيامين سالگرد ارتحال ملكوتي بنيانگذار كبير انقلاب اسلامي ايران، پرچمدار نهضت بيداري و سلطه ناپذيري در عصر حاضر، حضرت امام خميني )ره( و سالروز قيام خونين 15خرداد42 بر همه رهروان انقلاب اسلامي تسليت و تعزيت باد.

پیشاپیش عید سعید فطر را تبریک می گوییم 

» دنیا بداند اینها وکیل ایران نیستند اینها خائن به 
مملکت ایران هســتند « این فریادی بود از مردی 
که دراوج قدرت رژیم دیکتاتوری شــاه ســکوت را 
شکست ودرمدرسه فیضیه قم درباره کاپیتولاسیون 

نطقی تاریخی ایراد کرد.
در 13 خرداد سال 42 به علت سانسور شدید در 
رسانه های گروهی هرگز این نطق پر شور به چاپ  
نرسید وامام در خلال حمله به آمریکا ی جنایتکار 
چنین گفت : اگر مملکت اشــغال آمریکایی است 

پس بگوئید ما را از این مملکت  بیرون بریزند.
رئیــس جمهور آمریــکا بداند ایــن معنا را که 
منفورترین افراد دنیا پیش ملت ماست، آمریکا نزد 
ملت ما منفور اســت، امروز قرآن با او دشمن است، 
ملت ایران با او دشمن است. آقا )  خطاب به شاه ( 
تمام گرفتاریها ی ما از آمریکاست، تمام گرفتاریهای 

ما از این اسرائیل است.
» اســرائیل هم از آمریکاســت. این وکلا هم از 
آمریکا هستند. این وزراء هم از آمریکا هستند «  و 
امــام در این نطق تاریخی که ازپیامد آن آ گاه بود،  
خروشــید : » خمینی را اگرداربزنند تفاهم نخواهد 
کرد « مدرســه فیضیه با نطق پر شورامام یکپارچه 
شوروهیجان شد وخیلی سریع باز تاب حرفهای امام 

گروه های مسلمان را به خیابانها کشاند ودرنهایت 
دو روزبعد یعنی در15خرداد ســال 42مردم ایران 
درشهرهای مختلف به تظاهرات پرداختند ودرنتیجه 
تهران که به مرکزاین تظاهرات پرشور در آمده بود 
به اشــغال تانک ها در آمد و طی ساعات متمادی 

صدای تیراندازی یک لحظه در  شهرها قطع نشد و 
سرانجام رژیم دیکتاتور شاه به زورگلوله و کشته و 
شــهید کردن عده زیادی از مردم مسلمان  و مبارز 

تهران به ظاهر توانست تظاهرات را سرکوب کند.
رژیم که می دانســت هرگز نخواهد توانست » 

خمینی را وادار به ســکوت نماید دژخیمان خود را 
به قم فرســتاد و امام به بازداشت مزدوران شاه در 
آمد.  زمانی که امام در بازداشت مأموران رژیم بود، 
دژخیمان شــاه از امام پرســیدند : »  کجا هستند 
طرفداران شــما ؟ «  و امام خیلی خونســرد و بی 
مهابا پاســخ دادند : » یاران من در گهواره ها  شیر 
می خورند « و براســتی هم وقتی به بهمن ســال 
57 رسیدیم و حضرت امام برای ایراد نطق تاریخی 
خود بهشت زهرا را انتخاب کردند، بسیاری از یاران 
صدیق امام و کســانی را که ایشان در خرداد سال 
42 از آنان ســخن گفته بود، شهادت را پذیرا و در 
گلزار بهشت زهرا دفن بودند و همین امر باعث این 
شعارمردم شد: » دربهار آزادی جای شهدا خالی «  
در روزهای پر شکوه پیروزی انقلاب اسلامی مردم 

یکبار دیگر حرفهای
امام را در مدرســه فیضیه قم بخاطر آوردند که 
خــروش بر آورد : » امروز به مــن اطلاع دادند که 

بعضی از اهل
منبر را برده اند ودر سازمان امنیت به آنها گفته 

اند : شما با سه موضوع کار نداشته باشید 
پس از آن هرچه خواستید بگوئید.

1 – اینکه  با شــاه کاری نداشــته باشید واز او 

حرف نزنید.
2 – با اسرائیل کار نداشته باشید. 
3 – شما نگوئید دین درخطراست.

اگر ما این ســه مطلب اساســی را کنار بگذاریم 
دیگر چه بگوئیم. ما هر گرفتاری که داریم مربوط 

این سه مطلب است تمام گرفتاریهای ما... «
آن روز این نطق تاریخــی چنان در مردم ایران 
تأثیر کرد که با دست خالی و مشت های گره کرده  
بــه خیابانها آمدند و با توپ و تانک و مسلســل 

جنگیدند و تعداد زیادی شهید و مجروح دادند. 
رژیم دیکتاتوری شــاه به خیال خام خود فریاد 
مردم را با گلوله خفه کرد و رهبر انقلاب اســلامی 
ایران  را به ترکیه تبعید نمود وسپس ازآنجا حضرت 
امام به عراق تبعید شــدند، تا اینکه پس ازگذشت 
پانزده ســال مردم یکپارچه در قبال مکتب و کیان 

مذهبی وملی خود احساس خطر کردند.
 واین بار پرخروش وبی امان و دوباره با دســت 
خالی ومشــت های گره کرده چون سیل خروشان 
در خیابانها بــه راه افتادند ودرعرض مدت کوتاهی 

توانستند در12 بهمن سال 57 رهبر کبیر
انقلاب اسلامی را با آغوش باز و طی مراسم کم 

نظیر و پر شکوه مورد استقبال تاریخی قراربدهند.

یادیازپانزدهخرداد1342؛دژخیم:کجاهستندیارانتو؟

     امام : یاران من در گهواره شیر می خورند

سالروز رحلت امام خمینی )ره( 
وشهدای تاریخ سازان ۱5 خرداد ۱342، تسلیت باد
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اشعار امام خمینی )ره(در مَدح حضرت مَهدی )عج(

خبرخبر
 رئیس جمهور در راهپیمایی پرشور مردم 

تهران در روز جهانی قدس:

توطئه های استکبار علیه قدس شریف 
و فلسطین به نتیجه نخواهد رسید

رئیس قوه قضاییه در حاشیه راهپیمایی روز قدس: 

»معامله قرن« به »مقاومت قرن« 
تبدیل خواهد شد

معاون مطبوعاتی وزارت ارشاد: دست 
دلالان را از بازار کاغذ کوتاه می کنیم

رئیس جمهور با تاکید بر اینکه توطئه های استکبار و متجاوزین 
علیه قدس شریف و فلسطین به نتیجه نخواهد رسید، اظهارداشت: 
تردید نداریم که پیروزی نهایی از آن حق و فلسطین خواهد بود 
و سرزمین فلسطین مامنی برای مسلمانان، مسیحیان و یهودیان 
خواهد گردید. حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی که 
همزمان با آخرین جمعه ماه مبارک رمضان و روز جهانی قدس 
از تقاطع خیابان فردوسی در مسیر راهپیمایی گسترده و پرشور 
مردم تهران قرار گرفت، با  اشاره به اینکه روز قدس در تاریخ 
انقلاب اسلامی ایران از اهمیت زیادی برخوردار است، گفت: روز 
قدس روز تقابل همه مسلمانان در برابر متجاوزین عالم است و 
پیام قدس این است که فلسطین برای همیشه زنده بوده و قدس 
از آن مسلمانان است.  وی با  بیان اینکه دشمنان اسلام در دو 
سال گذشته توطئه های جدیدی علیه قدس طراحی کرده اند 
که البته به نتیجه نرسیده است، خاطرنشان کرد: دشمنان قدس 
را  پایتخت رژیم صهیونیستی اعلام کردند که جز یکی دو کشور 
کوچک هیچ کشوری در جهان از آن حمایت نکرد. آنان همچنین 
جولان را از آن رژیم صهیونیستی  معرفی کردند که هیچ کشور و 
نهاد بین المللی  از آن حمایت نکرد.  دکتر روحانی تاکید کرد: بی 
تردید موضوع معامله قرن نیز به ورشکستگی قرن تبدیل خواهد 
شد و قطعا به نتیجه نخواهد رسید.  رئیس جمهور اظهارداشت: 
ملت ایران 40 سال است که به خیابانها آمده و علیه  استکبار و 
صهیونیست ها شعار می دهند و ملت فلسطین نیز 71 سال است 

که در برابر استکبار و صهیونیست ها مقاومت می کنند.

به گزارش اداره کل روابط عمومی قوه قضاییه، آیت الله سید 
روز قدس در جمع  راهپیمایی  رئیسی در حاشیه  ابراهیم 
خبرنگاران تصریح کرد: امروز اجتماع عظیم ملت بویژه جوانان 
و نوجوانان این پیام دوستداران انقلاب اسلامی و جبهه انقلاب 
اسلامی در دنیا را به گوش جهانیان می رسانند که آزادی 

قدس شریف، حتمی است.
رئیس قوه قضاییه افزود: پیامی که این حضور برای دشمنان و 
رژیم غاصب صهیونیستی دارد نیز این است که حتما شما از 
بین رفتنی هستید و اراده پولادین ملت مسلمان فلسطین به 

پشتوانه اراده الهی، نابودی ظلم را رقم خواهد زد.
آیت الله رئیسی تاکید کرد: این حضور حماسی و بصیرت 
به  تبدیل  معامله قرن  ان شاءالله  ثابت می کند که  مردم 

مقاومت قرن خواهد شد.

معاون مطبوعاتی وزارت ارشاد 
تأکید کرد که دست دلالان را 

از بازار کاغذ کوتاه می کند.
از  بخشی  در  خدادی  محمد 
باشگاه  با  خود  گفت و گوی 
خبرنگاران جوان درباره بحران 
در  کاغذ  بحران  گفت:  کاغذ 
ادامه همه بحران هایی است که 
به دلیل مثلث جنگ تحمیلی 
اقتصادی امریکا، بازار مصرف 

غیراستاندارد ما و عرض اندام افراد سودجو در کشور به وجود 
آمده است. ما تصمیم داریم که بازار مصرف را ساماندهی و 

دست دلالان را کوتاه کنیم.
وی افزود: متأسفانه یکی از مشکلات فعلی، اعلامی بودن 
تیراژهاست. یکی از راهکار های پیش رو برای رفع این مسائل 
هم این است که معاونت مطبوعاتی بازار مصرف را شناسایی 
کرده و در یک نقطه منطقی حفظ کند و مهمتر از آن کالا را 

به طور مستقیم به دست مصرف کننده برساند.
خدادی ادامه داد: من حدود یک ماه است که معاون شده ام 
و در این مدت نمی شود همه این افراد )دلالان( را شناسایی 
کرد. ولی اگر شخصی مستند یا مطلبی درباره سوءاستفاده در 
حوزه مطبوعات دارد بدون ذکر نام خودش روی کاغذ نوشته 
و به من تحویل دهد تا این موضوع را شخصاً پیگیری کنم. 
فرهنگ شفاهی در جامعه ما مانع از مستند صحبت کردن 
می شود، کلی گفتن چیزی را حل نمی کند، بهتر است افراد 

معترض یا مطلع با جزئیات مسأله را به من توضیح بدهند.
کاغذ  کارگروه  نظارتی  دستگاه  گفت:  ارشاد  وزارت  معاون 
تعریف شده و در این کارگروه تعزیرات حکومتی حضور دارد، 
کاغذ هایی که در این مدت وارد و توزیع شده اند راستی آزمایی 
شده است. البته فراموش نکنیم که کل کاغذ وارداتی، کاغذ 
روزنامه نیست. مصرف کاغذ رسانه ای حدود 40 تن در سال 
است، در یک سال گذشته هم علت اصلی بحران کاغذ این بود 

که ارز تأمین آن بموقع پرداخت نشد.
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جانفزا بزمي  طرب انگیز و خوش آراست، بلُبلهفته نامه اقتصادی ایران

تا که آید در حباله ي  عقد او گل، بي تأمُل
»تار« صَلْصَل زد، »نوا« طوطي  و گرم »رقصْ« سُنبل
بس که روح افزا، طرب انگیز، شد بزم طرب، گل

برخلاف شیوه، معشوقگان تصنیف  خوان شد

ني   اساس شادي   اندر توده ي  غبرا مهیاست
یا که اندر بوستانهاي  زمیني  عیش برپاست

خود در این نوروز، اندر هشت جنّت شور و غوغاست
قُدسیان را نیز، در لاهوت، جشني  شادي افزاست
چون که این نوروز، با میلاد »مهدي « توأمان شد

در دیدار 3 ساعته عصر امروز )چهارشنبه( هزاران نفر از 
دانشجویان با رهبر معظم انقلاب اسلامی، نمایندگان تشکلهای 
»علمی، فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و صنفی دانشجویان« 
حدود دو ساعت به بیان دغدغه ها و دیدگاههای خود درباره 
مسائل مختلف روز پرداختند و حضرت آیت الله خامنه ای نیز 
نکات مهمی درباره مسائل مطرح شده و نیز موضوع راهبردی 
»چگونگی ورود جوانان به میدان و شتاب یافتن حرکت عمومی 
کشور برای تحقق چشم انداز روشن انقلاب اسلامی« بیان 

کردند.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود دانشجویان 
و جوانان را به بهره گیری از فرصت کم نظیر ماه مبارک رمضان 
برای تقویت رابطه با خداوند متعال توصیه کردند و گفتند: این 
فرصت مغتنم انس با قرآن و نماز و دعا را به یک عادت نیکو و 

ماندگار تبدیل کنید.
حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه، جلسه دانشجویی 
امروز را جلسه ای پر نشاط، و روحیه جوانی و سرزندگی را موجب 
پیشرفت و استفاده از فرصتها در کشور برشمردند و افزودند: در 
مطالبتان غالباً دردها و نگرانی ها را بیان کردید، من نیز با بیان 
نگرانی ها و اشکالها کاملاً موافقم ولی توجه داشته باشید اگرچه 
روحیه نشاط و طلبکاری خیلی خوب است اما در بیان تعابیر و 
انتقادها باید دقت کنید چرا که بی دقتی در بیان، علاوه بر 

مؤاخذه خدایی، آثار نامطلوب دیگری خواهد داشت.
رهبر انقلاب اسلامی سپس با اشاره به چند مورد از مطالب 
دانشجویان و در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه »آیا اشکالات و 
کمبودهای کنونی ناشی از اشکال ساختار است یا ضعف 
کارگزاران« گفتند: ساختار قانون اساسی ساختار خوبی است 
و اشکالی ندارد، البته در همه کشورها از جمله در کشور ما 
ساختارها در طول زمان تکمیل و نواقص و خلأهای آنها برطرف 
می شود، همانند اینکه در گذشته مجمع تشخیص مصلحت 

نظام وجود نداشت اما امروز وجود دارد.
»نظام  ایده  خصوص  در  ایشان 
پارلمانی« خاطرنشان کردند: این مسائل را 
در مجمع بازنگری قانون اساسی به تفصیل 
بحث کردیم و به این نتیجه امروز رسیدیم، 
چرا که مشکلات نظام پارلمانی برای کشور 

بیش از مشکلات نظام ریاستی است.
رهبر انقلاب در جمع بندیِ پاسخ به 
این سؤال تأکید کردند: در ساختار مشکلی 
وجود ندارد البته امکان کم و زیاد کردن آن 
اشکالها،  کارگزاران،  اما  دارد،  وجود 
کوتاهی ها، ناتوانی ها و سلایق گوناگونی 
دارند که نتیجه آن این کمبودها می شود. 
البته اشتباههای ما مسئولان مانند اشخاص 
عادی نیست و شکافهای بزرگی در متن 

جامعه ایجاد می کند.
نکته بعدی که حضرت آیت الله خامنه ای به آن پرداختند، 
انتقاد یکی از دانشجویان از روند نامناسب خصوصی سازی ها و 

درخواست توقف آن بود.
ایشان با اشاره به خطاهای بزرگ انجام شده در زمینه 
خصوصی سازی، گفتند: بنده در این خصوص مکرراً تذکراتی 
داده ام که در برخی موارد منجر به اصلاح یا توقف کار نیز شده 
است، اما اصل خصوصی سازی نیاز مبرم اقتصاد و کشور ما استو 
نباید جلوی آن گرفته شود، بلکه باید جلوی لغزشها و خطاها 

در خصوصی سازی گرفته شود.
حضرت آیت الله خامنه ای در پاسخ به یکی دیگر از مطالب 
مطرح شده در این جلسه، تأکید کردند: من همواره جریان جوان 
انقلابی را تأیید کرده و می کنم، البته این به معنای تأیید یک 
کار خلاف یا غلط نیست که ممکن است از تعدادی جوان انقلابی 
سر بزند. بنابراین من خطا را تأیید نمی کنم اما جوان انقلابی را 
حتماً تأیید می کنم و اگر چیزی غیر از این نقل شد، حتماً آن 

را قبول و باور نکنید.
»اقدام برخی ها در نسبت دادن تصویب برجام به رهبری« 
سؤال دیگر یکی از دانشجویان بود که رهبر انقلاب اسلامی 
درباره آن گفتند: شما البته چشم و هوش دارید و همه چیز را 
می فهمید. در آن نامه ای که درباره برجام به مسئولان نوشتم 
مشخص است که تصویب باید چگونه باشد. در آن نامه شرایطی 

ذکر شده که در آن صورت، تصویب می شود.
ایشان افزودند: البته اگر آن شرایط و خصوصیات اجرا و 
اعمال نشد، وظیفه رهبری این نیست که وسط بیاید و بگوید 

برجام نباید اجرا شود.
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: این بحث که وظیفه 
رهبری در اینگونه مواقع اجرایی چیست، مقوله ای است، اما 
معتقدم در زمینه های اجرایی نباید رهبری وارد میدان شود و 
کاری را اجرا کند یا جلوی آن را بگیرد، مگر در مواردی که به 

حرکت کلی انقلاب ارتباط پیدا می کند 
که در آنجا وارد می شویم.

ایشان خاطرنشان کردند: من به 
برجام به آن صورتی که عمل و محقق شد، 
خیلی اعتقادی نداشتم و بارها نیز به خود 
آقای  به  جمله  از  کار  این  مسئولان 
رئیس جمهور و وزیر محترم امور خارجه 
این مطلب را گفتیم و موارد زیادی را به 

آنها تذکر دادیم.
رهبر انقلاب اسلامی یک توصیه ی 
 روشی نیز درباره نحوه بیان انتقادها به 
بعضی  گفتند:  و  داشتند  دانشجویان 
دوستان انتقادهایی کردند که خوب و 
بسیاری از آنها نیز بجاست، اما لحن انتقاد 

را تند نکنید، در بیان انتقادها نقطه ضعف به طرف مقابل ندهید 
و جوری حرف نزنید که بتوانند شما را در مراجع قضایی محکوم 
کنند و از افراط و تفریط در بیان، و نفی قاطع یک مجموعه 
بپرهیزید. شما فرزندان من هستید تلاش کنید صحبت تان 

درست بیان شود.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به برخی اقدامات و 
فعالیت های مجموعه های دانشجویی در عرصه های داخلی، 
منطقه ای و بین المللی، بخصوص در یک سال گذشته اشاره 
کردند و افزودند: حمایت های مجموعه های دانشجویی از 
کارگران و ورود به نحوه واگذاریها در مجتمع کشت و صنعت 
نیشکر هفت تپه و ماشین سازی تبریز و یا مطالبه از سه قوه و 
مجمع تشخیص مصلحت نظام در برخی موضوع ها و همچنین 
برگزاری تجمع ها در حمایت از مردم 
یمن و موضع گیری درباره حوادث 
نیوزیلند و نیجریه اقدامات خوبی بود 

که انجام گرفت.
ایشان در عین حال مجموعه 
های دانشجویی را به رعایت متانت و 
عقلانیت، در کنار نشان دادن اقتدار 
روحی و معنوی توصیه مؤکد کردند و 
گفتند: در اجتماعات و مطالبه گری 
ها، سخن منطقی تأثیرگذار خواهد 
بود و من ضمن تأیید اینگونه حرکت 

ها بر استمرار آنها تأکید دارم.
رهبر انقلاب اسلامی با یادآوری 
توصیه های قبلی خود به مجموعه 
های دانشجویی در خصوص نهضت کتابخوانی و لزوم مطالعه 
مستمر، خاطرنشان کردند: متأسفانه این حرکت، روال مطلوبی 
ندارد و مجموعه های دانشجویی و هیأت های اندیشه ورز آنها 
باید نسبت به طراحی برنامه های مطالعاتی برای دانشجویان، 

اقدام کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای در مقدمه 
بحث اصلی خود با اشاره به بیانیه گام دوم 
افزودند: این بیانیه یک ترسیم کلی از 
گذشته، حال و آینده انقلاب اسلامی است 
که در آن چهار نقطه اصلی و کلیدی وجود 
دارد: 1- عظمت وقوع و ماندگاری انقلاب 
اسلامی 2- عظمت کارکردِ انقلاب اسلامی 
تا به امروز 3- عظمت چشم اندازی که 
انقلاب اسلامی باید به آن برسد و 4- 
عظمت نقش نیروی جوان متعهد در مسیر 

پیش رو.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه انقلاب در چهل سال 
گذشته در عرصه های گوناگون بشری و ملی از جمله سیاسی، 
اجتماعی، علمی، عدالت و آزادی، کارکرد برجسته و ممتازی 
داشته است، خاطرنشان کردند: اکنون ما نیازمند یک حرکت 
عمومیِ منضبط، پرسرعت و همراه با پیشرفتِ محسوس و با 
محوریت جوان متعهد و حزب اللهی، به سمت چشم انداز و 
اهداف بلند انقلاب اسلامی هستیم تا حضور تأثیرگذار جوانان 

در نظام مدیریتی کشور تحول به وجود آورد.
رهبر انقلاب اسلامی پس از تشریح چهار نقطه اصلی 
بیانیه گام دوم و تبیین اهمیت فوق العاده ایجاد یک حرکت 
عمومی برای رسیدن به چشم انداز روشن انقلاب به طرح یک 
سؤال اساسی پرداختند: جوانان چگونه و در چه فرایندی می 
توانند به این حرکت عمومی ورود و در آن نقش آفرینی کنند؟

ایشان در مقدمه پاسخ به این سؤال گفتند: هر حرکت 
عمومی منضبط، صحیح و عقلانی به 
چهار عنصر نیاز دارد: »شناخت واقعی 
از صحنه«، »جهت گیری مشخص«، 
عوامل  یا  عامل  از  »برخورداری 
امیدبخش« و »اتخاذ راهکارهای عملی 

برای هدایت این حرکت عمومی«.
حضرت آیت الله خامنه ای در 
به  عمومی  حرکت  هر  »نیاز  بحث 
شناخت صحیح از صحنه« خاطرنشان 
کردند: کسانی که محور و محرک این 
حرکت هستند، باید از عناصر موجود و 
درگیر در صحنه شناخت کافی داشته 
باشند و بدانند که »جمهوری اسلامی 
و  »فرصتها  است«،  وضعی  چه  در 
تهدیدهایش چیست« و »دوستان و دشمنانشان چه کسانی 

هستند«.
رهبر انقلاب در زمینه دومین عنصر هر حرکت عمومی 
یعنی »جهت گیری مشخص« نیز افزودند: جهت گیری حرکت 

عمومی ملت ایران به سمت تشکیل جامعه اسلامی و در نهایت 
تمدن پیشرفته اسلامی است.

ایشان وجود نقطه روشن و امیدبخش را باعث پیشروی و 
استمرار هر حرکت عمومی خواندند و افزودند: ظرفیت های 
اثبات شده ملت ایران در شکل دهی و به سر انجام رساندن 
کارهای بزرگ )که در پیروزی و استمرار انقلاب اسلامی ظهور 
کامل داشت(، مهمترین نقطه امید حرکت عمومی ملت ایران 

به سمت تحقق اهداف و چشم انداز روشن کشور است.
رهبر انقلاب وعده صادق و تخلف ناپذیر الهی درباره 
نصرت یاری کنندگان دین خدا را نقطه امیدبخش دیگری 
برشمردند و افزودند: فرسودگی و انحطاط تردیدناپذیر تمدن 
غربی که البته بروز ملموس آن زمان بر خواهد بود، نقطه امید 

دیگری در روند حرکت عمومی ملت ایران است.
ایشان »ارائه راهکارهای عملی« را چهارمین عنصر هر 
حرکت عمومی خواندند و خاطرنشان کردند: تبیین این عناصر 
چهار گانه در افکار عمومی به ذهن فعال و زبان گویا نیاز دارد 
اما عنصر چهارم به برنامه ریزی، هدایت، تمرکز، فعالیت لحظه 
به لحظه و پیگیری نیز نیاز دارد تا کاروان عظیم جامعه و به ویژه 

جوانان را به پیش ببرد.
رهبر انقلاب اسلامی از همین زاویه به بیان پاسخ سؤال 
اصلی بحث یعنی »چگونگی ورود و نقش آفرینی جوانان در 
حرکت عظیم ملت ایران« پرداختند و تأکید کردند: برنامه ریزی 
و ارائه راهکار برای هدایت حرکت عظیم ملت بر عهده جریانها 
و حلقه های میانی از جمله تشکلهای دانشجویی است که غالباً 
مجموعه های جوان، خوشفکر و فعال هستند و می توانند نقش 

و شأن محور بودن حرکت عمومی جامعه را برعهده بگیرند.
ایشان در بیان نمونه هایی عینی 
برای ورود و محوریت یافتن جوانان، به 
در  فرهنگی  کارگروههای  تشکیل 
سراسر کشور از جمله در مساجد اشاره 
به  آتش  تعبیر  افزودند:  و  کردند 
اختیاری که قبلًا بیان شد، مربوط به 

این گونه مجموعه ها است.
به  اشاره  با  انقلاب  رهبر 
تأثیرگذاری عمیق گروههای فرهنگی 
خاطرنشان  تاکنون  انقلاب  اول  از 
کردند: هر جا گروهی جوان با ذهن 
فعال و پویا شکل بگیرد، می تواند با 
تأثیرگذاری در محیط اطراف و دیگر مجموعه ها در »عزم و 

حرکت و بینایی و پیشرفت حرکت عمومی ملت« مؤثر باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای »تشکیل گروههای سیاسی« 
را از دیگر روشهای ورود و حضور مؤثر جوانان در عرصه حرکت 
عمومی کشور دانستند و خاطرنشان کردند: »حزب بازی« بی 
برکت است اما تشکیل گروههای فعال سیاسی با هدف فهم 
کردن و تحلیل موضوع ها و حوادث سیاسی و انتقال این تحلیل 

به دیگران، می تواند تأثیری بسیار اساسی داشته باشد.
»تشکیل میزگردها و کرسی های آزاد اندیشی در 
دانشگاهها« راهکار دیگر رهبر انقلاب برای حضور مؤثر جوانان 

در صحنه بود.
ایشان با ابراز ناخرسندی از کُندی این حرکت تأکید 
کردند: جوانان منتظر حرکت رئیس دانشگاه یا مسئولان دیگر 
نباشند، خودشان با مطالعه خوب و با حضور افراد دارای ذهن 
فعال و زبان گویا این میزگردها و کرسی های آزاد اندیشی را 

شکل دهند.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: در حال 
حاضر درصد زیادی از دانشجویان در تشکلها فعال نیستند، اما 
اگر این گونه فعالیتها انجام شود، درصد بیشتری از دانشجویان 

به تشکلها و فعالیتهای دانشجویی راغب می شوند.
»تشکیل گروههای نهضتی در داخل دانشگاهها« و نیز 
»دعوت از دانشجویان کشورهای محور مقاومت برای بحث 
درباره مسائل بین المللی و مسائل مهم جهان اسلام« پیشنهاد 
دیگر رهبر انقلاب به دانشجویان برای حضور و هدایت حرکت 

عمومی ملت در مسیر تحقق افق روشن کشور بود.
حضرت آیت الله خامنه ای »تشکیل گروههای علمی و 
همکاری با مراکز و شرکتهای دانش بنیان« را نیز شیوه ای مؤثر 
خواندند و افزودند: ارائه خدمات از جمله حضور گروههای 
جهادی در مناطق مختلف راهکار بسیار مهم دیگری است که 
هر قدر تقویت و هدفدار شود می تواند میزان نقش آفرینی 

جوانان را در صحنه افزایش دهد.
ادامه دارد.... 

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار هزاران نفر از دانشجویان بیان کردند؛
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سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید بر 
این موضوع که راهپیمایی روز قدس در ایران یکی از نمادهای 
اساسی انسجام اجتماعی است، گفت: با توجه به شرایط خاص 
منطقه و تهدیدهایی که آمریکا علیه ایران داشته است و به 
اعتبار بحث های ملی کشورمان، روز قدس اهمیت ویژه ای دارد.

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، وی با حضور در راهپیمایی روز جهانی قدس با 
تاکید بر شرایط خاص و جهانی ایران اظهار داشت: راه پیمایی 
روز قدس در ایران یکی از نمادهای اساسی انسجام اجتماعی 
است؛ هم در ارتباط با مسائل جهانی که ایران دارد و هم در 
داد: شرایط  ادامه  وی  داخلی.   و  منطقه ای  مسائل  با  ارتباط 
امسال از یک سو  و شرایط جهانی که ما داریم و توطئه های 
آمریکایی و غربی علیه ایران و توطئه های منطقه ای از سوی 
دیگر و همچنین به اعتبار بحث های ملی کشورمان که داشته 
ایشان  دارد.   ویژه ای  اهمیت  قدس  روز  راهپیمایی  داریم  و 
آمریکایی ها  و  ترامپ  که  تهدیدهایی  به  توجه  با  کرد:  تاکید 
نسبت به ایران دارند؛ راهپیمایی روز جهانی قدس  می تواند 
پاسخ محکمی باشد که جامعه ایرانی برغم تهدیدهای پیوسته 
و تحریم های مکرر اما همچنان منسجم در مقابل این تهدیدها 
توطئه های  وجود  با  همچنین  یادآور شد:  وی  است.  ایستاده 
منطقه  ای در شرایط خاصی قرار داریم و این راهپیمایی پاسخی 
به همه توطئه  های منطقه ای نیز هست.وی افزود: ایران چهل 
سال است که همبستگی خودش را با آرمان فلسطین در روز 
و  قرن  معامله  بحث  به  توجه  با  امسال  می کند.  اعلام  قدس 
اتفاقاتی که سال گذشته در ارتباط با پایتختی قدس از سوی 
آمریکایی ها و برخی از مجموعه های دیگر  رخ داد روز قدس به 
لحاظ همبستگی با ملت فلسطین هم اهمیت افزون تری پیدا 
کرده است. وی: در مجموع روز قدس امسال روز ویژه ای است، 
هم در ارتباط با مسائل جهانی و منطقه ای و هم همبستگی 

با مردم فلسطین.  

صالحی در راه پیمایی روز جهانی قدس: 
روز قدس در ایران یکی از نمادهای 

اساسی انسجام اجتماعی است 

وزیر،  دیدار  در  خمینی  سید حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 
با اشاره به  ارشاد اسلامی،  معاونان و مدیران وزارت فرهنگ و 
امام در زمینه موسیقی،  آرای  ارشاد در خصوص  سخنان وزیر 
حضور زنان در جامعه و... یادآور شد: از نکاتی که بعد از رحلت 
امام کمتر مورد بررسی قرار گرفته تحجرستیزی امام بوده است 
و وزارت ارشاد چون در سنگر اول این مسیر است بیش از بقیه 
مورد هجمه قرار گرفته است؛ اما باید هزینه داد. ایشان سپس 
تصریح کرد: انقلاب هم از استقلال دفاع می کند و هم از آزادی 
و هیچ یک را به بهانه دیگری کنار نمی گذارد. انقلاب هم فقر 
ستیزی می کند و هم رفاه را ترویج می کند. همین امر به انقلاب 
اسلامی ارزش مضاعف می دهد.وی گفت: شاید کسی با مشاهده 
این ابعاد مختلف از دور، آنها را تضادهای جمع ناشدنی بداند اما 
واقعیت این است که همه این امور در انقلاب وجود دارد. یادگار 
امام با تأکید بر شجاعت بیان سخن، علی رغم ملامت ها، تأکید 
کرد: همه ویژگی انقلاب در بعد وحدت بخشی آن است و تلاش 
در این موضوع راه سختی دارد اما نباید دچار خستگی شد. ایشان 
افزودند: مسیر این هدف که جمع صفات درونی را می خواهیم، 
اعتدال است. اعتدال راه خروج از بن بست های درونی است. وی با 
ةً وَسَطًا لتَِکونوا شُهَداءَ  اشاره به آیه شریفه »وَکذ لکِ جَعَلناکم أمَُّ
عَلیَ النّاسِ«، افزود: انسان باید از افراط گرایی به هر دو سو دوری 
کند زیرا ناقض بعد وحدت آفرین انقلاب است. وی گفت: انقلاب 
را به عنوان یک هنر و امام را هنرمندی بزرگ ببینیم که بین 
کثرت ها وحدت آفرید و همین امر بود که موج بزرگ پدید آورد، 
رحماء بینهم و اشداء علی الکفار شد و از یک نوجوان 13 ساله 
قهرمان ساخت و انقلاب و جنگ را پیش برد.وی در پایان با بیان 
اینکه هر دستی که برای تشتت بلند می شود دست ضد انقلاب 
است، گفت: حفظ این انقلاب فداکاری می خواهد؛ زیرا انسان در 

این راه شماتت می شنود.
صالحی : از نظر امام شهروند ایرانی شیعه و سنی ندارد

وزیرفرهنگ و ارشاد اسلامی هم در این دیدار گفت: برای امام 
وحدت بسیار مهم بود وامام به وحدت میان فرق اسلامی و شیعه 
از نظر آن مرحوم شهروند  فراوان داشتند.  تأکید  و اهل سنت 
ایرانی شیعه و سنی ندارد. به گفته ایشان نگاه امام هویت گرایانه 
بود و یک مبنای ایدئولوژیک در کشور ایجاد کرد که اگر این نگاه 
نبود به سمت تجزیه مذهبی ایران  می رفتیم.صالحی با اشاره به 
رویکرد امام به مردم ادامه داد: یک زاویه این نگاه اعتماد به مردم 
بود و در هیچ زمانی امام نسبت به مردم کم اعتنا نشد و ایشان 
در کنار اعتماد، به رأی و نظر مردم هم اعتماد و تأکید داشت 
که حتماً باید مشارکت مردم در حکومت وجود داشته باشد. در 
حقیقت این نگاه به جمهوری  سازی کمک کرد. از نظر صالحی 
نکته دیگر در نگاه رهبر انقلاب اسلامی مسأله زنان بود. امام در 
نوع جهان بینی اسلامی به گونه ای حرکت کردند که به زنان 
نقش ویژه دادند. امام به عنوان مرجعیت از جایگاه زنان حمایت 
کرد و این حمایت تأثیر بسزایی در حضور زنان در جامعه داشته 
است. ما الآن کارگردان، ناشر، نویسنده و مدیر خانم داریم. به 
امام در حوزه زنان نبود مسیر نظام در  اگر نگاه  گفته صالحی 
گرایانه  عدالت  نگاه  و  بود  متفاوت  جنسی  و  اجتماعی  آرایش 
جنسینی بود. وی در ادامه، رویکرد امام به هنر و حوزه فرهنگ 
نبود  موسیقی  در  امام  نظر  اگر  گفت:  و  برشمرد  مهم  نیز  را 
کار  الآن  موسیقی  گروه های  داشتیم.این که  وسیعی  اختلافات 
ایشان  امام و حرف راهگشا و مشروعیت ساز  نگاه  به  می کنند 
منازعات  اوج  در  امام  حرف  و  نگاه  که  همچنان  برمی گردد. 
سیاسی اول انقلاب و این که ما با سینما مخالف نیستیم پایه ای 

برای شکل گیری مسیر سینما بعد از انقلاب شد.

سید حسن خمینی در دیدار وزیر و معاونان وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی:

اعتدال راه خروج از بن بست های 
درونی است



معاون بازاریابي و فروش سایپا تشریح كرد:

مدیر عامل ایساكو: 

بازاریابي  حسین کاظمي طرقي  معاون 
و فروش گروه خودروسازي سایپا گفت: 
سایپا با پایش ثبت نام کنندگان، خودروهاي 
مصرف کنندگان واقعي و تک ثبت نامي را 

در اولویت تحویل قرار مي دهد.
وی گفت: باتوجه به ضرورت جلب رضایت 
مشتریان و اجراي عادلانه برنامه تحویل 
ثبت نام کنندگاني  مشتریان،  خودروهاي 
دریافت یک خودرو هستند،  منتظر  که 
مي کنیم  تلاش  و  دارند  قرار  اولویت  در 
زودتر  افراد،  از  طیف  این  خودروهاي 

به دست شان برسد.
به گفته وي افرادي که براي نخستین بار 
براي  یا  و  مي شوند  خودرو  صاحب 
نخستین بار قصد دارند از محصولات سایپا 
استفاده کنند، جزو مصرف کنندگان واقعي 
را  خود  خودروهاي  و  شده  دسته بندي 
از دیگران دریافت خواهند کرد و  زودتر 
سایپا پیشتر نیز در خصوص اولویت بندي 
تحویل خودروهاي مشتریان اطلاع رساني 
این  اجراي  از  را  خود  هدف  و  کرده 
رضایت  جلب  و  مشتري مداري  برنامه، 

مصرف کنندگان واقعي اعلام کرده است.
گفت:  سایپا  فروش  و  بازاریابي  معاون 

برنامه  موفقیت آمیز  اجراي  به  باتوجه 
افزایش تولید و رسیدن به رکورد تولید 
بیش از 42 هزار دستگاه خودرو در یک 
ماه، تحویل خودروهاي مشتریان با شتاب 
تلاش  و  است  اجرا  حال  در  بیشتري 
مي کنیم در کمترین زمان ممکن، تعهدات 

خود را پاسخ دهیم.
فروش تسهیلاتي سایپا همچنان 

ادامه دارد
معاون بازاریابی و فروش گروه خودروسازی 
سایپا گفت: طرح فروش فوري اعتباري 
عرضه  هدف  با  که  سایپا  محصولات 
و  مصرف کنندگان  به  خودرو  مستقیم 
بازار  تنظیم  راستاي  واقعي در  مشتریان 
از روز 7 خردادماه آغاز شده بود، همچنان 

ادامه دارد.
حسین کاظمی طرقی افزود: در این طرح 
و   X100 پلت فرم  خانواده  محصولات 
X200 با تسهیلات و بازپرداخت مناسب 

عرضه می شود.
بخشنامه  اعلام  با توجه به  داد:  ادامه  وی 
تغییر شرایط چک هاي تسهیلاتي در روز 
ثبت نام، صدور چک توسط شخص  اول 
ثالث مورد قبول نبوده و صرفاً مي بایست 

متقاضي  شخص  چک  از  استفاده  با 
ثبت نام کننده خودرو صورت پذیرد.

وی گفت: مدارک آن دسته از مشتریانی 
که از تاریخ 7 لغایت 9 خردادماه، با چک 
جهت  کرده اند،  ثبت نام  ثالث  اشخاص 
خودرو  مستقیم  عرضه  و  آنان  رضایت 

توسط سایپا مورد پذیرش خواهد بود.
وی یادآور شد: مشتریان مي توانند فقط از 

طریق مراجعه به سایت اینترنتي فروش 
www.گروه خودروسازي سایپا به نشاني

saipagroup.ir، نسبت به ثبت نام اقدام 
کنند.

ایشان تاکید کردند: همچنین مرکز ارتباط 
با  سایپا  خودروسازي  گروه  مشتریان  با 
شماره تلفن 096550 پاسخ گوي سوالات 

مشتریان خواهد بود.

 سیدرضا حسینی مدیر عامل شرکت خدمات پس از فروش 
تامین  جدید  منابع  جایگزیني  از  )ایساکو(  ایران خودرو 

قطعات یدکی در شرایط تحریم خبر داد. 
وی ضمن اعلام این خبر گفت: با اعمال مجدد تحریم ها تلاش های 
این مجموعه برای تامین به موقع قطعات و لوازم یدکی استاندارد و 

مقابله با بازار قطعات تقلبی صدچندان شده است.

با اشاره به گستردگی شبکه خدمات این شرکت در سراسر 
کشور و دشواری های تامین به دلیل وجود تحریم ها، گفت: 
امیدواریم با جایگزینی منابع جدید داخلی و خارجی و 
پیشبرد راهکارهای متفاوت، بتوانیم نیازهاي حوزه خدمات 

پس از فروش را به بهترین شکل ممکن برآورده کنیم.
وی در این خصوص گفت: با برخي از سازندگان داخلی 

مذاکراتي صورت گرفته تا قطعات خود را با نظارت هاي 
کیفي ایساکو در فرآیند تولید، در اختیار این شرکت قرار 

دهند تا در شبکه توزیع قرار گیرد.
ایشان درباره وجود قطعات تقلبي در بازار به مشتریان 
هشدار داد و گفت: مشتریان می توانند با استفاده از موبایل 
اپلیکیشن ایساکو به صورت وارد کردن کد و یا اسکن 

بارکد، از اصالت قطعه اطمینان حاصل کنند.
وی ادامه داد: کمپین »اشتباه نگیر« برنامه ایساکو در سال 
98، با محور اطلاع رساني و آموزش مردم براي تشخیص 
و تمیز قطعات اصل از تقلبي است که از طریق تبلیغات 
محیطی و یا فضاي مجازي در اختیار مشتریان قرار می گیرد.

وی در ادامه گفت: در حوزه امدادرساني نیز هموطنان 
ایران  امدادخودرو  خدمات  از  بهره مندي  به  علاقه مند 
هستند و درحال حاضر بسیاري از خدمات امدادخودرو در 
محل توسط امدادگران با قیمت مصوب  و کیفیت مطلوب 
ارایه می شود.  وی  همچنین به امکانات متنوع اپلیکیشن 
ایساکو همچون نوبت دهی و دریافت خدمات امدادی بر 
اساس موقعیت مشتریان نیز اشاره کرد و آن را از دلایل 

افزایش میزان رضایت مشتریان بر شمرد.
مدیرعامل ایساکو تنوع خدمات را مزیت رقابتي شبکه 
خدمات پس از فروش ایران خودرو خواند و گفت: خدمات 
ایساکو آسایش و آرامش خاطر مشتریان را به همراه دارد، 
هر چند به خاطر گستردگی این شبکه خدماتی در سراسر 
کشور، ممکن است کاستی هایی نیز وجود داشته باشد، اما 
ایساکو همچنان پر تلاش در مسیر رشد و ارتقا حرکت 
خواهد کرد و  با تمام توان در مسیر افزایش روز افزون 

رضایت مشتریان گام برخواهد داشت.

اولویت بندي سایپا براي تحویل سریع خودرو به مصرف کنندگان واقعي

پیش  بینی  روش های تامین قطعات یدکی قبل از آغاز تحریم ها صورت گرفته است 
خبر

 دلیل ارزی عدم 
کاهش قیمت خودرو 

شهرام میرآخورلو معاون بازرسی 
سازمان  تخلفات  به  رسیدگی  و 
و  مصرف کنندگان  حمایت 
مجدد  تغییرات  تولیدکنندگان 
عدم کاهش  علل  از  را  ارز  نرخ 
قیمت خودرو دانست. وی قیمت 
هر  همانند  را  بازار  در  خودرو 
کالای دیگر تابع عرضه و تقاضا 
تولید  اعلام کرد و گفت: میزان 
سال  در  خودروساز  شرکت های 
1397 نسبت به مدت مشابه سال قبل به واسطه مشکلات 
ایجاد شده در تامین قطعات مورد نیاز خطوط تولید با کاهش 
38 درصدی مواجه بوده است. وی تعلل شورای رقابت در 
اعلام قیمت های جدید در خردادماه سال گذشته و در ادامه 
بروز اخبار و گزارش هایی دال بر آزادسازی قیمت خودرو 
را موجب افزایش انتظارات تورمی و انتقال تقاضای آتی به 
حال دانست و اظهار کرد: از سوی دیگر نقدینگی قابل توجه 
موجود در سطح جامعه و ترجیح مردم به تبدیل نقدینگی به 
کالا به دلیل افزایش چشمگیر قیمت طلا، مسکن، ارز و... به 
همراه انتقال تقاضای اشباع نشده خودروهای وارداتی منتج 
از افزایش قیمت به سمت کالای جانشین تولید داخل و 
همچنین افزایش تقاضای سفته بازی و واسطه گری خودرو 
در بازار، موجب عدم تعادل عرضه و تقاضا و در نتیجه افزایش 
قابل ملاحظه قیمت در بازار شده است. ایشان گفت:  موضوع 
فروش فوری در سقف 20 درصد تولید روزانه شرکت های 
براساس  بازار،  حاشیه  قیمت های  به  سایپا  و  ایران خودرو 
تصمیمات ستاد تنظیم بازار و ابلاغ آن از سوی معاونت 
امور صنایع وزارت صنعت در جهت مدیریت فضای روانی 
و متعاقبا کاهش قیمت بازار صورت گرفت و نتایج حاصل 
از رصد نوسانات قیمت خودروهای پرمصرف در بازار منتهی 
به پایان اسفند ماه سال گذشته موید کاهش متوسط 10 
درصدی سطح قیمت بازار در مقایسه با زمان آغاز طرح 
)ابتدای بهمن 97( بوده است.میرآخورلو بیان کرد: اما به 
علت تغییرات مجدد نرخ ارز و اثر آن بر تقاضای واسطه گری 
و سفته بازی کالاهای سرمایه ای و عدم ثبات متغیرهای کلان 
اقتصادی، شاهد تاثیر مداوم و متوالی کاهش قیمت های بازار 
طی هفته های اخیر نبوده ایم.وی افزود: مضافا امسال نیز با 
تغییرات متغیرهای موثر در بهای تمام شده خودرو نظیر 
مالیات، بیمه، دستمزد، شماره گذاری و... موضوع منجر به 

تغییر بهای کارخانه و متعاقبا نرخ بازار شد. 

گفت وگو

رضا رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت در ابلاغی به معاونان و مدیران کل ستادی وزارتخانه، مدیران عامل و رؤسای سازمانها، شرکتها، صندوق ها و مؤسسات وابسته و 
رؤسای سازمان های صنعت، معدن و تجارت استان ها نظام نامه بازرسی این وزارتخانه را ابلاغ کرد.این نظام نامه به منظور تقویت و ارتقای فرهنگ نظارت و بازرسی و همچنین 

توسعه و استقرار شفافیت عملکرد در سطح وزارتخانه و اهمیت و نقش آن در ارتقای سلامت اداری و سازمانی و حصول اطمینان از اجرای صحیح قوانین و مقررات، 
آیین نامه ها و بخشنامه های جاری و تعامل مثبت و سازنده با نهادها و مراجع نظارتی و بازرسی برون سازمانی ابلاغ شده است.رضا رحمانی در بخشی از این ابلاغ 
آورده است که با اجرای دقیق این نظام نامه شاهد افزایش دقت در بازرسی، جلوگیری از فعالیت های موازی، ارتقای سلامت و شفافیت اداری و پیشگیری از فساد 
اداری در وزارتخانه خواهیم بود.گفتنی است، راهبری و ساماندهی بازرسی، ارتقای سلامت اداری و پیشگیری از فساد مالی و اداری، تعامل سازنده با مراجع نظارتی و 
بازرسی برون سازمانی، حصول اطمینان از اجرای صحیح قوانین، مقررات، آیین نامه ها و بخشنامه های جاری و همچنین شناسایی نقاط آسیب پذیر و گلوگاه های 
فساد و ارایه راهکارهای اجرایی جهت رفع آنها از مهمترین اهداف این نظام نامه است و محدوده اجرای آن شامل حوزه ستادی، سازمانهای وابسته و تابعه خواهد بود.

هفته نامه اقتصادی ایران
خودرو
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رحمانی: ابلاغ نظام 
نامه بازرسی وزارت  

صنعت و معدن و 
تجارت 

مدیرکلجرائمسازمانیافتهگمرکایراندربخشنامهایبهگمرکاتاجراییخواستارتعیینارزشفوریخودروهایوارداتیباثبتسفارشفاقداصالتشد.اخیرا
دربارهپرونده۶4۸1خودرویوارداتیباثبتسفارشفاقداصالتدرخصوصنحوه»اعلامجرم«یا»تعیینارزش«اینخودروهاازطرفگمرکابهاماتیمطرح
شدهاست.برایناساس،دراواخراردیبهشتماهسالجاریفریدهزبیدیمدیرکلدفترجرائمسازمانیافتهگمرکایران،برایتسریعدراجرایدستورقضایی1۵
اردیبهشتماهودرراستایاجرایصحیحویکنواختاقدامازسویگمرکاتِذیربطبخشنامهایصادرکرد.بهاینترتیبگمرکاتمربوطهبایداطلاعاتوارزش
ـدرجریانتشریفاتمشخصشدهرابامبنا خودروهایموضوع2۶4فقرهثبتسفارشاعمازخودروهایاظهاریترخیصشدهوخودروهایاظهاریترخیصنشدهـ
قراردادنتاریخ1۵اردیبهشتبهعنوانزمانکشفکالاجهتمحاسبهارزشوحقوقورودیوبالاتریننرخارزبهقیدفوریتباامضایبالاترینمقامآنگمرک

ارسالکنند.

جزئيات تازه از ثبت سفارش جعلی خودرو 

سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت خودرو با تاکید بر لزوم 
داشت:  اظهار  از صنعت خودروسازی  یافتن حمایت  ادامه 
اگر حمایت های دولت ادامه یابد و قطعه سازان نیاز روزانه 
خودروسازی ها را به موقع تامین کنند می توان به رونق 
تولید امید داشت در غیر اینصورت تمام برنامه های گروه 
های خودروسازی کشور تحت تاثیر فشار زیادی که قرار دارند 

متوقف خواهد شد.
ایشان اذعان داشت: در شرایط سخت کنونی برنامه ای که 
خودروسازان را موظف به تولید 1 میلیون و 200 هزار دستکاه 
در سال کرده است تنها با حمایت های دولت امکان پذیر 
خواهد بود لذا امیدواریم در سایه حمایت دولت و رفع موانع تا 

پایان سال شاهد تولید این میزان باشیم.
افزایش قیمت خودرو در روزهای گذشته  به  اشاره  با  وی 
توان شرکت  نقدینگی  و کاهش  ارز  قیمت  افزایش  گفت: 
های خودروساز را برای سفارش گذاری به یک سوم کاهش 
داد که در نتیجه منجر به کاهش تولید و کاهش عرضه شد 
و این کمبود، افزایش قیمت را درپی داشت لذا از آنجاکه 
خودروسازان همواره خواهان عرضه هستند ابهامی که بابت 
عدم عرضه بوجود آمده عملا غیر منطقی است و در شرایطی 
که تقاضا برای خودروهای قدیمی وجود دارد قطعا یکی از 
برنامه های خودروسازان در این شرایط حفظ خطوط تولید 
خودروهایی با پلتفرم های قدیمی است تا بتوانند بازار و قیمت 

ها را مدیریت نمایند.
ایشان تعیین دستوری قیمت را عامل اصلی بحران دانست و 
بر خروج دولت از برنامه خودروسازی ها تاکید کرد و گفت: 
عامل بحران خودروسازی ها جدای از تغییرات پی در پی 
مدیران، تعیین دستوری قیمت ها بود. سال گذشته با وجود 
افزایش تمام نهاده ها قیمت خودرو ثابت ماند که در نتیجه 
خودروسازان متحمل زیان هنگفتی شدند این شرایط زمینه 
را برای سود بیشتر دلالان فراهم ساخت و دود آن به چشم 
خودروسازی ها و البته مردم و مصرف کنندگان واقعی رفت.

مدنی با اشاره به وجود 150 هزار خودروی ناقص در انبار 
تنها  بازار  خودروسازی ها گفت: فروش خودرو در حاشیه 
راه نجات صنعت خودروسازی است تا با کوتاه شدن دست 
دلالان و تعادل بین عرضه و تقاضا وضعیت بهتری را به نفع 
مصرف کنندگان شاهد باشیم و در خصوص هجوم سرمایه 
های سرگردان به خرید و فروش خودرو این اتفاق را ناشی از 
سود بالای خرید و فروش خودرو دانست و گفت: باید جذابیت 
سرمایه گذاری در بازار سرمایه به اندازه ای باشد که سرمایه ها 
به خرید کالا سرازیر نشود بلکه مردم ترغیب به خرید سهام 
شرکت های خودروساز شوند که البته مستلزم سود بالای 

خودروسازی ها است.
وی در پایان تاکید کرد: سود بالای شرکت های خودروساز 
منافع ملی کشور را تامین می کند و با جذب سرمایه های 
سرگردانی که در بازار است در نهایت تورم کاهش خواهد 
یافت زیرا با افزایش تولید قیمت ها در بازار متعادل خواهد 

شد.

لزوم ترغیب مردم به خرید سهام 
شرکتهای خودروساز

دو مزیت گلگهر به روایت جمشید ملار حمان
مهندس جمشید ملارحمان در آستانه آیین 
معارفه و حضور در مجتمع گل گهر گفت: 
شرکت معدنی و صنعتی گل گهر دارای دو 

مزیت نسبی است.
انسانی  نیروی  ارزشمند  1-سرمایه 
کارگران  و  انگیزه  با  و  صادق  متخصص، 

زحتمکش و پر تلاش
2-معادن و صنایع معدنی به عنوان دارائی 

های با ارزش شرکت
وی افزود:به اعتقاد اینجانب در کنار سرمایه 
های انسانی و کارکنان شرکت که مهمترین 
دارائی و ذخیره برای توسعه اشتغال و اقتصاد 
شرکت می باشند و به دست توانای آنها می 
توان از سرمایه های شرکت برای رسیدن 
به اهداف استراتژیک و توسعه ای در جهت 
منطقه  و  کشور  اقتصادی  توسعه  به  نیل 
استفاده کرد،مدیریت سیستمی به همراه 
گسترش  و  تولید  افزایش  کاری،  انضباط 
فعالیت ها، اصلاح فضای کسب و کار، بالا 
بردن سطح زندگی و معیشت کارکنان و 
رفاه کارگران از اصلی ترین اهداف ماست.
مهندس ملارحمن لازمه تحقق اهداف عالی 
شرکت را در گرو رضایتمندی و ارتقاء سطح 
زندگی کارکنان دانست و گفت:کارکنان گل 
گهر با داشتن کارنامه درخشان در زمینه 
های تولید، رکورد زنی و حفظ فضای کسب 
و کار،شایسته هر گونه توجه و ارتقاء شرایط 
کاری می باشند و به امید خدا این مهم،وجه 

همت اینجانب است.طبیعی است گل گهر 
دارای پتانسیل و قابلیت بسیار بالا است که 
در تمام زمینه های تولید، توسعه،پژوهش، 
اشتغال و صرفه اقتصادی می بایست سرآمد 
بنگاههای اقتصادی کشور باشد.مدیرعامل 
های  مسئولیت  انجام  مورد  در  گهر  گل 
اجتماعی نیز گفت: توجه به مسئولیت های 
شهرستان،  و  منطقه،استان  در  اجتماعی 
و  فرهنگی  ورزشی،  های  فعالیت  توسعه 
اجتماعی در کنار فعالیت های صنعتی و 
اقتصادی از اولویت های کاری و برنامه های 
اصلی است و با اهتمام جدی به مسئولیت 

های اجتماعی شرکت عمل خواهیم کرد

 بازگشت شورای رقابت
بازار خودرو را سامان نمی دهد 

ولی ملکی سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس معتقد 
است بازگشت شورای رقابت به فرآیند قیمت گذاری، تاثیر 
چندانی بر ساماندهی بازار ندارد، زیرا مشکلات خودروسازان به 
دلیل کمبود قطعه افزایش پیدا کرده است. وی با اشاره به نامه 
رئیس سازمان بازرسی کل کشور به معاون اول رئیس جمهور 
مبنی بر ضرورت ورود شورای رقابت به گردونه قیمت گذاری 
خودرو گفت: شورای عالی اقتصاد، شورای رقابت را از فرآیند 
قیمت گذاری خودرو حذف و این مسوولیت را به ستاد تنظیم 
بازار واگذار کرد. وی افزود: براساس اصل 44 قانون اساسی 
شورای رقابت می تواند به تمام بازارهای انحصاری ورود کند 
گردونه  از  رقابت  در حذف شورای  نقشی  بنابراین مجلس 
قیمت گذاری خودرو نداشت. ملکی اظهار کرد: مشکل اصلی 
صنعت خودرو نبود قطعات، کمبود نقدینگی و عدم پشتیبانی 
قانون رفع موانع تولید به  از تولیدکنندگان است؛ در واقع 
درستی اجرایی نمی شود. این نماینده مجلس با بیان اینکه 
خودروسازان با کسری قطعه مواجه هستند، خاطرنشان کرد: 
یکی از ضعف های بزرگ ما این است که به جای رونق تولید با 
افت آن مواجه هستیم. وی گفت: از آنجا که مشکلات نقدینگی 
نتوانستند  شرکت ها  این  و  پابرجاست  هنوز  خودروسازان 
قطعات مورد نیاز را تامین کنند، حجم تولید در سال 98 تغییر 

محسوسی )در جهت رشد( نداشته است.

 تعهدات معوق خودروسازان 
به ۳۰۰ هزار دستگاه خودرو رسید 

و  خودرو  هزار   140 خودرو  ایران  می دهد  نشان  آمارها 
سایپا 160 هزار خودرو را هنوز تحویل مشتریان نداده اند. 
به گزارش رسیده، از اواخر فرودین ماه امسال با وجود تمام 
تعهدات معوق خودروسازان طرح فروش فوری تعدادی از 
محصولات ایران خودرو و سایپا آغاز شده است و این دو 
شرکت روزانه به صورت متوسط 30 درصد از میزان تولید 
خود را به فروش فوری اختصاص می دهند اما نکته مهم 
اینجاست این دو خودروساز به دلیل مشکلات تأمین قطعات 
بخشی از تولیدات خود را راهی انبار می کنند و خبری از 
عرضه آنها به بازار نیست با این وجود هر روز فروش فوری 
محصولات خود را انجام داده و خبری از تحویل خودروها به 
مشتریان نیست. البته در همین زمینه خودروسازان وعده 
داده اند با همکاری قطعه سازان تلاش لازم را برای تأمین 
قطعات خودروهای ناقص موجود در انبارها انجام دهند تا 
با افزایش عرضه روند نزولی قیمت ها در بازار کاهش پیدا 
کند. در حال حاضر آخرین آمار نشان می دهد ایران خودرو 
140 هزار خودروی و سایپا 160 هزار خودرو را باید تحویل 

مشتریان دهند که هنوز این موضوع انجام نشده است.

عباس تابش رئیس سازمان حمایت تولیدکنندگان و مصرف کنندگان در 
نشست خبری خود در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران درباره ادعای برخی  
مبنی بر بازگشت شورای رقابت به موضوع قیمت گذاری خودرو اظهار کرد: تا 
این لحظه مصوبه ای به سازمان حمایت ابلاغ نشده و هیچ مصوبه ای وجود 
ندارد که بر اساس آن، قیمت گذاری خودرو به شورای رقابت سپرده شده 
باشد. وی خاطرنشان کرد: بر اساس مصوبه سران قوا قیمت گذاری به عهده 
سازمان حمایت است و بر اساس این مصوبه، قیمت گذاری خودروهای پرتیراژ 
به سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان سپرده شده و تا این 
لحظه هیچ وظیفه ای در این باره از سازمان حمایت به جای دیگری منتقل 
نشده است. ایشان در واکنش به اینکه برخی ها عنوان کرده اند این تصمیم 
به دلیل ناکارآمدی سازمان حمایت در قیمت گذاری خودرو و کنترل بازار 
خودرو اتخاذ شده است، گفت: هر کسی بخواهد حرف خود را توجیه کند، 
مطالبی از این قبیل بیان می کند.  وی مشکلات صنعت خودرو در کشور را 
مشکلاتی چندین ساله دانست و با اشاره به طراحی بسته ای برای برطرف 

کردن این مشکلات از سوی وزارت صمت و کمیته خودرو، گفت: این 
مشکلات قرار است با اجرایی شدن بسته ای که توسط کمیته خودرو و 
تنظیم بازار تدوین شده، حل و فصل شود ولی نکته مهم آن است که 
این مشکلات با اجرایی شدن تمام بندهای این بسته حل می شود؟ وی  

بیان داشت: در مقطعی روزانه 400 دستگاه خودرو تولید می شد و این 
در حالی بود که یک میلیون دستگاه خودرو پیش فروش شده 

بود؛ خب! طبیعی است وقتی مطالبات از تولید بیشتر 
شود، قیمت ها در بازار گران می شود اما در این یک سال 
موفق شدیم تولید در هر یک از 2 خودروساز بزرگ را 
به 2 هزار دستگاه در روز برسانیم. پیش فروش خودرو 
قبل از انجام تعهدات قبلی ممنوع! تابش با بیان اینکه 
پس از دستور اخیر این سازمان، علاوه بر تولید، تعداد 
خودروهای تحویلی نیز به صورت روزانه رصد می شود، 
تاکید کرد: ما به خودروسازان اعلام کرده ایم تا تکمیل 

و انجام تمام تعهدات قبلی شان، حق ثبت نام جدید برای 
پیش فروش خودرو نخواهد داشت و با توجه به اینکه در 
حال حاضر بین 70 تا 80 هزار خودروی ناقص به دلیل 
کمبود قطعه در انبارها مانده اند، منطقی آن است که بر 
رفع کمبود قطعات این خودروها متمرکز شویم، چرا که 

آماده کردن این خودروهای ناقص به مراتب آسان تر از افزایش تولید خودرو 
است. موافقت سازمان حمایت با افزایش 60 تا 70 درصدی قیمت روغن 
موتور ایشان در پاسخ به سوال دیگری درباره افزایش قیمت روغن موتور 
در بازار نیز گفت: متاسفانه در مقطعی به دلایلی از جمله صفر شدن یارانه 
مواد اولیه تولید روغن موتور، تولید روغن موتور در کشور بشدت افت کرد و 
تولیدکنندگان عنوان می کردند با چنین قیمت هایی، عملاً تولید به صرفه 
نیست. از طرف دیگر گرانی مواد اولیه تولید روغن در بازار هم بی تاثیر نبود 
و در نهایت تولیدکنندگان روغن، درخواست افزایش قیمت محصولات شان 
را ارائه دادند و اگرچه پیشنهاد آنها برای روغن خودروهای دیزلی و بنزینی 
به ترتیب بیش از 60 و 70 درصد بود ولی ما این ارقام را پذیرفتیم. ارسال 
تخلفات هاوال، سی 3، کرمان موتور و بسترن به تعزیرات وی همچنین در پاسخ 
به سوال دیگری مبنی بر برخورد این سازمان با خودروسازان متخلف گفت: ما 
در سازمان حمایت، پرونده 4 خودروساز هاوال، بسترن، سی 3 و کرمان موتور را 
به دلیل تخلفات انجام داده به تعزیرات ارسال کرده ایم و امیدواریم هرچه 
سریع تر به تخلفات این خودروسازان رسیدگی شود. وی همچنین 
در پاسخ به سوال یکی از خبرنگاران درباره اینکه چطور سازمان 
حمایت به قیمت 60 میلیون تومانی پراید رضایت داد، گفت: ما 
هیچ وقت به قیمت 60 میلیونی رضایت ندادیم ولی همگی شاهد 
بودند که در کف بازار، اتفاقاتی از جمله تلاش شبکه های بروکری 
و دلالی باعث می شود قیمت ها به صورت کاذب بالا برود. به 
عنوان مثال در یک سایت، گروهی 300 نفره به 2 بخش 
تحت  که  نفره  گروه 200  یک  بودند؛  شده  تقسیم 
عنوان فروشنده خودرو، قیمت ها را بالاتر از قیمت 
بازار آگهی می کردند و گروهی 100 نفره که تحت 
عنوان خریدار، درخواست خرید خودرو با قیمتی 
بالاتر از قیمت بازار داشتند. ما وقتی با هریک 
از این 2 گروه تماس می گرفتیم و درخواست 
خرید خودرو یا فروش خودرو را داشتیم، گروه 
اول می گفت خودرویش را همان لحظه فروخته 
و گروه دوم ادعا می کرد همان لحظه خودروی 
مورد نیازش را خریده؛ این یعنی هیچ خودرویی 
در عمل وجود نداشت ولی قیمت ها به صورت 

کاذب بالا می رفت.

عباس تابش: آماده  كردن خودروهای ناقص به مراتب آسان تر از افزایش تولید خودرو است
پیش فروش خــودرو ممنـوع
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مهدی جمالی نژاد رییس سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور گفت: طی ماه های اخیر شاهد استقبال شهرداری ها از 
فراهم کردن زمینه دوچرخه سواری در شهرها بویژه در بوستان ها و 
فضاهای گردشگری هستیم. وی که در حاشیه روز جهانی دوچرخه 
سخن می گفت، ضمن بیان مطلب فوق اظهار کرد: با توجه ویژه 
مدیریت شهری و تشکل های غیردولتی به ابعاد مختلف حمل و نقل 
پاک بویژه دوچرخه سواری، خوشبختانه شاهد آغاز فصل جدیدی 
در شهرها در راستای ارتقای انسان محوری در شهرها و به تبع آن 
نگاه افزایش کیفیت زندگی و حمل و نقل عمومی شهرها هستیم. 
وی با اشاره به اقدامات برخی شهرداری ها در زمینه فراهم نمودن 
زمینه دوچرخه سواری گفت: خوشبختانه در این حوزه شاهد 
اقدامات خوبی برای ترویج دوچرخه سواری در شهرها و همچنین 
ایجاد بسترهای لازم برای ساخت یک مسیر امن برای دوچرخه 

سواران هستیم. 

مهدی جمالی نژاد

عزم جدی شهرداری ها در 
ايجاد و تقويت زيرساختهای 
دوچرخه سواری 

طی حکمی از سوی معاون وزیر نفت، امیر وکیل زاده جانشین 
سیدمحمدرضا موسوی خواه در سمت مدیرعاملی شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران شد. پس از 19 ماه با حکم معاون 
وزیر نفت، محمدرضا موسوی خواه، مدیرعامل شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران از سمت خود برکنار و امیر وکیل 
زاده قائم مقام کنونی این شرکت به عنوان مدیرعامل این شرکت 
معرفی شد. گفتنی است موسوی خواه از تاریخ 13 آبان 96 و با 
حکم علیرضا صادق آبادی، معاون وزیر نفت در امور پالایش و 
پخش به سمت مدیرعاملی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
منصوب شده بود. تغییرات متعدد مدیران مناطق و ستاد در طی 
دوران تصدی موسوی خواه بر این شرکت موجب نارضایتی های 
متعددی در سطح این شرکت شده است. امیر وکیل زاده با قریب 
30 سال خدمت  پیش از این مسئولیت های  مختلفی را در این 

شرکت عهده دار بوده است

علیرضا صادق آبادی

انتصاب مدير عامل 
جديد شركت ملی 
پخش فرآورد های نفتی

رضا اردکانیان وزیر نیرو با اشاره به اینکه بروز خاموشی یا مواجه نشدن با آن به 
مصرف مشترکان بستگی دارد، گفت: اگر مردم و سازمان های دولتی همانند 
سال گذشته در مصرف برق به ویژه درخصوص دستگاه های سرمایشی 
همکاری لازم را داشته باشند تابستان امسال را بدون بروز مشکل سپری 
خواهیم کرد وی افزود: باوجود اینکه امسال بارش های مناسبی صورت 
گرفته نیروگاه های برق آبی در شرایط بهتری بسر می برد، اما افزایش زودرس 
دمای هوا نشانه ای بر مصرف بالا در کشور است و این وزارتخانه مطابق برنامه 
درحال افزایش ظرفیت تولید انرژی در کشور است، اما در صورت پیشی 
گرفتن مصرف از تولید خاموشی رخ خواهد داد.وی با اشاره به اینکه بروز 
خاموشی یا مواجه نشدن با آن به مصرف مشترکان بستگی دارد و  اگر مردم 
و سازمان های دولتی همانند سال گذشته در مصرف برق به ویژه درخصوص 
دستگاه های سرمایشی همکاری لازم را داشته باشند تابستان امسال را بدون 
بروز مشکل سپری خواهیم کرد و نه تنها خاموشی در بخش خانگی اتفاق 

نخواهد افتاد بلکه صنعت نیز با هیچگونه اختلالی مواجه نخواهد شد.

رضا اردکانیان

مصرف بی رويه 
مشتركان عامل 
خاموشی ها می باشد 

حجت الاسلام احمد مروی تولیت آستان قدس رضوی با صدور حکمی 
 مصطفی خاکسارقهرودی را به سمت قائم مقام تولیت آستان قدس 
رضوی منصوب کرد. در بخشی از این حکم آورده است:  امید می رود که با 
برنامه ریزی مناسب و بهره گیری از مدیران جوان متدین و انقلابی، منویات 
رهبر فرزانه انقلاب را که در حکم مبارک مرقوم داشتند، محقق سازید و 
در این مجموعه خدمت به زائران و مجاوران بویژه ضعیفان و نیازمندان، 
بهره مندی از ظرفیت فرهنگی آستان قدس رضوی و مراقبت از گنجینه 
معماری حرم رضوی، حفاظت از موقوفات، ساماندهی مجموعه های 
اقتصادی و همکاری با مدیریت های دولتی کشوری و استانی مورد اهتمام 
و تلاش مضاعف قرار گیرد.گفتنی است، مصطفی خاکسارقهرودی 
مسؤولیت هایی همچون معاونت امداد مستضعفان آستان قدس رضوی، 
ریاست سازمان حج و زیارت، معاونت مشارکت های مردمی کمیته امداد 
امام خمینی)ره( و فرماندهی سپاه سیستان وبلوچستان را در کارنامه دارد. 

پیش از این سیدرضا فاطمی امین عهده دار این مسؤولیت بود.

حجت الاسلام احمد مروی

انتصاب قائم مقام 
جديد توليت آستان 
قدس رضوی 

صادق نجفی دستیار ویژه وزیر صمت با اعلام این مطلب، اظهار داشت: 
به دنبال تلاش خودروسازان کشور برای تکمیل و تجاری سازی خودروهای 
دارای کسری قطعات پیشرفته، قرار است این خودروها به زودی به بازار 
عرضه شوند.  وی با اشاره به پویش ملی داخلی سازی قطعات خودرو، اضافه 
کرد: پس از آغاز این پویش که توسط شرکت های سایپا و ایران خودرو به 
اجرا درآمده، قرار است بخش اعظمی از خودروهای ناقص این شرکت ها 
که به دلیلی کسری قطعات در پارکینگ ها انبار شده، به زودی تکمیل 
شده و به بازار عرضه شود.وی تصریح کرد: قرار است کمبود قطعات این 
خودروها با استفاده از ظرفیت ها و توانمندی های داخلی و همچنین 
منابع جدید خارجی تأمین شود تا 100 هزار خودرو ناقص به سرعت در 
اختیار مشتریان و خریداران قرار گیرد و این خودروها تاکنون به دلیل عدم 
رسیدن به مرحله تجاری، به بازار عرضه نشده و با توجه به سیاست وزارت 
صنعت، معدن و تجارت و سرمایه گذاری هایی که این شرکت ها جهت 

تأمین قطعات کسری انجام داده اند، به زودی به بازار عرضه خواهند شد.

صادق نجفی 

عرضه 100 هزار 
 خودرو جديد 
به بازار

اقتصادی مجلس در گفت و گو  زارع عضو کمیسیون  رحیم 
با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، با اشاره به ابلاغ بخشنامه وام 
ازدواج از سوی بانک مرکزی به بانک های عامل، گفت: در یکی از 
بندهای ابلاغیه آمده است که افرادی که تاریخ عقد آنها از تاریخ 
اول فروردین 96 به بعد است و تاکنون وام ازدواج دریافت نکرده 
اند می توانند از تسهیلات 30 میلیون تومانی ازدواج برای هر یک 
از زوجین استفاده کنند. نماینده مردم آباده، بوانات و خرمبید در 
مجلس شورای اسلامی، افزود: در بخش دیگری از همین بند 
آمده است که افرادی که در تاریخ عقد آنها قبل از اول فروردین 
96 است و در موعد مقرر ثبت نام کرده اما هنوز در صف دریافت 
وام هستند به آنها تسهیلات 15 میلیون تومانی ازدواج پرداخت 
می شود، حال این سوال مطرح می شود که چرا نوبت پرداخت وام 
این زوج ها تا این حد طولانی شده و چرا تسهیلات 30 میلیون 

تومانی مشمول آنها نمی شود؟

رحیم زارع 

وام 30 ميليونی ازدواج بايد 
شامل حال در صف ماندگان 
قبل از سال 96 شود 

مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون  عضو  منصوری  محمدرضا 
بارها تاکید کرده     ایم خصوصی  سازی را در رسانه مطرح  گفت: 
برخی ها  ولی  شوند  سهیم  خریدها  در  نیز  مردم  تا  کنید 
گزارش  به  ببرند.  پیش  را  در خفا خصوصی  سازی  می خواهند 
»در  کرد:  اظهار  وی  ملت،  خانه  خبرگزاری  از  نقل  به  اعتبار 
جایی که انحصار است، شورای رقابت باید تعیین کننده قیمت 
کارخانه 5  قیمت  شد  گرفته  تصمیم  وقتی  ولی  باشد  خودرو 
درصد زیر قیمت بازار باشد، موجب افزایش سرسام آور قیمت 
ادامه داد: »در جایی که رقابت وجود ندارد  خودرو شد«. وی 
و فروش انحصاری است، قیمت ها باید توسط یک واحد تعیین 
را کاهش  قیمت ها  واردات خودرو،  باز شدن فضای  با  یا  شود 
ادامه دادند: »مجوزهایی نظیر کد و کارت ملی  دهیم«.ایشان 
حد  از  گران      تر  اجناس  از  بسیاری  می شود  باعث  فروش  برای 

معمول فروخته شوند«.

محمدرضا منصوری

پيش روی خصوصی 
سازی در خفا 

در ششمین جشنواره ستارگان روابط عمومی ایران و بزرگداشت 
روز ارتباطات و روابط عمومی، شرکت فولاد هرمزگان موفق به 
دریافت تندیس ستاره طلایی روابط عمومی ایران شد. ششمین 
جشنواره ستارگان روابط عمومی ایران با حضور روابط عمومی های 
برتر و نخبگان و اساتید کشوری این حوزه در مجموعه تلاش 
وزارت کار برگزار و طی آن ستاره ارتباطی دولت، ستاره طلایی، 
ستاره  آموزشی،  ستاره  پیشکسوت،  ستاره  شایستگی،  ستاره 
اهدای  با  آنان  از  و  و ستاره خدمت معرفی  زرین، ستاره ملی 
فولاد هرمزگان  شرکت  تقدیرشد.روابط عمومی  تندیس  و  لوح 
رای  با  ایران  عمومی  روابط  ستارگان  جشنواره  ششمین  در 
هیات داوران »ستاره طلایی روابط عمومی« در سال 97 را کسب 
کرد و رضا صفریان مدیر روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان 
جشنواره  این  برگزاری  مسوولان  از  را  طلایی  ستاره  تندیس 

دریافت کرد.

رضا صفریان 

دريافت تنديس ستاره 
طلايی روابط عمومی 
توسط فولادهرمزگان 

هاشم یکه زارع مدیرعامل ایران خودرو مهدی مونســان به عنوان 
مدیرعامل شرکت گسترش سرمایه گذاری ایران خــودرو منصوب 
کرد.  به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی ایران خودرو در 
حکم مدیرعامل ایران خودرو  آمده است: نظر به تعهد، تخصص و 
شایستگی های جنابعالی به موجب این حکم به عنوان مدیرعامل 
شرکت گسترش سرمایه گذاری ایران خودرو منصوب می شوید. 
یادآوری می نماید که رعایت سیاست های اجرایی و ضوابط اباغی 
شرکت ایران خودرو در تصمیماتی که در هر قالب هیات مدیره 
شرکت یاد شده اتخاذ خواهد کرد الزامی بوده و در مواردی که آن 
شرکت نسبت به انتخاب مدیر عامل و اعضای هیات مدیره شــرکت 

های فرعی و اقماری خود تابعه یا وابسته مستقیم و غیر مستقیم
اقدام می نماید بایستی در هر مورد قبل از انتخاب یا انتصاب 
نامبردگان موافقت گروه صنعتی ایران خودرو را دریافت نماید. 

توفیق روز افزون شما را از درگاه ایزد منان مسئلت دارم.

هاشم یکه زارع

مديرعامل شركت گسترش 
سرمايه گذاری ايران خودرو 
منصوب شد

خبر
مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران مطرح کرد:
برچیدن بازار سیاه با راه اندازی 

بازار متشکل
آبادی  صالح  علی  دکتر 
توسعه  بانک  مدیرعامل 
از  گفت:  ایران  صادرات 
مهمترین دستاوردهای راه 
ارزی  متشکل  بازار  اندازی 
آزاد  بازار  در  دلالی  کاهش 
از  استفاده  مبنای  است 
بازار متشکل ارزی، کاهش 
دخالت بانک مرکزی یا نرخ 
دستوری است به این معنا 
که بازار بر اساس ساز و کار 
درونی خود، خودش را تغذیه کند؛ به این ترتیب قیمت 
ارز بر اساس عرضه و تقاضا و نه دستور بانکی تعیین می 
شود. ایشان  در مورد عملکرد بازار متشکل ارزی گفت: بازار 
متشکل ارزی برای اسکناس است و مربوط به حواله نیست، 
چراکه حواله در حال حاضر در نیما عرضه می شود؛ مردم 
در حال حاضر برای دریافت اسکناس در چارچوب مقررات 
ابلاغی بانک مرکزی به صرافی ها مراجعه می کنند و تا 
سقف 2000 دلار ارز دریافت می کنند. وی در پاسخ به 
این سوال که »قیمتی که در بازار کشف می شود از کجا و 
چگونه بدست می آید؟« گفت: متاسفانه در حال حاضر در 
بازار ارزی سامانه منسجمی برای کشف قیمت نداریم؛ مردم 
عادی برای تامین ارز مورد نیاز خود به صرافی ها مراجعه 
می کنند و ارز را ) تا سقف 2000 دلار( با نرخی که در 
سامانه سنا هست تهیه می کنند؛ حتی با راه اندازی بازار 
متشکل، مردم در همان چارچوب کار خواهند کرد؛ در واقع 
بازار متشکل برای معاملات صرافیها با یکدیگر، بانک ها با هم 
و یا صرافی ها با بانک ها و شرکت های عرضه کننده عمده 

ارز راه اندازی شده است. 
وی افزود: در واقع این بازار یک بازار عمده فروشی ارز است 
و نه خرده فروشی. در این میان بانک مرکزی بعنوان بازار 
گردان در این بازار حضور دارد. در حال حاضر بانک مرکزی به 
روش های کاملا سنتی از جمله تلفن مستقیم به صرافی ها 
فرایند بازارگردانی را انجام می دهد با راه اندازی بازار متشکل 
 ارزی و سامانه مرتبط با آن عرضه و تقاضا پیش روی ناظر
) بانک مرکزی ( انجام می شود و جایی که نیاز به عرضه باشد، 
عرضه می کند و جایی که عرضه زیاد است تقاضا می کند و 
با بازارگردانی می تواند بدون ایجاد نرخ کاذب ارز، هدایت نرخ 

ارز را نیز بر عهده بگیرد.

به گزارش اعتبار به نقل از خبرگزاری خانه 
ملت، دکتر علی لاریجانی رئیس مجلس 
شورای اسلامی پس از حضور در خیل عظیم 
راهپیمایان روز جهانی قدس در تهران به 
عنوان سخنران پیش از خطبه های نمازجمعه 
در دانشگاه تهران گفت: از رسول خدا)ص( 
نقل است که فرمودند اول ماه رمضان برکت، 
میانه آن مغفرت و پایانش برائت از جهنم و 
ورود به جنت الهی است و نمازگزاران عزیز و 
راهپیمایان گرامی روز قدس در روزهای 
پایانی ماه مبارک رمضان هستند و ان شاءالله 
مشمول ویژگی برائت از جهنم و ورود به جنت 
الهی شده اند به خصوص که شب های قدر را 
درک کرده اند که در قرآن کریم آمده برتر از 
هزار ماه است و در روایات آمده که فرشتگان 
الهی در شب های قدر در مجالس مؤمنان 
حضور یافته، به آنها سلام کرده و به دعاهای 

آنها آمین می گویند.
برگزاری همه پرسی مبتنی بر 
اسناد بین المللی از ساکنان اصلی 
فلسطین تنها راه حل دموکراتیک 

است
 رئیس نهاد قانونگذاری کشورمان ادامه 
داد: مسیر دیگر راه حل سیاسی-دموکراتیک 
است که رهبر معظم انقلاب در دو دهه اخیر 
مطرح کرده اند و آن مبتنی بر اسناد بین المللی 
بوده و تنها راه برای حل مشکل تاریخی 
فلسطین است که باید برای آن همه پرسی 
برای آینده فلسطین برگزار شود که برای آن 

نیز باید آوارگان فلسطینی به سرزمین آبا و 
اجدادی خود بازگردند تا با برگزاری انتخابات 
از  اعم  فلسطین  اصلی  مردم  مشارکت  با 
مسیحی، یهودی و مسلمان این همه پرسی 
صورت گیرد. وی افزود: سوم تشکیل نظام 
سیاسی منتخب اکثریت بر اساس همه پرسی 
و چهارم تصمیم گیری برای ساکنین غیربومی 
است لذا عجیب است که می گویند مبنای 
اقدام ما همه پرسی و رأی مردم است اما برای 

فلسطین این موضوع را بر نمی تابند.
طرحی برای خانه دار شدن 

زوج های جوان اندیشیده شده است
 زمین ارزانقیمت و تسهیلات مسکن

دکتر لاریجانی ادامه داد: برداشت از 
حرف های متناقض امروز آمریکایی ها، که 
روزی ملت ایران را تروریست می خوانند و 
روزی دم از مذاکره و دوستی با ملت ایران می 
زنند این است که بزرگی ملت ایران را نشناخته 
اند آنها بعد از تحریم ها تصور می کردند کاری 
از پیش می برند اما امروز مردم و مسئولان 
یکصدا هستند که باید در حوزه اقتصادی به 

خود اتکا کنیم.
رئیس قوه مقننه در ادامه با بیان اینکه 
مسأله مسکن بسیار گران شده و باید برای 
آن علاج پیدا شود، تأکید کرد: زمین باید از 
بورس بازی درآید که تصمیم مهمی در این 

زمینه گرفته شده که در شهرک های بزرگ 
و روستاها زمین برای زوج هایی که ازدواج 
می کنند با قیمت بسیار پایین منطقه ای 
قرار دهند و یک میلیون ساختمان در آنها 
ساخته شود. رسانه ها این موضوع را به اطلاع 
طرح  این  از  جوانان  که  برسانند  مردم 
استفاده کنند که هم وام تسهیلات مسکن 
داده می شود و هم زمین ارزان قیمت که 

صاحب خانه شوند.
وی افزود: یکی از مسائل مهم که مقام 
و  معقول  راه  کردند  اعلام  رهبری  معظم 
سنجیده ای است که به درون اقتصاد توجه 
کرده و خلاءها جبران شود همچنین در 
زنجیره تولید نقاط مغفول را باید از بین برده و 
کارآفرینی ایجاد کنیم. اگر رویکرد دولت به 
سمت داخل باشد می تواند ظرفیت بزرگی 
ایجاد کند پس برای شکستن تحریم ها باید 
روی پای خود بایستیم به خصوص در حوزه 
کالاهای اساسی که دلالی در آن است البته 
راه حلی در حال ایجاد است که دست دلالان 
قطع شود و فشارهای بیرونی نتواند به مردم 

فشار بیاورد.
رئیس مجلس شورای اسلامی در پایان 
با بیان اینکه در شرایط فعلی بیش از گذشته 
انسجام درونی و وحدت درونی کشور ضرورت 
دارد، خاطرنشان کرد: باید همانطور که مقام 
معظم رهبری فرمودند برای مقابله با جریان 
آمریکایی و شکست هجوم آنها برای محاصره 

ایران، وحدت درونی داشته باشیم.

اقتصاد کلان

www.etebar.net
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مهدی عبوری: رونق هفته نامه اقتصادی ایران

ساخت و ساز با دو طرح 
وزارت راه و شهرسازی 

در حوزه مسکن

مهدی عبوری، معاون توسعه و مدیریت منابع انسانی وزارت راه و شهرسازی در سمنان گفت: سیل اخیر به حدود 14 هزار کیلومتر جاده و هفت هزار دهنه پل در کشور آسیب 
وارد کرد که خسارت ناشی از آن حدود چهار هزار میلیارد تومان برآورد شده است. وی در مراسم معارفه مدیرکل جدید راه و شهرسازی استان سمنان با اشاره به طرح های 
بازآفرینی شهری و اقدام ملی به عنوان دو طرح مهم در حوزه مسکن، اظهار کرد: طرح بازآفرینی شهری می تواند موجب رونق ساخت و ساز در بافت فرسوده شهرهای تاریخی 
همچون سمنان شود. وی افزود: منابع مالی خوبی برای این طرح پیش بینی شده و بخشی از اعتبارات تخصیصی به طرح بازآفرینی شهری امسال به استان ها ابلاغ شد. با این 
حال متاسفانه به دلیل عدم اشراف به طرح بازآفرینی این اعتبارات صرف کارهای دیگری از جمله آسفالت خیابان ها و معابر شد که این رویه همخوانی با طرح بازآفرینی 
ندارد. در همین خصوص از ادارات کل راه و شهرسازی استان ها این انتظار وجود دارد که طرح بازآفرینی شهری را به ویژه دنبال کنند.  وی با اشاره به سیاست های 
این وزارتخانه در حوزه مسکن تصریح کرد: وزارت راه و شهرسازی در حوزه مسکن که از دغدغه های جدی مردم است برنامه های متنوعی برای سال 98 دارد که با 

اجرای آنها به دنبال این است که حسب تاکیدات رهبری انقلاب، رونق را به این بخش مهم بازگرداند.

دادسرای 
تهران تمام قد 
در آرایش 
جنگی برای 
مبارزه با فساد 
است

دادستان تهران گفت: برخورد با فساد 
هزینه دارد به خصوص در جایی که 
و  ثروت  صاحبان  آن  مقابل  طرف 
این  در  دادستانی  لذا  باشند،  قدرت 
گونه موارد با جدیت و قاطعیت فرد 
قدرت  کانال های  با  مرتبط  و  مفسد 
را به تیغ عدالت خواهد سپرد. و پس 
از  تهران  دادستان  سرزده  بازدید  از 
با  جلسه ای  بانکی،  و  پولی  دادسرای 
حضور جانشین سرپرست این دادسرا، 
بازپرسان و دادیاران برگزار شد. علی 
ضمن  جلسه  این  در  مهر  القاصی 
و  قضائی  همکاران  زحمات  از  تشکر 

اداری در امر مبارزه با مفاسد اقتصادی 
افزود: کار در مجموعه دادسرا بسیار 
با  البته  است  زحمت  پر  و  حساس 
روحیه جهادی شما قضات و کارکنان 
با  مبارزه  موانع  تمام  از سدّ  امیدوارم 
فساد خواهیم گذشت. اعتقاد بنده این 
احقاق  در  ما  قضات  نقش  که  است 
حقوق  تضییع  از  جلوگیری  و  حق 
اشخاص و بیت المال به مراتب بیشتر 
از نقشی است که دیگر قضات در دارند. 
چرا که سنگ بنای مبارزه با مفاسد 
اقتصادی در دادسرا تشکیل می شود و 
تصمیمات دیگر مراجع قضائی بر پایه 

همین تحقیقاتی است که در شعب 
دادسرا انجام می شود. و این امر اهمیت 
دادسرا و تحقیقات شعب را چند برابر 
می کند. دادستان تهران در ادامه افزود: 
با  مبارزه  در  مردم  امید  چشم  امروز 
فساد به قوه قضائیه است و مفسدان 
اقتصادی بدانند که ما به عنوان خط 
مقدم مبارزه هیچ خط قرمزی را برای 
و هیچ حاشیه  نیستیم  متصور  خود 
امن یا ملاحظه ای در این مبارزه برای 
مفسدان وجود ندارد. وی تاکید کرد: 
آرایش  در  تمام قد  تهران  دادسرای 
جنگی برای مبارزه با فساد است و به 

یاری خداوند در این امر موفق خواهیم 
بود.  علی القاصی مهر افزود: هنر قاضی 
مدیریت پروژه و انجام تحقیقات آن، در 
زمان مناسب است که بتواند زوایای 
پرونده را خوب بررسی کند و دلایل 
دنبال  حساسیت  با  را  مستندات  و 
کند و بر همین اساس ما قصد داریم 
پرونده های فساد اقتصادی را در تمام 
مراحل رسیدگی رصد و پیگیری کنیم 
تا در زمان مناسب به نتیجه مطلوب 
برسند، لذا دادستانی در این موارد بی 
مطالبه گر  قطعاً  و  بود  نخواهد  طرف 

حقوق بیت المال و مردم است.

دكتر لاریجانی در سخنرانی پیش ازخطبه های نمازجمعه تهران در روز قدس:

دست دلالان در حوزه کالاهای اساسی قطع خواهد شد
رئیس قوه قضائیه در دیدار با وکلا:

 وکلا هم به موازات قضات 
باید  استقلال داشته      باشند

آیت الله سیدابراهیم رئیسی رئیس قوه قضائیه گفت : شفاف  سازی و 
واقعی  سازی حق الوکاله ها را دو واقعیت مهم دانست که در نگاه عمومی 
جامعه نسبت به وکلا بسیار تأثیرگذار است و تأکید کرد که باید به این 

دو مقوله توجه بیشتری شود.
به گزارش اعتبار به نقل از مرکز رسانه قوه قضائیه،وی  گفت: برای 
اینکه طرح دعاوی در دادگستری ها کمتر شود و ما شاهد کاهش ورودی 
پرونده ها به دادگستری ها باشیم، قطعاً وکلا نقش عمده ای دارند و در 

جهت اتقان احکام همه باید کمک کنند.
نهاد وکالت می تواند در کشف حقیقت نقش اساسی داشته باشد 
و وکلا در جهت احقاق حق و ابطال باطل و صدور آرای سالم بسیار نقش 
آفرین هستند. رئیس دستگاه قضا بر موضوع ساماندهی امر وکالت در 
کشور تأکید کرد و ادامه داد: از نکات مهم جامعه وکلا ساماندهی جریان 
وکالت و نهاد وکالت است که در جهت تحقق این مسأله همه باید 
مساعدت و همراهی کنند؛ هم مرکز وکلای قوه قضائیه و هم کانون وکلا 
باید کمک کنند تا ما شاهد ساماندهی جریان وکالت در کشور باشیم و 
این مسأله را بتوانیم به صورت قانونی و هدفمند دنبال کنیم تا یک حرکت 
یکپارچه دراین رابطه صورت گیرد و حتی اگر لازم باشد، مقرراتی 

تصویب شود تا این کار به صورت خوبی محقق شود.
 مبارزه با فساد، محور دیگری از سخنان رئیس دستگاه قضا در 
نشست هم اندیشی با وکلا بود که آیت الله رئیسی بر آن تأکید کرد و گفت: 
مبارزه با فساد یک امر مهم است که همکاری همه بخش ها را می طلبد. 
اگر در میان وکلا یک وکیل ناسالم باشد، کل مجموعه آسیب می بینند و 
باید خود وکلا کمک کنند که این آسیب وجود نداشته باشد؛ همچنان که 
اگر یک قاضی ناسالم باشد، ما باید خودمان مدعی مبارزه و برخورد 
باشیم. وی تصریح کرد: طبیعتاً کوچک ترین ناسالمی در این مجموعه 
همه اعضا را دربر می گیرد؛ لذا همه این اجزا از جمله ضابطین، وکلا، 
کارشناسان و قضات در امر مبارزه با فساد دخیل هستند و باید این امر 

را به عنوان یک وظیفه دنبال کنیم که کار وکالت توأم با سلامت باشد.
حفظ کرامت قضات و وکلا موضوع دیگری بود که آیت الله 
رئیسی به آن اشاره کرد و گفت: باید کرامت قضات، وکلا و اصحاب 
دعوی حفظ و صیانت شود. حتی باید کرامت متهم رعایت گردد و ما 
موظف هستیم که کرامت و شأن همه را حفظ کنیم و همان گونه که 
مقام معظم رهبری فرمودند، باید از عزت و عزیز بودن قاضی صیانت 
شود. رئیس قوه قضائیه به موضوع استقلال وکلا هم اشاره کرد و گفت: 
به موازات استقلال قضات، وکلا هم باید استقلال داشته باشند؛ اما 
منظور از استقلال وکیل چیست؟ منظور از مستقل بودن این است که 
وکیل در تشخیص موضوع و کشف حقیقت واقعاً مستقل بوده و 

نفوذناپذیر باشد.
همچنین قاضی هم وقتی همه اسناد و مدارک را دید، باید خدا را 
حاکم بر خود دیده و به موجب قانون رأی دهد و کسی هم در او نفوذ 
نداشته باشد. استقلال به این معنی درست است؛ اما این استقلال به 
معنای عدم نظارت بر کار آن ها نیست. یعنی در قانون پیش بینی شده 
است که بر این ها نظارت شود. البته این نظارت به معنای بی اعتمادی به 
آن ها نیست؛ بلکه برای تداوم اعتماد به آن ها است؛ لذا ساز و کار نظارتی 

باید فعال بوده و ادامه داشته باشد. 

محمود بهمنی عضو کمیسیون اقتصادی مجلس، با بیان اینکه 
حدود 78 میلیون نفر در کشور یارانه دریافت می کنند، گفت: ارزش 
یارانه 45 هزار تومانی سال 89 در حال حاضر 10 هزار تومان است.  
وی، با اشاره به پرداخت ناعادلانه یارانه در کشور، گفت: یارانه هایی 
که توسط دولت پرداخت شده نصیب افرادی می شود که مصرف 
بیشتری دارند و این افراد به میزان بیشتری از  دهک های پایین 
جامعه از یارانه ها استفاده می کنند وی افزود: امروز زمانی که کالایی 
از قیمت واقعی آن پایین تر عرضه می شود یعنی اینکه افراد خاصی 
از این یارانه استفاده می کنند، همانند فردی که ماشین بنز سوار 
می شود و باک بنزین خود را با 60 لیتر پر کرده و 60 هزار تومان 
پرداخت می کند، اما فردی حتی یک دوچرخه نداشته و نمی تواند 
بنزین یارانه ای مصرف کند، بنابراین یارانه بنزین به جیب ثروتمندان 

ریخته می شود.

محمود بهمنی

ارزش يارانه 45 هزار 
تومانی سال89 هم 
اكنون 10 هزار تومان 

سیدمحمدجواد مویدیان

سیدمحمدجواد مویدیان اقدام دولت برای تشکیل وزارتخانه جدید شامل 
تفکیک وزارت صمت، جابجایی نیروهای فعلی و جذب نیروی جدید 
و... دست کم به 2 هزار میلیارد تومان بودجه نیاز دارد.  به گزارش اعتبار به 
نقل از  خبرگزاری مهر درباره تصمیم دولت برای احیای وزارت بازرگانی که 
تصمیمی رو به عقب و هزینه زا است، اظهارداشت: با مطرح شدن موضوع 
احیای وزارت بازرگانی و سلب اختیار وظایف تجاری از وزارتخانه های 
صمت و جهاد کشاورزی، زمینه طرح موضوع های کارشناسی مختلفی برای 
موافقان و مخالفان این طرح مهیا شد. یکی از مهم ترین موضوعاتی که طرح 
احیای این وزارتخانه را با چالش روبه رو کرده، بحث هزینه های تفکیک دو 
وزارتخانه و بودجه لازم برای تشکیل وزارت بازرگانی است. وی اضافه کرد: 
در حالی اعضای دولت و موافقان احیای وزارت بازرگانی بر بی هزینه بودن این 
طرح تاکید دارند، نماینده دولت در جلسه بررسی طرح مذکور در کمیسیون 
صنایع و معادن پس از شنیدن صحبت های کارشناسان، هزینه بر بودن این 

طرح را پذیرفته و از موضع دولت عقب نشینی کرده است.

بار مالی 2 هزار 
ميلياردی برای احيای 
وزارت  بازرگانی 

فرشته دستپاک رییس مرکز ملی فرش ایران گفت: 19 
هزار میلیارد ریال اعتبار از محل تبصره 14 یارانه ها در 
راستای بیمه تامین اجتماعی قالی بافان سراسر کشور 
طی سال جاری در نظر گرفته شده است. به گزارش روابط 
عمومی مرکز ملی فرش ایران، فرشته دستپاک  در جمع 
فرشبافان شهرهای شمال آذربایجان غربی در خوی افزود: 
بیمه قالی بافان در راستای جلوگیری از برخی سوء استفاده 
ها از 600 هزار نفر به 200 هزار نفر کاهش یافته ولی بیمه ها 
در این بخش واقعی شده است که این امر مزیت طرح جدید 
بیمه قالی بافی است. وی، فرش بافی را هنری بی بدیل در 
سطح جهان عنوان کرد و  ارزش این هنر صنعت در حدی 
است که پس از نفت برای جمهوری اسلامی ایران صنعتی 

استراتژیک به شمار می رود.

فرشته دستپاک

تامين 19 هزار 
ميليارد ريال اعتبار



فرشاد مقیمی معاون امور صنایع در سفر به استان اصفهان مهمترین اولویت 
وزارت صنعت، معدن و تجارت را رونق تولید و توسعه ساخت داخل در واحدهای 
تولیدی کشور اعلام کرد و  در آینده ای نزدیک سامانه نیاز در این وزارتخانه راه 
اندازی و نیازمندی ها وتوانمندی های صنعتی در این سامانه بارگذاری خواهد 
شد.وی گفت: یکی از بهترین فرصت های بخش صنعت ومعدن در شرایط تحریم 
استفاده از توان داخلی است و وزارت صنعت، معدن و تجارت برنامه های مدونی 
برای رفع موانع پیش روی تولید و کمک به واحدهای تولیدی در دستور کار قرار 
داده است تا بسترها برای کاهش وابستگی و تامین نیازمندی های کشور از طریق 
تولید ملی فراهم شود.وی تصریح کرد: برپایی برگزاری نمایشگاه های توانمندی 
های صنعتی برای معرفی توانمندی های تولید داخلی در مناطق مختلف کشور از 
راهبردهای وزارت صنعت، معدن و تجارت است چرا که این اقدام باعث می شود 
هم تولیدات واحدهای صنعتی معرفی و هم نیازها اعلام می شود تا ایجاد انگیزه 
برای ساخت تولید داخل برای پژوهشگران، صنعتگران و کار آفرینان افزایش یابد و 

بتوانیم با این اقدام از خروج ارز پیشگیری کنیم.

فرشاد مقیمی 

ثبت توانمندی ها 
ونيازهای صنعتگران 
در سامانه نياز

فرهاد دژپسند وزیر اقتصاد و دارایی از مدیران عامل بانک های دولتی 
برنامه مدون واگذاری ها شامل زمان بندی و شیوه های  خواست، 
واگذاری اموال و دارایی های مازاد خود را به معاونت امور بانکی، بیمه 
و شرکت های دولتی این وزارتخانه ارائه دهند. وزیر اقتصاد با بیان 
اینکه واگذاری این اموال می تواند به شیوه های مختلف از جمله 
 ETF ،فروش مستقیم، اجاره به شرط تملیک، واگذاری مدیریت
)صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله در بورس( و یا هر شیوه 
مناسب دیگری صورت گیرد، از طراحی و تصویب شیوه های جدید 
واگذاری، توسط هیات عالی واگذاری ظرف روزهای آینده خبر داد که 
می تواند مورد استفاده بانک ها نیز قرار گیرد. وی همچنین از تصویب 
امکان واگذاری شرکت ها و اموال مازاد بانک ها در قالب قانون اجرای 
اصل 44 قانون اساسی بواسطه پیگیری های وزارت اقتصاد خبر داد و 
گفت: به این ترتیب، تسهیل بیشتری در اجرای تکلیف قانونی بانک ها 

برای واگذاری اموال مازاد آنها ایجاد می شود.

فرهاد دژپسند

آخرين مهلت 
 واگذاری اموال 
مازاد بانک ها

عباس قبادی معاون بازرگانی داخلی وزارت صنعت، معدن و تجارت و دبیر 
ستاد تنظیم بازار شرایط عمومی کشور را به جهت تأمین کالاها و اقلام 
اساسی و مورد نیاز مردم بسیار خوب توصیف کرد و گفت:کنارگذاشتن ارز 
4200برخی کالاها به خاطر شرایط ویژه اقتصادی بود. وی در نشست خبری 
با اصحاب رسانه که در راستای پویش پاسخگویی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت برگزار شد، با بیان این مطلب، افزود: 100 میلیارد دلار گردش مالی 
در حوزه مواد غذایی کشور است که 90 درصد از این گردش مالی از تولید 
داخل به دست می آید و فقط 10 میلیارد دلار آن واردات است و اقتصاد 
کشور تاب آوری لازم را برای گذر از شرایط سخت دارد و با کمک رسانه ها و 
همگرایی سران قوه از تحریم های ناجوانمردانه و ظالمانه غرب برای شکوفایی 
و توسعه کشور عزیزمان فرصت می سازیم.وی با بیان اینکه ستاد تنطیم بازار 
بر اساس تصمیم سران قوا اختیارات رصد و قیمتگذاری و نظارت را دارد، 
تصریح کرد: از 12 دستگاه مختلف کشوری در ستاد تنظیم بازار حضور دارند 

و جلسات در همه ایام سال به صورت منظم برگزار می شود.

عباس قبادی

 عدم  برنامه 
 توزيع كوپنی 
كالاهای اساسی 

کاظم جلالی، رییس مرکز پژوهشهای مجلس پس از استماع گزارش 
سازمان ملی استاندارد ایران، با بیان اینکه در شرایط کنونی استاندارد 
ضروری و لازم الاجراست گفت: برای رونق تولید و گسترش صادرات 
نیازمند ضوابط و مقررات استاندارد در حوزه تولید و عرضه هستیم. 
رییس، معاونان و جمعی از مدیران سازمان ملی استاندارد ایران در 
نشستی مشترک با رییس مرکز پژوهشهای مجلس شورای اسلامی 

برنامه های خود را در راستای رونق تولید ارائه کردند.
نیره پیروزبخت، رییس سازمان ملی استاندارد ایران در ابتدای این 
نشست به تشریح وظایف و ماموریت های سازمان استاندارد در 
چارچوب قوانین و مقررات پرداخت و گفت: اجرای مفاد قانون تقویت 
و توسعه نظام استاندارد، بستری مناسب برای رشد کیفی تولیدات و به 
دنبال آن رونق تولید و کسب بازارهای هدف است. پیروزبخت با تاکید 
بر اجرای قوانین وضع شده اظهار داشت: استانداردسازی نه فقط در 

رشد اقتصادی بلکه در تثیبت آن موثر خواهد بود.

کاظم جلالی

در شرايط كنونی كشور، 
استاندارد ضروری و 
لازم الاجراست

وزیر صنعت، معدن و تجارت با صدور حکمی سیدرضا مفیدی را به پیشنهاد 
معاون امور صنایع خود به عنوان مدیر کل دفتر صنایع خودرو و نیرو محرکه این 
وزارتخانه منصوب کرد. مقتضی است براساس وظایف و تکالیف ابلاغی، نسبت به 
برنامه ریزی و طراحی شیوه های روزآمد، بهره گیری از توان علمی و تخصصی 
نیروی انسانی و سازماندهی امکانات و ظرفیت های موجود، در راستای تحقق 
اهداف سازمانی اقدام کنید.وزیر صنعت، معدن و تجارت در این حکم همچنین 
خطاب به مدیر کل جدید دفتر صنایع خودرو و نیرو محرکه وزارتخانه تأکید کرد: 
انتظار دارم با رعایت اصول قانون مداری، اعتدال گرایی و منشور اخلاقی دولت 
تدبیر و امید در چارچوب قوانین و مقررات و سیاست های وزارتخانه و شرح 
وظایف آن دفتر، ضمن اتخاذ راهکارهای مناسب و استفاده حداکثری از توان 
تولید داخلی کشور و ظرفیت های موجود با برنامه ریزی و نظارت صحیح و اتخاذ 
تصمیمات اصولی و راهگشا و با صرف همت و جدیت کامل موجبات اثر گذاری 
در تحقق اهداف، افزایش توان رقابت پذیری، افزایش بهره وری، کاهش شدت 

انرژی و بهبود شاخص های زیست محیطی را فراهم کنید.

رضا رحمانی

انتصاب مدير كل دفتر 
صنايع خودرو و نيرو 
محركه وزارت صمت

محمدرضا مروجی قائم مقام موسسه اعتباری ملل گفت: اگر بانک مرکزی، 
سپرده های بلندمدت را احیا کند این امر منجر به استقرار پول و در نتیجه 
ارائه تسهیلات بلندمدت به واحدهای تولیدی خواهد شد. وی با تاکید بر 
اینکه رویکرد بانک ها و موسسات اعتباری برای تبدیل حساب های بلندمدت 
به میان مدت وکوتاه مدت در سال های اخیر، باعث افزایش گردش پول شد 
افزود: این افزایش گردش پول تبعات مخربی به همراه داشت و بانک مرکزی 
با برخی سیاست ها مانند حذف پشت نویسی چک های بانکی و قابل انتقال 
نبودن آنها باعث کند شدن گردش پول شد.  ایشان با تاکید بر اینکه سقف 
برداشت از کارت بانکی و دستگاه های پایانه فروش نیز از دیگر سیاست های 
بانک مرکزی بوده است، تصریح کرد: این سیاست ها و سیاست هایی مانند 
جابه جایی پول از طریق ساتنا و پایا و چک های بانکی و بین بانکی نیز از 
گردش سریع پول کاست و  اگر بانک مرکزی سپرده های بلندمدت 
2 ساله،3 ساله و 5 ساله را احیا کند ارائه تسهیلات بلندمدت به واحدها و 

بنگاه های تولیدی نیز امکان پذیر می شود. 

محمدرضا مروجی

احيای سپرده های 
بلندمدت 

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی در جلسه شورای عالی مسکن 
که به بررسی بسته بانک عامل بخش مسکن در خصوص راهکارهای 
رونق دادن به بازار مسکن و همچنین بررسی اقدام شرکت بازآفرینی 
شهری در احداث 100 هزار واحد مسکونی با رویکرد بازآفرینی شهری 
اختصاص داشت، از افتتاح پروژه های طرح اقدام ملی در 100 نقطه با 
حضور رئیس جمهوری به صورت ویدئوکنفرانس خبر داد. وی گفت: 
اگر بتوانیم پروژه های بزرگ وزارت راه و شهرسازی را به شکل سهام 
درآورده و سهام آن را در فرابورس عرضه کنیم، با این روش، نقدینگی 
خوبی فراهم می شود و می توانیم از محل سهام، پروژه را با مزیت هایی 
که برایش ایجاد می شود، پیش ببریم. وی راهکار مناسب دیگر را به 
منظور تأمین منابع مالی پروژه های مسکن، ایجاد کنسرسیوم بین 
بانک ها عنوان کرد و گفت: بانک ملی بیش از 40 درصد نقدینگی را 
در اختیار دارد. به همین دلیل ایجاد کنسرسیومی بین بانک ها می تواند 

مشکلات مردم را در حوزه مسکن حل و فصل کند.

محمد اسلامی

تشكيل كنسرسيوم 
مسكن توسط 
بانک ها 

هیئت وزیران امیدعلی پارسا را به عنوان رئیس جدید سازمان امور 
مالیاتی کشور انتخاب کردند. امیدعلی پارسا رئیس سازمان امور 
مالیاتی شد به گزارش  اعتبار به نقل از پایگاه خبری سازمان امور 
مالیاتی هیئت وزیران در جلسه ای  که با حسن روحانی ریاست 
جمهوری  برگزار شد به  امیدعلی پارسا رئیس سابق مرکز ملی آمار 
به عنوان رئیس جدید سازمان امور مالیاتی کشور رأی اعتماد داد. 
رئیس جمهور ضمن تبریک به آقای پارسا به عنوان رئیس کل جدید 
سازمان امور مالیاتی کشور، توسعه و گسترش پایه مالیاتی، مقابله 
جدی با پدیده فرار مالیاتی و لزوم شفافیت در فرآیندها را مورد تأکید 
قرار داد.  رئیس جمهور  نقش نظام مالیاتی در جریان سالم اقتصادی 
کشور را با اهمیت دانست و گسترش فرهنگ مالیاتی، رابطه دو 
سویه رونق تولید و کاهش اتکای بودجه دولت به درآمدهای نفتی و 
سلامت سازمانی و مبارزه با فساد و بهبود سیستم الکترونیک مالیات 

را از اولویت های این سازمان ذکر کرد.

امیدعلی پارسا

انتصاب رئيس 
سازمان امور 
مالياتی كشور 

ایران  سیار  ارتباطات  شرکت  العاده  فوق  عمومی  مجمع 
با حضور 91.4 درصدی سهامداران این شرکت در سالن 

خلیج فارس پژوهشگاه نیرو برگزار شد.
این جلسه مطابق دعوت همراه اول از تمامی سهامداران، 
وکیل یا قائم مقام قانونی صاحب سهم و همچنین نماینده یا 
نمایندگان اشخاص حقوقی، به بررسی افزایش سرمایه این 
شرکت از 9 هزار و 600 میلیارد ریال به 19 هزار و 200 
میلیارد ریال در قالب انتشار 9 میلیارد و 600 میلیون سهم 
با رأی  نهایت  ریال پرداخت که در  ارزش اسمی هزار  به 

سهامداران، تصویب شد.
حمید فرهنگ مدیر عامل همراه اول با ارائه گزارشی اجمالی 
از تصمیم هیئت مدیره شرکت ارتباطات سیار ایران برای 
افزایش سرمایه، اظهار کرد: این افزایش سرمایه در راستای 
اصلاح ساختار مالی و حفظ نقدینگی مورد نیاز برای انجام 
سرمایه گذاری های آتی و جبران مخارج سرمایه ای این 

شرکت صورت می گیرد.
وی درباره روند تغییرات سرمایه شرکت گفت: سرمایه در بدو 
خصوصی سازی شرکت مبلغ 200 میلیارد تومان بود که با 
افزایش سرمایه 93.7 درصدی که ابتدای سال 93 و هم زمان 
با توسعه تکنولوژی نسل سوم تلفن همراه صورت گرفت، از 

محل سود انباشته و اندوخته ها به 400 میلیارد تومان رسید.
مدیر عامل همراه اول ادامه داد: سال 96 هم برای توسعه فاز 
هفتم شبکه )LTE(، سرمایه شرکت با رشد 140 درصدی 
به 960 میلیارد تومان از محل مطالبات حال شده و آورده 

نقدی رسید.
فرهنگ بیان کرد: صد درصد افزایش سرمایه تصویب شده 
از محل  تومان  میلیارد  به شکل 720  نیز  این مجمع  در 
سود انباشته و 240 میلیارد تومان از مطالبات حال شده 

سهامداران و آورده نقدی آنان، صورت می گیرد.
مدیر عامل همراه اول همچنین یادآور شد: با وجود افزایش 

سرمایه صد درصدی، مجموع سرمایه شرکت ارتباطات سیار 
ایران همچنان کمتر از یک چهارم برنامه سرمایه گذاری 
سال جاری است؛ قرار است امسال بیش از 4 هزار میلیارد 

تومان سرمایه گذاری روی توسعه شبکه صورت گیرد.

فرهنگ تأکید کرد: همچنین در پنج سال پیش رو نیاز به 
سرمایه گذاری 20 هزار میلیارد تومانی جهت تحقق درآمد 
100 هزار میلیارد تومان مطابق برنامه راهبرد پنج ساله این 

شرکت داریم.

بیژن زنگنه، وزیر نفت درباره شیوه نامه نحوه عرضه نفت و میعانات گازی در بورس انرژی که به  تازگی ابلاغ شده است، گفت: تاکنون عرضه نفت و میعانات گازی در بورس انرژی 
دارای شیوه نامه نبوده است و تنها با اجازه شورای هماهنگی اقتصادی سران سه قوه در این حوزه فعالیت داشتیم، اما با توجه به اینکه فروش نفت و میعانات گازی در بورس 
انرژی در قانون امسال ذکر شد، شیوه نامه صریحی با در نظر گرفتن همه فعل و انفعالات فروش توسط وزارت نفت تدوین شده است. وی افزود: در شیوه نامه عرضه نفت و 

میعانات گازی در بورس انرژی به مباحثی همچون نحوه قیمت گذاری و نحوه تعدیل قیمت ها اشاره شده، زیرا ممکن است از زمانی که خریدار در بورس برنده می شود 
تا زمان برداشت، دو تا سه ماه طول بکشد، از این رو باید مشخص شود قیمت ها چگونه تعدیل می شود تا دو طرف معامله متضرر نشوند و معامله منصفانه باشد. 
وزیر نفت درباره نقش تدوین شیوه نامه عرضه نفت و میعانات گازی در بورس در عرضه های بعدی و اینکه آیا می تواند در فروش بیشتر تأثیر داشته باشد، تصریح 
کرد: اساس بر این است که این عرضه در مسائلی همچون قیمت گذاری شفافیت داشته باشد تا افرادی که می خواهند قیمت دهند، به درستی بدانند پول را 

چگونه از آنها دریافت می کنیم.

هفته نامه اقتصادی ایران
اقتصاد کلان

www.etebar.net
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دلیل اصلی 
شیوه نامه 
عرضه نفت

قسمت  نهمگفت وگو

درخواست 
پورمختار برای 
ورود دیوان 
محاسبات به 
 اجرای 
قانون منع به 
کارگیری 
بازنشستگان

محمدعلی پورمختار عضو کمیسیون 
حقوقی و قضائی مجلس گفت: دیوان 
و  قاطع تر  صورت  به  باید  محاسبات 
جدی تر به موضوع اجرای قانون منع 
به کارگیری بازنشستگان ورود کنند.

اجرای  وضعیت  آخرین  درباره  وی 
بازنشستگان،  به کارگیری  منع  قانون 
بازنشسته  مدیران  از  برخی  گفت: 
که  گرفتند  مجوز  کار  ادامه  برای 
موجه  پست هایشان  در  آنان  ماندن 
بسیار  افراد  این  تعداد  البته  و  است 
دیگری  فرد  اگر  افزود:  است.وی  کم 
ترک  را  خود  پست  طریقی  هر  به 

قانون  خلاف  و  تخلف  کاملًا  نکرده، 
جدی  برخورد  وی  با  باید  و  است 
اینکه  با اشاره به  حقوقی شودایشان 
به  محاسبات  دیوان  که  آنجایی  از 
حتماً  دارد  نظارت  پرداختی ها  همه 
این حوزه هم نظارت جدی  باید در 
بازنشسته دیگر  افراد  تا  باشد  داشته 
توقع  کرد:  تصریح  نکنند،  فعالیت 
است که  این  دیوان محاسبات  از  ما 
همه  قاطع تر  و  جدی تر  صورت  به 
بخش ها را رصد کند و اگر در جایی 
کارگیری  به  منع  قانون  برخلاف 
گزارش  می شود،  عمل  بازنشستگان 

دهد تا با خاطیان برخورد شود.
قانون  بازدارندگی  میزان  درباره  وی 
بازنشستگان، گفت:  به کارگیری  منع 
محکم  کافی  اندازه  به  قانون  این 
اشَکال  به  افراد  از  برخی  اما  است، 
آن  اجرای  از  مختلف،  بهانه های  و 
متخلفان  با  باید  که  می زنند  سرباز 
درباره  شود.وی  جدی  برخورد 
منع  قانون  اجرای  ضمانت های 
گفت:  بازنشستگان،  کارگیری  به 
به  قانون  این  اجرایی  ضمانت های 
صورت کیفری و حقوقی است و اگر 
را  قانون  این  اداره  یک  در  مدیری 

رعایت نکند و به فرد بازنشسته پولی 
در  تصرف  مصداق  کند،  پرداخت  را 
مبلغی  اساس  بر  و  است  بیت المال 
مجازات  است،  کرده  پرداخت  که 
که  همچنین شخصی  و  شد  خواهد 
پرداخت  به  کرده  دریافت  را  پول 
دو برابر این مبلغ محکوم می شود و 
همچنین شخصی که پولی را جهت 
کارگیری  به  منع  قانون  زدن  دور 
بازنشستگان پرداخت می کند، تصرف 
در بیت المال کرده است و در راستای 
همین موضوع با وی برخورد خواهد 

شد.

 فعالیت اقتصاد                      ی و سرمایه گذاری 
یا بنگاهد                      اری ؟

مشخص نیست د            ر حالی که سایر 
صند            وقهای بازنشستگی و بیمه 
اجتماعی د            ولتی نظیر کشوری، 
لشکری، روستایی و... شرکتهای 
بانکهای  تجاری،  بیمه  د            ولتی 
د            ولتی و... نیز، د            ارای بخشهای 
سرمایه گذاری قابل توجهی می 
باشند            ، چرا اینقد            ر حساسیت و 
تامین  سازمان  قبال  د            ر  هیاهو 
اجتماعی و شستا د            امن زد            ه می 

شود            ؟ د            ر حالی که شستا متعلق به 42 میلیون نفر از آحاد             جامعه 
است و اصلًا قابل قیاس با بخشهای غیر عمومی فعال د            ر عرصه 
بورس اوراق بهاد            ار و سرمایه گذاری کشور، نیست و منافع آن متعلق 

به یک تعاونی فراگیر و یک نهاد             عمومی غیر د            ولتی می باشد            .
ج- لزوم پذیرش لوازم و تبعات خروج از بنگاهد            اری : 

بر اساس اصول و قواعد             بیمه ای و تجارب علمی و عملی د            نیا، 
سرمایه گذاریهای سازمانهای تأمین اجتماعی بایستی از نوع سیال 
)Liquid Capital( باشد            . یعنی اینکه سرمایه گذاریهای سازمان تأمین 
اجتماعی د            ر عین حالیکه بایستی سود             آور و زود             بازد            ه باشند            ، می بایست 
از قد            رت نقد             شوند            گی بسیار بالایی برخورد            ار باشند            . بهمین مناسبت از 
سالها پیش، مجلس و د            ولت و شورایعالی تأمین اجتماعی)هیات امناء( و 
وزارتخانه متولی سازمان تامین اجتماعی به شستا د            یکته کرد            ند             که 
بایستی از  شرکت د            اری احتراز نمود            ه و تلاش نماید             تا د            ر شرکتها سهام 
غالب مد            یریتی ند            اشته باشد            . این قید             د            ر بورس اوراق بهاد            ار هم وجود             
د            ارد             که سهام یک شرکت سرمایه گذاری د            ر شرکتهای عضو بورس نمی 
تواند             از د            رصد            ی فراتر رود            . د            ر این فرایند              می بایست سهم بسیاری از 
شرکتهای خوب و سود             آور شستا فروخته می شد             تا د            ر بورس پذیرفته 
شود             تا احکام و تکالیف مجلس، د            ولت و شورایعالی محقق شود            .ولی د            ر 
حال حاضر همین موضوع به یکی از انتقاد            ات همان مراجع، از شستا مبد            ل 
شد            ه است. چرا که طرفد            اران این نظریه، حاضر نیستند             لوازم و مقتضیات 
این تصمیم را بپذیرند             و اشکالاتش را متوجه مد            یریت سازمان تأمین 
اجتماعی و شستا می سازند            .  وقتی قرار می شود             سازمان تامین اجتماعی 
و شستا شرکت د            اری نکنند             و سهم غالب و مد            یریتی ند            اشته باشند            ، فلذا 
نمی توان از سازمان و شستا انتظار د            اشت که د            ر ارتباط با حقوق و پاد            اش 
مد            یران شرکتها، سفرهای خارجی و تصمیمات شرکتهای مزبور  د            ر 
خصوص تقسیم سود             و... مد            اخلة مؤثر د            اشته باشد             و منویات مجلس، 
د            ولت و شورایعالی )هیات امناء( و وزارتخانه متولی سازمان را مو به مو 
اجرا نماید            . وقتی شستا را مجبور می کنیم که سهامش را د            ر شرکتها 

کاهش د            هد             بایستی بپذیریم که شستا نتواند             امر بری کند            .

تصویب افزایش ۱۰۰ درصدی سرمایه همراه اول سرلشکر سیدیحیی رحیم صفوی 

شلیک اولین تیر در خلیج فارس 
نفت را ۱۰۰دلاری می کند

اولین تیری که در خلیج فارس شلیک شود قیمت نفت را به بالای 
۱۰۰دلار خواهد رساند و این نفت ۱۰۰دلاری برای امریکا، اروپا و دوستان 

امریکا مانند ژاپن و کره جنوبی قابل تحمل نخواهد بود.
سرلشکر سیدیحیی رحیم صفوی دستیار و مشاور عالی فرمانده 
معظم کل قوا در گفت وگو با فارس در پاسخ به سؤالی پیرامون مطرح شدن 
موضوع جنگ در فضای داخلی کشور و سخنان صریح و قاطعانه رهبری 
در خصوص عدم وقوع جنگ، اظهار داشت: امریکایی ها بیش از ۲۵ پایگاه 
نظامی در سراسر منطقه دارند که از جمله آن ها فرماندهی هوایی سنتکام 
در قطر، فرماندهی زمینی در کویت و فرماندهی دریایی در بحرین است 

و در این پایگاه ها نیز بیش از ۲۰هزار نیروی نظامی مستقر است.
وی افزود: امریکایی ها به خوبی می دانند که این نیروی نظامی در 
برد موشکی ایران قرار دارد و در خلیج فارس هم تمام ناوگان امریکایی 
و بیگانه در برد موشک های ساحل به دریای نیروی دریایی سپاه قرار 
دارد و این برد که بیش از ۳۰۰کیلومتر است از ساحل ایران تا ساحل کشور 

مقابل خواهد رسید.
نگاه ترامپ به امنیت هم اقتصادی است

دستیار و مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا با بیان اینکه ترامپ 
امنیت را اقتصادی کرده و اگر به صرفه اقتصادی او نباشد هیچ گاه وارد 
هیچ جنگی نخواهد شد، تأکید کرد: او می داند که هر جنگی با ایران هم 
با شکست نظامی مواجه خواهد شد و هم هزینه های اقتصادی زیادی 
خواهد داشت.  سرلشکر صفوی خاطرنشان کرد: اولین تیری که در خلیج 
فارس شلیک شود قیمت نفت را به بالای ۱۰۰دلار خواهد رساند و این 
نفت ۱۰۰دلاری برای امریکا، اروپا و دوستان امریکا مانند ژاپن و کره 
جنوبی قابل تحمل نخواهد بود.  وی با تأکید بر اینکه امریکا در حال 
رجزخوانی است و از دو هفته پیش شروع به عقب نشینی کرده، تصریح 
کرد: ما نظامی ها برای اینکه جنگی رخ ندهد باید برای جنگ آماده باشیم 
و بحمدالله امروز هم نیرو های مسلح ما در آمادگی کامل قرار دارند. ترامپ 
اگر از نظامیان امریکایی که تجربه جنگ عراق و افغانستان را دارند نظر 
بخواهد، حتماً او را از جنگ با ایران نهی خواهند کرد چراکه آن ها 
می دانند ایران استراتژی غافلگیرکننده و ضربه شوک آوری را به آن ها 

خواهد زد.
امریکا به نوکران خود وفادار نیست

دستیار و مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا با تأکید بر اینکه 
قدرت امریکا و رژیم صهیونیستی و برخی کشور های عربی رو به 
گفت:  منطقه  مرتجع  کشور های  به سران  است، خطاب  افول 
امریکایی ها به هیچ کدام از نوکران خود مانند شاه، زین العابدین بن 
علی، حسنی مبارک، قذافی و... وفادار نبوده و نیستند و همانگونه 
نیز که رهبری فرمودند: امریکایی ها از منطقه غرب آسیا باید بروند، 

قطعاً خواهند رفت. 
سرلشکر صفوی با بیان اینکه ایران همواره به دنبال روابط دوستانه 
با کشور های همسایه است، گفت: استراتژی ما عدم تخاصم با همسایگان 
است و حتی ایران حاضر به امضای پیمان عدم تخاصم با کشور های 
همسایه است، اخیراً هم این موضوع توسط وزیر خارجه مطرح شد. 
پیشنهاد اینجانب این است تا با برخی کشور ها پیمان عدم تخاصم منعقد 

کنیم و با برخی دیگر نیز ائتلاف تشکیل دهیم.

ابوالقاسم رحیمی انارکی مدیر عامل بانک مسکن، درباره برنامه های مطرح 
شده در خصوص افزایش سهم مسکن از تسهیلات بانکی، اظهار داشت: 
بانک مسکن بیش از 90 درصد تسهیلات خود را در حوزه مسکن پرداخت 
می کند و در این زمینه تعهدات خود را ایفا کرده است و این موضوع در مورد 
سایر بانک ها صدق می کند و آنها باید بیشتر به این حوزه ورود کنند که بانک 
مرکزی باید این تقسیم بندی را انجام دهد. ایشان درباره بسته رونق مسکن 
بانک مسکن نیز گفت: این موضوع اخیرا در جلسه ای در وزارت راه مطرح 
شد و هفته آینده نهایی می شود. این بسته می تواند بخش عرضه و تقاضا را 
پوشش دهد و مثمرثمر باشد. همچنین بازار رهن و اجاره را در این بسته 
پوشش داده ایم و سعی کردیم آیتم هایی را برای آن در نظر بگیریم. وی  در 
مورد روند تصویب و زمان اجرایی شدن این بسته نیز گفت: بخشی مربوط به 
دولت است که باید مصوباتی را بدهد، بخشی مربوط به بانک مرکزی و بخشی 
مرتبط با سازمان بورس است. همچنین بخشی مربوط به اصلاح قوانین است 

که امیدواریم قسمتی از این بسته را تا تیرماه به جمع بندی برسانیم.

ابوالقاسم رحیمی انارکی

نهايی شدن بسته 
 رونق مسكن 

شرکت ملی پخش فراورده های نفتی ایران با صدور اطلاعیه ای اعلام 
کرد: در اجرای سیاست های دولت و مجلس شورای اسلامی، عرضه 
بنزین در جایگاه های سراسر کشور از تاریخ بیستم مرداد سال جاری 
صرفا با ارائه کارت هوشمند سوخت خودرو امکان پذیر خواهد بود.بر 
اساس این اطلاعیه، آن دسته از صاحبان خودروها که کارت هوشمند 
سوخت خود را گم کرده و بر اساس فراخوان قبلی شرکت ملی پخش 
فراورده های نفتی ایران نسبت به درج اطلاعات خود در سامانه دولت 
همراه اقدام و با طی کردن فرایند لازم، شماره حساب کارت اعتباری 
خود را ثبت کرده اند، نیازی به ثبت نام مجدد نداشته و کارت هوشمند 
سوخت آن ها بر اساس ثبت نام انجام شده قبلی، صادر و توسط شرکت 
پست جمهوری اسلامی ایران به آن ها تحویل داده خواهد شد.این 
هموطنان هزینه صدور کارت سوخت المثنی را برابر تعرفه مصوب، 
هنگام دریافت کارت، به ماموران شرکت پست جمهوری اسلامی ایران 

پرداخت خواهند کرد.

پخش فرآورده های نفتی

بنزين از 20مرداد 
فقط با كارت سوخت 
عرضه می شود

هفته گذشته واگذاری سهام دولت در شش پالایشگاه و هلدینگ خلیج فارس در 
جلسه اخیر هیئت واگذاری به تصویب رسید. دولت دوازدهم از سال گذشته طرح 
فروش سهام خود در برخی شرکت ها را در دست داشت که در مصوبه جدید، حساب 
جدی روی پالایشگاه ها باز کرده است.  نگاهی به ارزش سهام 6 پالایشگاه تبریز، 
لاوان، تهران، اصفهان، بندرعباس و شیراز نشان می دهد که عرضه بلوکی سهامی 
که قرار است عرضه شود، مستلزم نقدینگی و اعتبار بالایی است که با توجه به حجم 
وسیع آن، احتمالاً شرکت های خصولتی مانند صندوق های بازنشستگی نهادها 
وارد عمل شوند.  از سوی دیگر، نگاهی به آخرین وضعیت ارزش این پالایشگاه ها در 
بازار سرمایه نشان می دهد ارزش بازار آنها بیش از 74 هزار میلیارد تومان است که 
طبق بررسی های انجام شده سهم دولت از این رقم معادل 12 هزار و 750 میلیارد 
تومان برآورد می شود.هم اکنون سهم دولت در »شرکت پالایش نفت لاوان« 20 
درصد بوده و بیش از 51 درصد سهام آن متعلق به سازمان تأمین اجتماعی است.  
همچنین، درخصوص »شرکت پالایش نفت اصفهان«، دولت حدود 10 درصد 

سهام این پالایشگاه )معادل 2 هزار و 80 میلیارد تومان( را در اختیار دارد. 

هیات دولت 

تصويب واگذاری 
6 پالايشگاه به ارزش 13 
هزار ميليارد تومان 

درحالی که آمار گمرکات کشور نشان دهنده واردات بیش از یک میلیون 
دلار غذای سگ و گربه در فروردین امسال است، آمار واردات این اقلام در 
مدت مشابه سال قبل حاکی از آن است که واردات غذای سگ و گربه در 
نخستین ماه امسال 5 برابر سال قبل شده است. آمار گمرکات کشور از 
واردات ایران در فروردین ماه امسال، نشان می دهد که طی یک ماه نخست 
سال، بیش از یک میلیون دلار غذای سگ و گربه به کشور وارد شده است. 
بر اساس این گزارش، این فرآورده های غذایی سگ و گربه از سه کشور 
آلمان، فرانسه و هلند به صورت بسته بندی برای خرده فروشی وارد کشور 
شده است. از سوی آمار گمرکات کشور در فروردین ماه 97، یعنی در مدت 
مشابه سال قبل نشان می دهد که در نخستین ماه سال گذشته، میزان 
واردات غذای سگ و گربه به کشور تنها 214 هزار دلار بوده است. این به 
معنای آن است که واردات غذای سگ و گربه به کشور در فروردین امسال 

به نسبت مدت مشابه سال قبل، نزدیک به 5 برابر شده است.

گمرک جمهوری اسلامی ایران

5 برابری واردات 
غذای گربه و سگ 
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پرداخت خسارت 
افُت قیمت 
خودروهای 
لوکس تصادفی

گفت وگوخبر

انوشیروانمحسنیبندپی،استاندارتهران،درحکمیلیلاواثقیرابهعنوانسرپرستفرمانداریشهرستانقدسمنصوبکرد.لیلاواثقیمتولد13۵1فارغالتحصیلمقطع
دکتریدررشتهاقتصادبینالمللاست.معاونادارهمالیوبرنامهریزیوتوسعهفرمانداریشهرستانشهریار،مدیرکلهماهنگیجذبوحمایتازسرمایهگذاریاستان
مازندران،مدیرکلهماهنگیاموراقتصادیوبینالمللاستانمازندران،نمایندهوزیرکشوردردوازدهمیناجلاسمشترکاقتصادیایرانوروسیهدر201۵ازجمله
مسئولیتهایویدرسالهایگذشتهمیباشد.لیلاواثقي،سرپرستجدیدفرمانداريشهرستانقدسدرمراسميباحضورمسولاناستانيومحلي،معرفيشد.وينخستین
فرماندارزناستانتهرانازدولتنهمتاکنوناست.دراینمراسمشکرالهحسنبیگیمعاونسیاسیواجتماعیاستاندارتهراناززحماتعلياصغرناصربخت،فرماندار
سابقکهدرجهتورودبهانتخاباتمجلساسفندماه139۸استعفادادهبود،تشکرکردودرمراسمایینتودیعومعارفهفرماندارانشهرستانقدس،جمعيازنخبگان،

تولیدکنندگان،مسولانبخشهايخصوصيودولتيوایثارگرانحضورداشتند.

واثقي، سرپرست جديد فرمانداري شهرستان قدس
رامیننورقلیپورعضوکمیســیونصنایعومعادنمجلسگفت:تعرفه40درصدیوارداتتایرهایسوارییکیازدایلافزایشقیمتاستیكاســت.وی
بااشارهبهدایلچندبرابرشدنقیمتتایرخودروهایســواری،گفت:کاهشوارداتوموانعپیشرویتولیدکنندگانتایراز درگفتوگوباخانهملت
افزود: نیازاستیكکشوررانمیدهد، تولیدداخلیکفاف ارز،گرانیاســتیكرادرماههایاخیررقمزدوظرفیت اولیهوجابهجایی جملهوارداتمواد
باافزایشتولیدمیتوانکمبودوارداتراپوشــشداداماتحققاینمهمدرگروافزایشظرفیتتولیداســتحجمتولیدرانیزنمیتواندرکوتاهمدت
افزایشداد.عضوکمیسیونصنایعومعادنمجلسشــورایاسامیبابیاناینکهبرایوارداتاســتیكبایدارزارزانقیمتتخصیصپیداکند،اظهارکرد:
افزایش از نشودجلوگیری رفع موانع این که درصورتی برطرفشود. کالا و ارز انتقال و نقل مانند تولید روی پیش موانع باید استیك قیمت برایکاهش

ناپذیراست. اجتناب تایر قیمت

رامين نورقلی پور: تعرفه 40 درصدی واردات، استيک خودروهای سواری را گران كرد

هفته نامه اقتصادی ایران

 سالک با اشاره به شکست  های 
مکرر اسرائیل و سعودی در منطقه:

پیروزی کامل مقاومت بر صهیونیست  
نزدیک است

نمایندگان  فراکسیون  عضو 
به  اشاره  با  مجلس  ولایی 
شکت های مکرر گروه های ضد 
مقاومت در منطقه و شکست 
به  گفت:  قرن،  معامله  پروژه 
کامل  پیروزی  شاهد  زودی 
مقاومت بر صهیونیست خواهیم 

بود.
در  سالک کاشانی  احمد 
گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری 
خانه ملت، با اشاره به اتفاقات اخیر منطقه، گفت: در مدت 
اخیر کشورهایی از پروژه معامله قرن رونمایی کردند، از سوی 
دیگر بعد از پنجاه روز از انتخابات اسرائیل، کابینه منحل شد 

که شکست بزرگی برای نتانیاهو محسوب می شود.
منطقه خاورمیانه در حال دگرگونی است

نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: 
برگزاری اجلاس مکه نیز از یک سو و عملیات یمن در مورد 
عربستان سعودی نشان می دهد منطقه در حال دگرگونی 
بین  از سویی عربستان سعودی می خواهد وحدتی  است، 
کشورهای منطقه علیه جمهوری اسلامی ایران ایجاد کند لذا 

بیانیه ای را منتشر کرد.
وی افزود: در این شرایط اما کشورهایی چون عراق، سوریه 
و لبنان و بسیاری از حاضرین در نشست مکه با بیانیه علیه 
جمهوری اسلامی مخالفت کردند زیرا در این بیانیه جمهوری 

اسلامی کشوری تروریست  معرفی شده است.
سالک یادآور شد: از طرفی هم در روز قدس مردم از 950 
نقطه در داخل و در بیش از 10 کشور معامله قرن را که 
مساوی با آوارگان فلسطینی است، محکوم کردند و همانطور 
که رهبری فرمودند این پروژه با شکست قطعی در منطقه 

روبه رو می شود.
محو سران کشورهای مخالف با پیروزی مقاومت بر 

رژیم صهیونیستی
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی در ادامه انتخابات 
شهریور ماه اسرائیل را یادآور شد و گفت: در این وضعیت 
ما شاهد حرکت وسیع مردم مسلمان یمن علیه عربستان و 
شکست ائتلاف سعودی ها با امارات و نتانیاهو خواهیم بود، از 
سوی دیگر بعد از موشک باران مقاومت به شهرهای مختلف 

اسرائیل شاهد پیروزی ویژه خواهیم بود.
عضو فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس دهم، تصریح کرد: 
این  هم  اسرائیل  محو  و  صهیونیست  بر  مقاومت  پیروزی 
پیروزی ویژه است که یکی از دستاوردهای انقلاب اسلامی 
به شمار می رود. در صورتی که سران کشورهای اسلامی و 
منطقه خود را با مسائل انقلاب اسلامی تطبیق ندهند، قطعا 

مانند صدام، قذافی، حسن مبارک و غیره محو خواهند شد.

محمد جواد فیروزی با اشاره به در مدار قرار گرفتن آب شیرین در 
شبکه توزیع آب شرب شهر خور گفت:دریک دهه اخیر بدنبال 
وقوع خشکسالی در  استان، آبدهی چشمه بازیاب که تنها منبع  
تامین کننده آب شیرین  شهر خور است بسیار کاهش یافته بود 
بطوریکه از سال 88 تا پایان سال 97 دیگر آب شیرین وارد شبکه 
توزیع شهر خور نگردید. وی ادامه داد: در سال آبی جاری بدنبال 
بارندگی های قابل توجه در  این شهرستان،از ابتدای سال 98 آب 
شیرین وارد شبکه توزیع شهر خور شد و مردم بهره مند از آب 
شیرین در خانه های خود شدند فیروزی به میزان آبدهی چشمه 
بازیاب پرداخت و عنوان کرد: براساس دبی سنجی های صورت 
گرفته در زمان ترسالی آبدهی این چشمه به بیش از 20 لیتر در 
ثانیه می رسد و در زمان خشکسالی حدود یک لیتر در ثانیه است. 
مدیر آبفا خور با بیان اینکه در چند سال اخیر بدلیل وقوع 
خشکسالی آبدهی چشمه بازیاب به حدود یک لیتر در ثانیه 
کاهش یافت عنوان کرد:در سالهای خشک که آبدهی چشمه 
بازیاب بسیار کاهش یافت مردم از شیرهای برداشت موجود در 
شهر آب شیرین موردنیاز را تامین نمودند. وی افزود:در حال 
حاضر 85 شیر برداشت در شهر خور موجود است که مردم در 
مواقع ایی که آب شیرین در شبکه موجود نیست از طریق این 
شیرهای برداشت آب شیرین مورد نیاز خود را تامین می کنند. 
وی ادامه داد: در واقع شهر خور دارای دوشبکه آبرسانی است که 
یک شبکه مختص به آب شیرین و شبکه ای دیگر مربوط به اب 
بهداشتی می باشد  فیروزی به منابع آب بهداشتی شهر خور اشاره 
کرد و خاطر نشان ساخت: در حال حاضر 3 حلقه چاه تامین کننده 
شبکه آب بهداشتی مردم خور است  این در حالیست که EC آب 
این چاهها بین 5 تا 6 هزار در نوسان است که تنها می توان از این 
آب در جهت مصارف بهداشتی استفاده کرد. وی با بیان اینکه به 
منظور دسترسی پایدار مردم به آب شیرین اعلام کرد: برای اینکه 
مردم همیشه در خانه های خوداز آب شیرین برخوردار شوند باید 
سیستم آب شیرین کن در شهر خور راه اندازی شود که طرح 
مطالعاتی این پروژه در دستور کار قرار گرفت مدیر آبفا خور و 
بیابانک به راه اندازی آب شیرین کن در شهر فرخی پرداخت و 
اظهار داشت:با راه اندازی آب شیرین کن در شهر فرخی روزانه 
500 متر مکعب آب شیرین تولید می شود که با مصرف بهینه 
مردم همین میزان آب برای دسترسی پایدار مردم به آب شیرین 

کفایت می کند
وی گفت: تا قبل از راه اندازی آب شیرین کن در شهر فرخی مردم 
از طریق 20 شیر برداشت آب شیرین خود را از آب انبارها تامین 

می کردند.

پس از یک دهه  آب شیرین وارد شبکه 
توزیع شهر خور شد

مدیرعامل فولاد مبارکه در جشن گلریزان ویژه آزاد سازی زندانیان جرائم غیرعمد

فولاد مبارکه همواره در کنار مردم است
همزمان با ایام خجسته میلاد باسعادت کریم 
)ع(،  مجتبی  حسن  امام  حضرت  اهلبیت، 
هشتمین مراسم گلریزان شرکت فولاد مبارکه 
ویژۀ  این شرکت،  زیرمجموعة  و شرکتهای 
آزادسازی زندانیان جرائم غیرعمد در مجموعة 
مبارکه  فولاد  فردوس  فرهنگی-ورزشی 
مدیرعامل  عظیمیان  مهندس  شد.   برگزار 
فولاد مبارکه در این مراسم گفت: حضور در 
مراسم پرفیض و معنوی گلریزان نوعی قرار 
آسمانی است؛ چراکه در واقع خیرین حاضر 
در گلریزان به دعوت خداوند، این کار خیر 
را انجام می دهند و این امر برای بنده و سایر 
عزیزان حاضر توفیق و افتخار بزرگی است. وی 
تعهد به مسئولیت اجتماعی را نشانة تعالی هر 
سازمان و میزبانی فولاد مبارکه را مایة مباهات 
دانست و تصریح کرد: همة ما در هر جایگاه و 
مسئولیتی، هرگاه کاری انجام داده ایم، از سوی 
خلق خدا ازجمله مسئولان شهرستان، استان 
و کشور مورد لطف و قدردانی قرار گرفته ایم. 
حتی هنگام وقوع حوادث و بلایای طبیعی، 
وقتی سایر کشورها به مدد همنوعان خود 
برمی خیزند، مسلما خیرخواهی آن ها دیده 
در همین  واقع می شود. وی  تقدیر  مورد  و 
خصوص ادامه داد: با کمی دقت در فرایند 
مذکور ملاحظه خواهیم کرد که مسلما کار 
نیک انجام شده همواره قدردانی مخلوق را نیز 
در پی دارد؛ پس باید به خاطر داشته باشیم 
خداوند متعال که خالق بی نیاز است، چنانکه 
بقره  سورۀ  ازجمله  قرآن  آیات  بسیاری  در 
به کرات آمده است، از کارهای خیرخواهانه ای 
که با آگاهی و نیت خیر انجام می شود، مانند 
جشن های گلریزان، آن گونه که خود صلاح 
می داند قدردانی خواهد کرد. وی بروز حوادث 
در کارخانه های صنعتی را محتمل دانست 
و با تأکید بر این که بسیاری از حوادث نیز 
همواره به خیر می گذرند، تصریح کرد: به یقین 
راستای  در  سازمان ها  که  خیری  قدم های 
برمی دارند  اجتماعی شرکت  مسئولیت های 
و از همنوعان خود دستگیری می کنند، اثر 
مثبت خود را بر سلامتی کارکنان و موفقیت 
سازمان ها خواهد گذاشت، چنان که در شرکت 
فولاد مبارکه نیز این گونه بوده است و این 
همان تشکر خداوند از بندگان است. مدیرعامل 
فولاد مبارکه در ادامه با اشاره به سورۀ مبارکة 
فجر خاطرنشان کرد: خداوند متعال احوال 
و  شده  متذکر  سوره  این  در  را  انسان ها 
می گوید انسان ها در روز حساب افسوس آن 
را می خورند که کاش برای سرای جاوید و 
برداشته  بیشتری  توشه های  ابدی  زندگی 
بودند؛ و کمک به همنوعانی که ناخواسته در 
زندان ها گرفتار شده اند همان توشه هایی است 
که خداوند به آن اشاره فرموده  است. وی با 
بیان این که جشن های گلریزان فولاد مبارکه 
و شرکت های زیرمجموعة آن از سال 1391 
آغاز شده است، گفت: بنابر آمار موجود، در 
 13 حدود  جمع آوری  با  سال ها  این  طی 
میلیارد تومان نزدیک به 1500 زندانی جرائم 
جامعه  و  خانواده  گرم  آغوش  به  غیرعمد 
بازگشته اند و دوباره از موهبت آزادی بهره مند 
شده اند. مهندس عظیمیان حضور ذی نفعان 
و شرکای تجاری کسب وکار فولاد مبارکه و 
به  طور کلی مدیران و صاحبان صنایع در این 
جشن گلریزان را نشانة فرهیختگی جامعه و 
نه فقط برانگیخته شدن احساسات و عواطف 
انسان های  به یقین  گفت:  و  دانست  انسانی 
خلاق و فرهیخته علاو بر مطالعات گستردۀ 
صنعتی، از مشکلات پیرامون و اجتماع خود 
نیز باخبرند و در چنین مواقعی به حضور در 
چنین مجالسی برای ذخیرۀ آخرت خود پاسخ 
مثبت می دهند.وی در بخش پایانی سخنان 
خود تصریح کرد: فولاد مبارکه در راستای 
مسئولیت های اجتماعی خود همواره در کنار 
مردم است. در جریان برگزاری این مراسم، 
خبرنگار خبرنامة فولاد با برخی از مسئولان 
و خیرین حاضر در مراسم گفت وگویی انجام 

داده است که در ادامه می خوانید:
  اسدالله جولایی مدیرعامل 

ستاد دیۀ کشور
در آیة 112 سورۀ مبارکه بقره به خیرین 
و نیکوکاران و همة کسانی که وجود خود 
را تسلیم پروردگار کرده اند نوید جزای خیر 
داده شده است. بنابراین باید به مدیریت 
و کارکنان شرکت فولاد مبارکه و سایر 
شرکت های زیرمجموعة این شرکت آفرین 
گفت که همه ساله با برپایی چنین مراسم 
قبال  در  خود  مسئولیت  به  باشکوهی، 
افزود:  جولایی  می مانند.  متعهد  جامعه 
جشن های گلریزان فولاد مبارکه و زیر 
از موثر  مجموعه های این شرکت یکی 
ترین جشن های گلریزان برای آزاد سازی 

زندانیان جرائم غیر عمد است.
  خانم مهندس زهرا سعیدی 

نمایندۀ مردم شهرستان مبارکه در 
مجلس شورای اسلامی

ضمن قدردانی از فولاد مبارکه و شرکت های 
به  تعهد  امر  در  که  آن،  زیرمجموعة 
مسئولیت های اجتماعی نقش فعال دارند، 
آزادسازی  برای  که  اقدامی  هر  و  گلریزان 
انسان هایی که ناخواسته در بند زندان گرفتار 
برگزاری  است.  ارزشمند  بسیار  شده اند 
جشن های گلریزان سنتی حسنه نزد ایرانیان 
است. خانواده های زندانیان بیش از هرکس 
دیگر در معرض آسیب های اجتماعی قرار 
می گیرند. این کار ترویج هرچه بیشتر کار 
خیر و کمک به همنوع بوده و در فرهنگ 
غنی ایرانی از جایگاه والایی برخوردار است. 
نباید فراموش کرد پیشگیری بر درمان مقدم 
است و باید با آموزش و ارتقای سطح آگاهی 
عموم مردم جامعه شرایطی فراهم کنیم که 
مردم کمتر در معرض مشکلات ناخواسته و 

جرائم غیرعمد قرار گیرند.
  علی اصفهانی دادستان عمومی و 

انقلاب اصفهان
ضمن آرزوی قبولی طاعات و عبادات همة 
مدیرعامل  کارکنان،  همة  به  حاضران، 
فولاد  شرکت  دست اندرکاران  تمامی  و 
مبارکه اصفهان  که سال هاست با برپایی این 
مراسم ارزشمند به جامعه خدمت می کنند، 
که  کنیم  اذعان  باید  می گوییم.  خداقوت 
برای  زندگی  امور  ادارۀ  فعلی،  شرایط  در 
بسیاری از خانواده ها بسیار سخت شده و 
این شرایط برای خانواده های بی سرپرست 
که  خانواده هایی  است.  سخت تر  به مراتب 
زندان  گرفتار  ناخواسته  آن ها  سرپرست 
انواع آسیب های  است به شدت در معرض 
سرقت  و  فساد  اعتیاد،  ازجمله  اجتماعی 
هستند؛ مسلما همت بلند خیرین در التیام 
از آسیب های  و رهایی جامعه  زخم آن ها 
اجتماعی ناشی از وضعیت آنان مؤثر خواهد 
مبارکه  فولاد  مدیرعامل  همچنان که  بود. 
به درستی اشاره کردند، مشارکت در امر خیر 
و انفاق، نوعی توفیق الهی است. در قرآن 
کریم در موقعیت های مختلف به انفاق تأکید 
شده است. به خاطر داشته باشیم هرجا که 
بخشی از مال خود را انفاق کنیم، خداوند 
ارحم الراحمین چند برابر آن را اعطا خواهد 
کرد و به آن مال برکت خواهد داد. بنابر آمار 
موجود، در حال حاضر بیش از 1300 نفر 
زندانی جرائم غیرعمد در زندان های استان 
گرفتار شده اند و برای آزادی آنان به 250 
میلیارد تومان پول نیاز است. سال گذشته 
حدود 935 نفر از زندانیان با کمک خیرین 
عزیز آزاد شدند. به طور کلی در طی پنج 
سال اخیر، با صرف مبلغی در حدود 120 
میلیارد تومان 4500 نفر از زندانیان جرائم 
غیرعمد آزاد شده اند که جای قدردانی دارد.  
در خاتمه تأکید می کنم، همچنان که اشاره 
شد، خیرین حاضر در این گلریزان قبل از 
آن از سوی مدیرعامل محترم فولاد مبارکه 
دعوت شوند، از سوی خداوند باری تعالی 

دعوت شده اند.
  حمید عصارزادگان فرماندار 

شهرستان مبارکه
جشن های گلریزان  که همه ساله به میزبانی 
فولاد مبارکه  برگزار می شود، اسباب خیری 
و  فرزندان  سال چشم  هر  که  است  شده 
روشن  را  خانواده ها  از  بسیاری  همسران 
می کند، خانواده هایی که هر روز در معرض 
گرفتاری و آسیب اجتماعی ناشی از نداشتن 

سرپرست به سر می برند.
و  مردم، مسئولان  فعلی، همة  در شرایط 

تمامی کسانی که می توانند قدم خیری در 
این راه بردارند باید به یاری نیازمندان جامعه 
بشتابند تا همه با هم و در کنار هم زندگی 

بهتری داشته باشیم.
  حجت الاسلام مهرابی دادستان 

شهر مبارکه
ضمن قدردانی از میزبانی فولاد مبارکه در 
برگزاری این مراسم، باید در نظر داشت که 
خداوند عزوجل در آیات متعددی انسان ها 
را به انفاق مال و گذشت سفارش فرموده  
است. خوشبختانه در ایام ماه مبارک رمضان 
شاهد آن هستیم که این امر به نوع خاص و 

فزاینده ای اطاعت می شود.
   محمود اکبری معاون فروش و 

بازاریابی فولاد مبارکه
بر  علاوه  پرفیض  مراسم  این  در  حضور 
این که فرصتی برای کمک به همنوع فراهم 
این سنت حسنه  باعث می شود  می آورد، 
را در خود زنده نگه داریم و به جوانان و 
فرزندان خود نیز بیاموزیم که در کنار کار و 
فعالیت اقتصادی روزمره، باید به فکر عزیزانی 
سرپرست  از حضور  دلایلی  به  که  باشیم 
و  شده اند  محروم  خود  کنار  در  خانواده 
ممکن است به ناهنجاری ها و آسیب های 
اجتماعی دچار شوند. اینجاست که کمک 
تک تک ما می تواند در نجات جامعه مؤثر 
مراسم  این  که  واقع شود. طی سال هایی 
به میزبانی فولاد مبارکه برگزار شده است 
شاهد این بوده ایم که مشتریان فولاد مبارکه 
دوشادوش سایر تأمین کنندگان، سازندگان 
قطعات و پیمانکاران شرکت در این مراسم 
پرفیض حضور داشته اند و به خوبی نشان 
فولاد  هلدینگ  رویکردهای  با  که  داده اند 
مبارکه در همة بخش ها، خاصه آنچه مربوط 

به سلامت جامعه است، همسو هستند.
  ایاز اسماعیلی معاون نیروی 
انسانی و سازماندهی فولاد مبارکه

انسان  نیروی  متعالی  سازمان های  در 
در  است.  شرکت  سرمایة  باارزش ترین 
به  تعهد  درراستای  سازمان هایی  چنین 
جامعة  هیچ گاه  اجتماعی،  مسئولیت های 
نظر  در  شرکت  خانواده  از  جدا  پیرامون 
گفت  می توان  به جرئت  و  نشده اند  گرفته 
از درگاه  از گرفتاران، پس  بسیاری  چشم 
خداوند، به خیرین و نیکوکاران جشن های 
فولاد  گلریزان  جشن  به ویژه  گل ریزان، 
در  نیز حضور  بنده  نظر  به  است.  مبارکه 
جشن های گلریزان توفیق الهی است؛ چراکه 
اشخاص در چنین شب های پرخیروبرکتی، 
با اطاعت از امر خداوند با انفاق و کمک به 
و  می شوند  معرفت  خوشه چین  همنوع، 
پیش از آن که به همنوع کمک کرده باشند، 
برای آخرت خود توشه برمی دارند. این در 
حالی است که بسیاری از افراد ممکن است 
ازلحاظ مالی وضعیت بهتری داشته باشند، 

اما چنین توفیقی نصیب آن ها نمی شود.
  ایرج ترابی مدیر روابط عمومی 

فولاد مبارکه
ضمن قدردانی از پیمانکاران، شرکای تجاری 
که  مبارکه  فولاد  ذی نفعان  و  کسب وکار 
همه ساله این دعوت را با حضور پرشور خود 
لبیک می گویند، باید گفت امسال علی رغم 
شرایط اقتصادی حاکم بر فضای کسب وکار 
به نوعی  واحدهای صنعتی که  و  شرکت ها 
شاهد  می کنند،  همکاری  مبارکه  فولاد  با 
حضور حماسی تر مدیران عامل و نمایندگان 
بودیم.  گلریزان  جشن  این  در  شرکت ها 
با  عزیزان  این  تشریک مساعی  و  بالا  درک 
ناخواسته  سرپرستشان  که  خانواده هایی 
و  مباهات  مایة  می برد،  سر  به  زندان  در 
قول  به  ما  نشان دهندۀ آن است که مردم 

یک  اعضای  را  سعدی شیرین سخن، خود 
پیکر می دانند و هنگام بروز درد و سختی 
آنان  از  جدا  را  خود  همنوعان،  سایر  برای 
مبارکه  فولاد  که  سال ها  این  نمی دانند.در 
به عنوان مولود انقلاب اسلامی در حال سپری 
ملاحظه  است،  خود  جوان  دوران  کردن 
می کنیم که در این شرکت، مسئولیت های 
اجتماعی هیچ گاه تحت تأثیر شرایط سخت 
اقتصادی یا موارد دیگر قرار نگرفته، بلکه با 
قدرت و ارادۀ روزافزون دنبال شده است و 
همان گونه که از سوی ستاد دیه کشور بارها 
برای  گلریزان  بخش  در  است،  شده  اعلام 
فولاد  غیرعمد  جرائم  زندانیان  آزادسازی 

مبارکه همواره پیشتاز و سرآمد بوده است.
  مدیرعامل هلدینگ توکافولاد

شرکت های  سایر  همراه  به  همه ساله 
توفیق  مبارکه  فولاد  شرکت  زیرمجموعة 
حضور در این مراسم باشکوه حاصل می شود. 
برای  مراسم  این  در  حضور  معتقدیم  ما 
شرکت مایة خیروبرکت است؛ همان طور  که 
در سال های قبل و در مواقعی که وضعیت 
اقتصادی همة شرکت ها و ازجمله هلدینگ 
توکا سخت بوده، خداوند به نوعی گره از کار 
شرکت باز کرده است. ضمن آرزوی سعادت 
برای همة هم وطنان اظهار امیدواریم شرایط 
جامعه به گونه ای رقم بخورد که اساسا نیازی 
هر  نباشد.  مراسمی  چنین  برگزاری  به 
کمکی که به همنوع خود می کنیم در واقع 
کمکی است که به خودمان کرده ایم؛ چراکه 
در پی هر اقدام خیرخواهانه، آرامش روحی 
برای فرد حاصل می شود و این آرمش را با 

هیچ اقدام دیگری نمی توان به دست آورد.
  مدیرعامل شرکت سریر صنعت امیر

به جشن  مبارکه  فولاد  دعوت  بار  هر  در 
گلریزان، تلاش کرده ایم به سهم خود، بهره 
الهی  معرفت  گستردۀ  این صحن  از   ای 
سازمان  و  فرد  تعهد  تردید،  بدون  ببریم. 
مهم ترین  از  اجتماعی  مسئولیت های  به 
نمونه های بارز رشد فردی و جمعی جامعه 
است. در شرکت ما، باتوجه به نوع کاری که 
انجام می شود، در سایة ملاحظات ایمنی، 
امکان دارد هر لحظه حادثه ای رخ  بازهم 
و  امور خیر  در چنین  اما مشارکت  دهد؛ 
خداپسندانه ای بسیاری از حوادث را ختم به 
خیر می کند. ضمن این که بنده بعینه آثار 
را در زندگی  برکات حضور در گلریزان  و 

شخصی و خانوادگی خود نیز دیده ام.
  مدیرعامل شرکت

 توکارنگ سپاهان
راستای  در  تا  آمده ایم  هم  گرد  امشب 
خود  اجتماعی  و  فردی  مسئولیت های 
به همنوعانمان کمک کنیم. ما هر سال 
می کوشیم به عنوان یکی از زیرمجموعه های 
توکافولاد و شرکای تجاری فولاد مبارکه، 
به سهم خود در این امر مشارکت کنیم. 
ازجمله  مالی شرکت ها  پیشرفت  و  رشد 
توکافولاد قطعا به برکت توجه مدیران و 
کارکنان شرکت به امور خیر است. سلامت 
نیروی انسانی شاغل در شرکت و سلامتی 
برکت  به  مسلما  نیز  آن ها  خانواده های 

همین اقدامات است.
  مدیرعامل شرکت صفافولاد سپاهان اصفهان

شرکت صفافولاد یکی از پیمانکاران فولاد 
مبارکه است و این هشتمین سالی است که 
سعادت حضور در گلریزان فولاد مبارکه را 
پیدا کرده ایم. خداوند در قرآن کریم فرموده  
است: »هرکس کار حسنه ای انجام دهد، من 
ده برابر پادش خیر به او عطا می فرمایم«. 
به همین دلیل است که ما آثار و برکات 
کارهای خیر را همواره در زندگی روزمره، 
خانه، خانواده و محل کار به وضوح می بینیم.

قسمت  سوم

زهرا سعیدی مبارکه سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس، گفت: در جلسه آتی کمیسیون متبوعش با مدیران بیمه مرکزی موضوع اضافه شدن گزینه پرداخت هزینه افت خسارت 
خودروی تصادفی به سایر گزینه های بیمه ای مورد بررسی قرار می گیرد. وی با اشاره به این موضوع که حق بیمه بدنه خودرو شامل افُت قیمت نمی شود، گفت: بیمه ها باید شرایطی 
ایجاد کنند که خسارت افُت خودرو نیز شامل بیمه شود، چرا که برخی باید در تصادفات خسارت های زیادی برای افت قیمت خودروی خارجی پرداخت کنند. وی با بیان اینکه قیمت 
بیمه ها با توجه به اینکه از نوع بدنه، شخص ثالث و غیره هستند، متفاوت است، افزود: بیمه ها باید شامل گزینه ای شوند که اگر خودرویی داخلی و یا با قیمت ارزان تر با یک 
خودروی خارجی مدل بالاتر تصادف کرد خسارت افت توسط بیمه پرداخت شود.این نماینده مجلس با اشاره به اینکه بیمه یک صندوقی بوده که ورودی و خروجی آن از 
پرداخت های مردم است، ادامه داد: اگر برای بیمه ها صرفه اقتصادی داشته باشد که با هزینه بیمه بدنه خسارت افت را پرداخت کنند که چه بهتر، اما اگر برای بیمه های 
صرفه اقتصادی نداشته باشد می توان به عنوان یک گزینه دیگر به خسارت افت برای قرار گرفتن در آیتم های بیمه ای توجه کرد و اگر فردی خودروی 30 میلیون 

تومانی داشته باشد و بخواهد 300 میلیون هزینه افُت خسارت پرداخت کند امنیت خاطر برای رانندگی در سطح شهر را نخواهد داشت.

خبر
حسین سیستانی فرماندار اصفهان شد 

اصفهان  استاندار  رضایی  عباس 
گفت: استفاده از جوانان همراه با 
کادرسازی ضروری است، گفت: از 
مدیران خود خواسته ام از ظرفیت 
جوانان در کنار خود استفاده کنند.

به گزارش اداره کل روابط عمومی و 
امور بین الملل استانداری اصفهان، 
عباس رضایی در آیین تکریم و 
اصفهان،  فرماندار جدید  معارفه 

اظهار داشت: مسائل آب و سایر مسایل کلان شهرستان ایجاب 
می کند، فردی پخته، با تجربه، اصیل و شایسته در مسند 
فرمانداری قرار گیرد. وی با بیان اینکه از دغدغه های مردم استان 
و شهرستان حل مشکل کشاورزان شرق اصفهان است، ادامه 
داد: بهره گیری از تجربیات افراد با تجربه برای حل مشکلات 
ضروری است. استاندار اصفهان با اشاره به لزوم استفاده از 
نیروهای مستعد و جوان، تاکید کرد: از سوی دیگر شرایط روز 
کشور ایجاب می کند از نیروهای جوان و ارزشمند استفاده شود.
رضایی یادآور شد: از مدیران خود، خواسته ام در کنار خود از 
جوانان استفاده کنند البته باید بر روی کادرسازی این قشر توجه 

بیشتری شود.
وی افزود: حسین سیستانی از چهرهای موفق و دارای سابقه 
فرمانداری در شهرستان های خمینی شهر، نجف آباد، کاشان، 
شهرضا بوده و چهار سال نیز معاون استاندر در زمان آقای 

زرگرپور بوده است.
استاندار اصفهان همچنین از زحمات آقایان امیری و رضوانی 

سرپرست فرمانداری و فرماندار سابق اصفهان تقدیر کرد.
وی وظایف فرمانداری را خطیر و مهم خواند و اضافه کرد: از اقای 
سیستانی خواسته ام با توجه به خطیر بودن این مسئولیت تمرکز 
بیشتری برای حضور در این سمت داشته باشند. رضایی به سجایای 
اخلاقی والایی که در نهج البلاغه وجود دارد پرداخت و گفت: 
امنیت، عدل و انصاف و آسایش سه خواسته مردم از والی بوده که 
در این کتاب گرانقدر به آن اشاره شده بنابراین یکی از مهمترین 
اقدامات برای توشه آخرت رفع نیاز مردم است.وی تاکید کرد: همه 
مسئولان باید جوانمرد باشند زیرا جوانمرد کسی است که همه 
افراد را با هر گرایش خانواده خود می داند، بین شکم مردم و دین 
مردم فرق نمی گذارد، نگاه او پاک است و نمک خورده نمکدان 
نمی شکند. استاندار اصفهان تصریح کرد: مسئولیت ها برای ما 
بسیار سنگین است و میزهای محاکمه بیشتری در آخرت برای ما 

وجود دارد بنابراین برای خدمت بیشتر به مردم تلاش می کنیم.
وی خاطرنشان کرد: باید تلاش کنیم شرمنده خون شهدا و 
مردمی که با سختی در این شرایط تحریم های ناجوانمردانه با 

سیلی صورت های خود را سرخ نگاه داشته اند، نشویم.
  مدیر و سردبیر و کارکنان هفته نامه اقتصادی اعتبار ضمن 
تبریک این انتصاب که نشان از مراتب تعهد، تخصص، 
شایستگی وتجارب ارزنده دارد، امیدواریم در جهت تحقق 

اهداف عالیه اقتصاد مقاومتی موفق و مؤید باشند.

عضو انجمن تولیدکنندگان 
فولاد ایران گفت: ظرفیت تولید فولاد 
کشور 6 درصد رشد داشته و به اهداف 
چشم انداز 1404 نزدیک شده است.  
منصور یزدی زاده گفت: ظرفیت تولید 
فولاد ایران رشد 6 درصدی داشته 
است و فولاد ایران در افق اقتصادی 
1404 قرار است تولید فولاد کشور را 
به 55 میلیون تن برساند.  عضو انجمن 

تولیدکنندگان فولاد ایران گفت: در پایان سال 97 این رشد اقتصادی 
به 25 میلیون تن رسید.  وی از روند مطلوب تولید فولاد خبر داد و 
گفت: در رنجیره تولید این محصول نیاز به سرمایه گذاری جدید است 
تا به عدد تولید 55 میلیون تن تا پایان سال 1404 برسیم.    عضو 
انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران گفت: از مزایای رشد 6 درصدی و 
تولید 25 میلیون تن فولاد، محسوب شدن در معادلات منطقه ای و 
در بین کشورهای تولید کننده فولاد است.  او با بیان اینکه برخلاف 
همه تحریم ها امسال)98(نیز شاهد رشد جدیدی خواهیم بود، گفت: 
با داشتن ذخایر بسیار خوب معدنی امروز به سرمایه گذاری های جدید 
نیاز است.  او درگیر شدن معادن به تولیدات پایین دستی را یکی از 
اشکالات صنعت مدن اعلام کرد و گفت: اگر هر صنعتی در تخصص 
خودش توسعه یابد می توانیم به افق 1404 برسیم.   یزدی زاده گفت: 
توسعه حوزه های زیرساختی برای افزایش تولید فولاد مانند توسعه 
بنادر، افزایش نیروگاهها و خطوط ریلی می تواند در مجموع به تولید 
بیشتر فولاد و صادرات آن بیانجامد.  منصور یزدی زاده رمز ماندگاری 
صنعت فولاد را صادرات آن اعلام کرد و افزود: در سال 96 و 97 حدود 
8 میلیون تن صادرات صورت گرفته است و پیش بینی می کنیم 
امسال صادرات فولاد از مرز 10 میلیون تن خواهد گذشت.   وی از 
تمایل کشورهای منطقه برای دریافت فولاد خام گفت و افزود: تعرفه 
هایی که از طرف کشورهای حوزه خلیج فارس بر روی محصولات 
نهایی فولاد گذاشته شده، صادرات و حیات فولاد کشور را به صادرات 
فولاد خام هدایت کرده است.  سرقینی معاون صنایع معدنی وزارت 
صمت نیز گفت: ما هیچ مشکلی در چشم انداز نداریم و می توانیم 55 
میلیون تن فولاد را تولید کنیم.   سرقینی با بیان اینکه رشد اقتصادی 
در کشور باعث افزایش مصرف  فولاد می شود گفت: در افق 1404 
صادرات 15 میلیون تن پیش بینی می شود.   معاون صنایع معدنی 
وزارت صمت با اشاره به اینکه صادرات فولاد خام به اندازه کافی برای 
کشور ارزش افزوده دارد گفت: صادرات مواد نهایی به شدت سخت 
تر از صادرات مواد میانی است.  سرقینی با بیان اینکه صادرات فولاد به 
فولاد سازا ها محول شده است افزود: با وجودی که به صادرات فولاد 
تاکید و سفارش شده است نباید بازار داخلی کشور دچار کمبود و 

گرانی فولاد بوجود بیاید.

رشد 6 درصدی تولید فولاد در ایران 



دَر راستای اجرای سیاست های راهبردی و ماموریت های بیمه مرکزی و همچنین نظارت مستمر بر فعالیت شرکت های بیمه ای، برنامه بازدیدهای دوره ای از 
شرکت های بیمه در دستور کار بیمه مرکزی قرار گرفت. به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، دکتر غلامرضا سلیمانی با تاکید بر تعامل هر 
چه بیشتر دستگاه ناظر از اعضای هیات عامل و مدیران بیمه مرکزی خواست تا با حضور در شرکت های بیمه و تشکیل جلسات مشترک با مدیران عامل و اعضای هیات 
مدیره این شرکت ها ضمن بررسی آخرین وضعیت عملکرد فنی، عملیات بیمه ای و صورت های مالی از نزدیک در جریان آخرین تحولات بیمه ای قرار بگیرند. بر اساس 
این گزارش، این هیئت پس از بازدید و بررسی مسائل و مشکلات شرکت های بیمه ایران، آسیا، دانا، پارسیان، رازی، حکمت، کوثر و همچنین پژوهشکده بیمه در ادامه 

در شرکت های بیمه نوین، تجارت نو و سامان نیز حضور یافتند و با برپایی جلسات مشترک با گردانندگان این شرکت ها با مدیران عامل، معاونان و اعضای هیات 
مدیره جلساتی برگزار کردند. گفتنی است در راستای تقویت تعامل نهادناظر و صنعت بیمه این بازدیدها و نشست های مشترک با ابتکار رییس کل بیمه 

مرکزی به شکل مستمر ادامه خواهد داشت.

تأمین ارز برای واردات در 70روز 
اول سال به رقم 8.3 میلیارد دلار 

رسید
از  مرکزی  بانک  کل  رییس 
از  دلار  میلیارد   8.3 تأمین 
ابتدای سال 98 تا به امروز، برای 
واردات کالاهای اساسی، دارو و 
اولیه و  تجهیزات پزشکی، مواد 

سایر کالاهای ضروری خبر داد.
به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، دکتر عبدالناصر 
همتی در مصاحبه ای در جریان راهپیمایی پرشکوه روز 
قدس ضمن اعلام این خبر تأکید کرد: از 8.3 میلیارد دلار 
ارز تأمین شده در حدود دوماه اول سال، بیش از 3میلیارد 
دلار آن توسط صادرکنندگان تأمین شده است و از این 
مبلغ 800 میلیون دلار آن واردات در مقابل صادرات بوده 
است که در سیاست ارزی جدید بانک مرکزی مورد توجه 

قرارگرفته است.
رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به اینکه این مبلغ تأمین ارز 
در اوج فشارهای تحریمی آمریکا و تعطیلی عمده روزهای 
ارزهای  کرد:  تأکید  است  معنادار  بسیار  ماه،  فروردین 
تخصیصی برای واردات کالاهای اساسی، دارو و تجهیزات 
پزشکی، مواد اولیه کارخانجات و کالاهای ضروری دیگر 

بوده است.
نتیجه  را  صادرکنندگان  برگشتی  ارز  رشد  همتی  دکتر 
سیاست های ارزی جدید بانک مرکزی و منطقی قلمداد 

شدن نرخ ارز سامانه نیما از نظر صادرکنندگان دانست.

تامین سرمایه نوین 9 هزار میلیارد ریالي 
شرکت  سالیانه  عادي  عمومي  شدمجمع 
تامین سرمایه نوین با حضور 92 درصدي 
سهامداران تشکیل و صورت هاي مالي این 
شرکت براي عملکرد سال مالي منتهي به 

29 اسفند 1397 به تصویب سهامداران رسید.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومي بانک اقتصادنوین، 
در مجمع عمومي عادي سالیانه شرکت تامین سرمایه نوین 
که روز شنبه 11 خرداد ماه 1398 در محل سالن همایش 
تلاش تهران برگزار شد، پس از استماع گزارش هیات   مدیره 
و حسابرس و بازرس قانوني شرکت، صورت هاي مالي این 
شرکت براي عملکرد سال مالي منتهي به 29 اسفند 1397 
تصویب و بر اساس تصمیمات مجمع به ازاي هر سهم، 250 

ریال سود بین سهامداران تقسیم شد.
موضوع  با  فوق العاده  مجمع  جلسه،  این  پایان  از  پس 
تصمیم گیري درباره افزایش سرمایه شرکت از محل سود 
انباشته تشکیل شد. در این جلسه با موافقت سهامداران، 
سرمایه ثبتي شرکت تامین سرمایه نوین از 7 هزار میلیارد 
ریال به 9 هزار میلیارد ریال افزایش پیدا کرد و به این ترتیب 
شرکت تامین سرمایه نوین همچنان در جایگاه بزرگ ترین 

شرکت تامین سرمایه کشور از حیث سرمایه باقي ماند.
گفتني است، با توجه به قوانین و دستورالعمل هاي نهادهاي 
نظارتي، افزایش حجم سرمایه شرکت هاي تامین سرمایه 
موجب بهبود نسبت کفایت سرمایه، افزایش توانمندي در 

پذیرش تعهدات و انجام قدرتمندتر وظایف شان خواهد شد.

مجتمع های  جامع  »بیمه نامه 
یازدهم  نوین  بیمه  مسکونی« 

خردادماه، همزمان در شهرهای زنجان و گرگان رونمایی 
شد.

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل به نقل از معاونت 
امور شعب، شبکه فروش و بازاریابی؛ در راستای گسترش 
بازار، »بیمه نامه جامع مجتمع  بیمه ای و توسعه  خدمات 
گرگان  و  زنجان  به شهرهای  نوین  بیمه  های مسکونی« 
رسید و این بیمه نامه از تاریخ 11 خرداد در  شهرهای مذکور 
اجرایی  شد.  »بیمه نامه مجتمع های مسکونی« بیمه نوین 
با درک اهمیت مسئولیت اعضای هیأت مدیره و یا مدیران 
ساختمان های مسکونی طراحی شده است. براساس قانون 
تملک آپارتمان ها و مسئولیت مدنی؛ خسارات ناشی از آتش 
سوزی، تأمین هزینه پزشکی، غرامت فوت و نقص عضو ناشی 
از حادثه بهره برداران و استفاده کنندگان به دلیل خرابی 
آسانسور و همچنین هزینه پزشکی، غرامت فوت و نقص عضو 
ناشی از حادثه سرایدار، نظافتچی، نگهبان و یا هر شخصی 
که برای انجام کارهای ساختمان گماشته می شود در حین 
انجام کار، بر عهده مدیر یا مدیران ساختمان است، بنابراین 
این بیمه نامه پوشش ریسک  های متنوعی را در قبال حوادث 

این چنینی در برگرفته است.
این محصول بیمه ای که سال گذشته برای نخستین بار از 
سوی بیمه نوین ارائه شد، تا کنون در فاز اول از طریق شعب 
همدان،  تبریز،  شیراز،  مشهد،  اصفهان،  تهران،  شهرهای 
کاشان، رشت، کرمان، قزوین، کرج و قم رونمایی و اجرایی 

شده است.

 تامین سرمایه نوین 
9 هزار میلیارد ریالي شد

پس از اجرا در فاز اول

بیمه نامه جامع مجتمع های مسکونی نوین 
این بار در زنجان و گرگان رونمایی شد

بازديد از گروه صنعتي اترك شيمي شرق

شمس آبادي مدیر شعب استان هاي خراسان رضوي و شمالي بانک 
ایران زمین در راستاي تحقق شعار سال و حمایت از رونق تولید با مدیران ارشد 
شرکت اترک شیمي شرق دیدار و گفت وگو کرد. وي خطاب به مدیران این مجموعه 
صنعتي که با وجود تحریم هاي اقتصادي تحمیل شده به کشور، همچنان در عرصه 
تولید و صنعت استوار و مایه مباهات و سربلندي ایران عزیزمان بوده اند، عنوان کرد: 
شرکت هاي تولیدي و کارخانجات به عنوان چرخ اصلي صنعت کشور نقش بسزایي 
در خودکفایي و آباداني این مرز و بوم داشته و امید است با همت عالي مردم ایران 
زمین شاهد رونق اقتصادي در سال پیش رو باشیم. وي افزود: بانک ایران زمین 
آماده است تا در چارچوب سیاست ها و دستورالعمل هاي ابلاغي، در مسیر رشد و 
شکوفایي صنایع کشور در کنار واحدهاي صنعتي و تولیدي حضور داشته باشد. در 
ادامه مهندس نعیمي پور مدیرعامل و رئیس هیأت مدیره گروه صنعتي اترک شیمي 
شرحي از تاسیس و تاریخچه فعالیت شرکت ارائه داده و افزود: این شرکت حدود 
30000 تن رنگ در سال تولید مي کند که کل این ظرفیت به کلیه کشورهاي حوزه 

CIS آسیاي میانه، سوریه، عراق، افغانستان، زیمباوه، استرالیا و چین صادر مي کند. 

مسئوليت اجتماعی و صيانت از فرهنگ و هنر 
روح اله خدارحمی رئیس هیات مدیره و مدیرعامل بانک کشاورزی 

در دیدار با عباس رحیمی گرافیست، ورزشکار و مبدع شیوه نگارینه خط، با اشاره به 
کارنامه درخشان خانواده بانک کشاورزی در حوزه فرهنگ و هنر،  صیانت از فرهنگ 
و هنر را مسئولیت اجتماعی تمام سازمان ها دانست. به گزارش روابط عمومی بانک 
کشاورزی، وی با مدیرعامل بانک دیدار و ضمن اظهار خرسندی از فعالیت ها و اقدامات 
ارزنده  بانک کشاورزی در حمایت از هنرمندان و ورزشکاران، پیشینه حضور مشاهیر 
و هنرمندان فراوان در خانواده بانک کشاورزی را اسباب مسرت و از افتخارات این بانک 
برشمرد. این گزارش می افزاید: خدارحمی در این دیدار، شیوه نوین »نگارینه خط« 
را که از ابداعات ایشان تحسین و اظهار امیدواری کرد هنرمندان کشورمان در سایه 
حمایت سازمان های دغدغه مند بتوانند بیش از پیش موجب سربلندی ایران اسلامی 
و مطرح شدن نام نیک کشورمان در مجامع بین المللی باشند. شایان ذکر است از جمله 
سوابق هنری وی می توان به ابداع و ثبت رسمی شیوه نگارینه خط، طراحی آرم رسمی 
باشگاه پرسپولیس، طراحی لوگوی مرکز گفتگوی ادیان و تمدن ها، برگزاری نمایشگاه 

های انفرادی متعدد و شرکت در نمایشگاه های گروهی داخلی و خارجی اشاره کرد.

تمديد امتيازات مديرعامل بانک سپه به حافظان و قاريان قرآن
محمدکاظم چقازردی مدیر عامل بانک سپه ضمن آرزوی قبول طاعات 

و عبادات همکاران گفت: در تمدید طرح سال های گذشته، امسال نیز برای ترغیب 
هرچه بیشتر همکاران حافظ قرآن، طرح ارتقای درجه شعبی که یکی از کارکنان آن 
حافظ کل قرآن باشد کما فی السابق ادامه خواهد یافت.وی داشت: به منظور تقویت 
و ارتقای فرهنگ قرآنی در بانک سپه و تشویق پرسنل برای انس هرچه بیشتر با قرآن، 
هریک از کارکنان بانک که حافظ حداقل 5 جز قرآن باشد از اولویت یک درجه ارتقا 
شغلی برخوردار خواهد شد.رئیس هیئت مدیره بانک سپه افزود: خداوند را شاکر و 
سپاسگزارم که فرصت مجددی عنایت فرمود تا درماه مبارک رمضان، ماه نزول قرآن 
و در روزی که میلاد کریم اهل بیت حضرت امام حسن مجتبی)ع( است کارکنان بانک 
سپه و بانک های وابسته به نیروهای مسلح در مسابقات سراسری قرآن کریم شرکت 
نمایند.چقازردی تصریح کرد: برگزاری مسابقات قرآنی، توفیقی است که در نخستین 
بانک ایرانی با عنایات پروردگار متعال چند سالی است در بانک سپه برگزار و هر سال 
محافل قرآنی با شکوه تر و بهتر از سنوات قبل برگزار می شود.وی خاطر نشان کرد: بانک 
سپه به عنوان نخستین بانک ایرانی به مدد نیروی انسانی متعهد وبا تجربه نزدیک به 

یک قرن در اقتصاد کشور اثرگذار و در خدمت تحقق اهداف اقتصادی نظام بوده است.

نسخه جديد موبايلت عرضه شد

نسخه جدید اپلیکیشن موبایلت با تغییرات جدید و افزوده شدن 
قابلیت هایي مفید، عرضه و در اختیار کاربران قرار گرفت. به گزارش روابط عمومي 
بانک سامان، در نسخه جدید این اپلیکیشن که با کد نسخه 1. 33 در دو بستر 
اندروید و iOS عرضه شده، کاربران علاوه بر دسترسي هاي قبلي، امکان گفت وگوي 
آنلاین با واحد پشتیباني موبایلت را خواهند داشت. این کاربري جدید در اپلیکیشن 
موبایلت در حالي صورت گرفته که یک اتفاق نوآورانه در اپلیکیشن هاي بانکي 
محسوب مي شود و هدف آن حمایت لحظه اي از کاربران است. شایان ذکر است 
در نسخه جدید موبایلت، فرآیند شناسایي اتوماتیک اطلاعات فروشگاه هاي آنلاین 
در بخش جرئیات تراکنش  آغاز شده است که مي تواند در آینده اي نه چندان دور، 
گزارشات پیشرفته اي از رفتار خرید کاربر را به وي ارائه کند. همچنین در نسخه 
جدید امکان مشاهده معادل توماني و حروفي وجه در منوي انتقال را نیز فراهم شده 
است. علاقه مندان براي دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اپلیکیشن موبایلت و 
دانلود آن مي توانند به سایت بانک سامان به نشاني com .www. sb24 مراجعه و یا با 

شماره 0216422 تماس بگیرند. 

بانک شهر موفق در ارائه خدمات بانكداری الكترونيک
خدمات  به  اشاره  با  شهر  بانک  بازاریابی  توسعه  و  شعب  معاون 

الکترونیک این بانک به مشتریان گفت: بانک شهر با هدف تسهیل در ارائه خدمات 
بانکی به مشتریان، توسعه خدمات بانکداری الکترونیک را همواره در دستور کار دارد 
و تا کنون در این زمینه موفق عمل کرده است. به گزارش مرکز ارتباطات و روابط 
عمومی بانک شهر، رحیم طاهری با اشاره به هوشمندسازی خدمات در بانک شهر، 
اظهار کرد: پیش از این در سیستم بانکی، بالا بودن تعداد شعب از جمله مزیت ها 
و نشانه های عملکرد خوب یک بانک بود اما به مرور زمان و با تغییر استانداردها و 
رویکردها، بانکداری الکترونیک گسترش یافت و در حال حاضر بانک ها به دنبال 
کاهش شعب فیزیکی هستند. طاهری افزود:یکی از مهمترین نمادها برای حرکت 
بانک شهر به سمت بانکداری الکترونیک، تاسیس و گسترش پیشخوان های شهرنت 
 به عنوان شعبه ای کوچک برای ارائه خدمات به صورت الکترونیکی است. وی با اشاره 
به استقبال شهروندان و مشتریان شبکه بانکی از خدمات پیشخوان های شهرنت 
و همچنین خدمات الکترونیک بانک شهر، تصریح کرد: از آنجایی که قدمت این 
بانک 10 سال است خوشبختانه توانسته در زمینه بانکداری الکترونیک عملکرد 

قابل توجهی داشته باشد.

پيشگامی پرداخت وام 30 ميليون توماني ازدواج
دکتر مرتضی اکبری مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران در 

خصوص پرداخت تسهیلات قرض الحسنه ازدواج جوانان بیان داشت: در پي افزایش 
سقف وام ازدواج و استقبال چشم گیر متقاضیان، نه تنها وقفه اي در روند اعطاي وام  
قرض الحسنه ازدواج از سوي بانک قرض الحسنه مهرایران ایجاد نشده، بلکه همچون 
گذشته پیشگام در عرصه پرداخت تسهیلات 30 میلیون توماني ازدواج جوانان است. به 
گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، دکتر اکبری افزود: این دستاورد، 
گویاي روند مطلوب ارائه این نوع خدمت در بستر مسئولیت اجتماعي و تلاشي متعهدانه، 
در راستاي تسریع و تسهیل در جلب رضایت مخاطبان جوان وام ازدواج است. وی تاکید 
کرد: اعطای وام قرض الحسنه، به ویژه براي زوج هاي جوان، به  منظور برکتي که براي 
بانک قرض الحسنه مهر ایران دارد، همواره با حساسیت کامل، به مرحله اجرا درآمده 
است که بهره مندي از وام توسط واجدان شرایط در کوتاه ترین زمان ممکن و بدون 
حضور در صف انتظار، از نتایج این امر مي باشد. دکتر اکبری افزود: بانک قرض الحسنه 
مهرایران در سال گذشته، پیشگام پرداخت تسهیلات 150 میلیون ریالي ازدواج در 
شبکه بانکي کشور بوده و طي یازده سال فعالیت خود بالغ بر 286 هزار و 500 فقره وام 

قرض الحسنه ازدواج به ارزش 15 هزار و 500 میلیارد ریال پرداخت کرده است.

پايان امَرداد، مهلت ارسال آثار به جشنواره فيلم 180 ثانيه ای 
پایان مهلت ارسال آثار به دبیرخانه سومین جشنواره فیلم 180 

گزارش  شده است.به  تعیین  جاری  سال  امَرداد  پایان  بانک پاسارگاد،  ثانیه ای 
محورهای  در خصوص  ایده ها،  و  فیلم ها  ارسال  بانک پاسارگاد،  روابط عمومی 
با  و  دارد  ادامه  بانک پاسارگاد همچنان  ثانیه ای  فیلم 180  سومین جشنواره 
توجه به اعلام دبیرخانه جشنواره، مهلت ارسال آثار تا پایان امَرداد خواهد بود. 
تاکنون تعداد قابل توجهی اثر و ایده که حاکی از دغدغه ی علاقمندان در مورد 
موضوعات جشنواره است، ارسال شده است.این آثار همانند دوره های قبل، توسط 
هیأت داوران خبره، بررسی شده و جوایز ویژه ای در انتظار برگزیدگان خواهد بود.
بر اساس این خبر، جشنواره فیلم 180 ثانیه ای بانک پاسارگاد، در محورهای 
و  منابع  طبیعی  تکریم خانواده، حفظ  زمینه های  اجتماعی در  مسئولیت های 
محیط زیست، اهدای عضو و همدلی و همبستگی ملی در مواجهه با بلایای طبیعی 
و همچنین حمایت از تولید ملی در بستر اقتصاد مقاومتی برگزار خواهد شد. 
در این جشنواره یک بخش جنبی با محوریت ایده هایی که در هر بخش امکان 

ساخت نیافته اند نیز وجود دارد.

قدردانی نمايندگان مجلس از بيمه ايران
وزیر  به  نامه ای  در  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان  از  گروهی   

اموراقتصادی و دارایی، خدمات بیمه ایران در سیل اخیر را شایسته قدردانی و دلگرم 
کننده خواندند.  بر اساس این گزارش، گروهی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
با ارسال نامه ای به دکتر دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی، با اشاره به شدت و 
گستردگی خسارات سیل ابتدای امسال در استان های مختلف کشور، خدمت رسانی 
سریع شرکت سهامی بیمه ایران به هموطنان سیل زده و حضور مدیران ارشد این 
شرکت در میان آنان را حائز اهمیت، دلگرم کننده و شایسته قدردانی عنوان کردند.   در 
نامه نمایندگان مجلس به وزیر اقتصاد، با اشاره به اقدام عاجل بیمه ایران در پرداخت 
پرداخت  آمده است: »تقدیم چک  استان گلستان،  زیان دیدگان سیل  به  خسارت 
خسارت از جمله به زیان دیدگان در شهرستان گنبدکاووس سبب دلگرمی و کاهش 

آلام آنها شده است«. 
انتصاب عضو هیات مدیره بیمه ایران

 باحکم وزیر اقتصاد، محمد رضایی عضو هیات مدیره بیمه ایران شد.
 آقای رضایی از مدیران با سابقه صنعت بیمه و بیمه ایران است که رده های متعدد 

مدیریتی را در این صنعت طی کرده است.

گرامی داشت  روز ملي مقاومت، ايثار و پيروزي
فرا رسیدن سوم خردادماه سالروز حماسه بزرگ و تاریخي آزادسازي 

مقدس  دفاع  نقاط عطف  از  که  پیروزي  و  ایثار  مقاومت،  ملي  روز  و  خرمشهر 
و سرنوشت ساز ملت ایران در مصاف با نظام سلطه و استکبار در جنگ تحمیلي 
هشت ساله است را به آحاد ایرانیان غیرتمند و دشمن شکن تبریک عرض مي نمایم. 
بي شک این حماسه عظیم که در عملیات غرور انگیز و شگفت آور بیت المقدس 
و در سوم خردادماه سال 1361 با شجاعت، رشادت و فداکاري هاي وصف ناپذیر 
رزمندگان اسلام و تربیت یافتگان مکتب »عاشورا« و »ولایت فقیه" رقم خورد، براي 
همیشه در تاریخ این سرزمین ماندگار و منشاء مقاومت، ایستادگي و پیروزي ایران 
اسلامي بر توطئه ها و فتنه آفریني هاي جبهه دشمن خواهد شد. الگوي آزادسازي 
خرمشهر قهرمان که همان مقاومت ایماني و مقتدرانه و اراده راسخ و پولادین در 
مصاف با دشمن در یک جنگ بین المللي و جهاني در عرصه نظامي بود، براي امروز 
کشور و جامعه ایراني که در جنگ همه جانبه اقتصادي و نبرد اراده ها با مستکبران و 
سلطه گري نوین به سرکردگي آمریکا است، رهگشا و پشتوانه اي براي عبور از شرایط 
تحمیلي حاضر و حرکت پیش رو نده به سمت آرمان هاي بلند شهیدان و چشم انداز 

بیانیه گام دوم انقلاب خواهد بود. 

همكاري بانک با سازمان فرهنگي سياحتي كوثر
بانک دي در راستاي بهره مندي از ظرفیت هاي موجود در بنیاد شهید و 

امور ایثارگران و گروه هاي اقتصادي وابسته به آن با سازمان فرهنگي سیاحتي کوثر، تفاهم 
نامه همکاري منعقد کرد. به گزارش اداره روابط عمومي و تبلیغات بانک دي، در جلسه اي 
که با حضور محمدرضا قرباني، مدیرعامل و رضا سهم دیني، رئیس هیأت مدیره بانک دي 
با علي عباس کمري مدیرعامل و محبوب شهبازي، رئیس هیأت مدیره سازمان فرهنگي 
سیاحتي کوثر و جمعي از اعضاي هیأت مدیره و مدیران ارشد دو مجموعه برگزار شد، زمینه 
افزایش همکاري هاي متقابل بررسي گردید. براساس این گزارش، در این نشست که با هدف 
تأکید بر هم افزایي میان گروه هاي اقتصادي بنیاد شهید و امور ایثارگران با گروه مالي دي 
برگزار شد، طرفین در زمینه بازسازي و تجهیز اماکن اقامتي و ساخت پروژه هاي عمراني 
و گردشگري سازمان فرهنگي سیاحتي کوثر توسط بانک دي و واگذاري املاک بانک و 
شرکت هاي گروه مالي دي به سازمان فرهنگي سیاحتي کوثر به تفاهم رسیدند. گفتني 
است، اعطاي کارگزاري خرید هتل در مسیر کلاسیک گردشگري ایران به بانک، انجام امور 
بیمه اي باشگاه مشتریان سازمان فرهنگي سیاحتي کوثر از طریق گروه مالي دي و انتقال 
عمده منابع مالي و حساب هاي ارزي و ریالي و حقوق و دستمزد پرسنل سازمان و مؤسسات 

و شرکت هاي وابسته به آن نزد شعب بانک دي از دیگر مفاد این تفاهم نامه مي باشد. 

همه حساب هاي بانک ملي ايران را يكجا مديريت كنيد
هر مشتري ممکن است چندین حساب در بانک ملي ایران داشته 
باشد اما چگونه مي تواند همه این حساب ها را یکجا مدیریت کند؟ 

به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومي بانک ملي ایران، تصور کنید مشتري بانک 
حساب قرض الحسنه خود را در یک شعبه، حساب جاري خود را در شعبه اي دیگر 
و حساب کوتاه مدت خود را در شعبه دیگري افتتاح کرده است. در روش سنتي، 
مشتري باید براي انجام عملیات بانکي بر روي هر کدام از این حساب ها به شعب 
مختلف مراجعه کند، در حالي که سامانه هاي مدرن بانک ملي ایران، این روند را به 
نفع مشتري تغییر داده است. در حال حاضر سامانه بام بانک ملي ایران، این امکان را 
فراهم کرده که همه حساب هاي یک مشتري توسط آن به صورت اینترنتي مدیریت 
شود. مشتري پس از راه اندازي سامانه بام تنها براي یکي از حساب ها، مي تواند 
سایر حساب هاي متصل به شماره ملي خود را نیز در این سامانه مشاهده کرده و 
همه عملیات هاي بانکي را براي آنها انجام دهد.  از سوي دیگر، بانک ملي ایران به 
مشتریان خود این امکان را داده که حساب هاي متعدد خود را تنها به یک کارت بانکي 
متصل کنند. براي این کار کافي است مشتري به یکي از شعب بانک مراجعه کرده و 

درخواست خود را براي تجمیع حساب ها در کارت بانکي مد نظرش ارائه کند. 

همراه بانک توسعه تعاون بروزرساني شد 
نسخه همراه بانک توسعه تعاون به منظور تنوع بخشي و تسهیل در ارائه 
ذکر  شایان  بروزرساني شد.  مشتریان  به  الکترونیک  بانکداري  خدمات 

است که در نسخه بروزرساني شده همراه بانک توسعه تعاون خدماتي در قالب خدمات سپرده، 
خدمات کارت، خدمات تسهیلات و پرداخت اقساط بر روي نسخه جدید در جهت بهره گیري 
و استفاده مشتریان داراي سپرده نزد بانک تعبیه شده است و همچنین این بانک در راستاي 
خدمات رساني به سایر افرادي که داراي سپرده نزد بانک توسعه تعاون نمي باشند اما از خدمات 
بانکداري الکترونیک همراه بانک استفاده مي کنند خدماتي را بصورت مجزا در قالب خدمات 
کارت منظور نموده است. گفتني است خدمات جدید قابل دسترسي در همراه بانک در 
بخش مربوط به خدمات سپرده  شامل: دریافت رمز یکبار مصرف کارت، خدمات کارتابلي، 
قابلیت پرداخت قسط دیگران، امکان مشاهده آخرین ورودها، قابلیت انسداد رمز دوم کارت، 
تبدیل شبا به سپرده و بالعکس، دریافت فایل گردش حساب به صورت پي دي اف، نمایش 
شرایط و قوانین ساتنا و پایا، قابلیت پرداخت قبض گروهي، امکان یادداشت گذاري بر روي 
گردش سپرده، گزارش لیست انتقال وجه بین بانکي، گزارش هاي وضعیت چک، انتقال وجه 
مستمر داخل بانکي و بین بانکي، امکان مشاهده تغییرات اخیر، امکان همگام سازي کارت ها و 

سپرده هاي مقصد با اینترنت بانک )ذخیره ابري اطلاعات( مي باشد. 

عملكرد بانک ملت در واگذاری اموال مازاد
رییس مجلس شورای اسلامی از عملکرد بانک ملت در واگذاری اموال و 

دارایی های مازاد خود، اظهار رضایت کرد.به گزارش روابط عمومی بانک ملت، دکتر علی 
لاریجانی بعد از شنیدن گزارش کمیسیون ویژه  حمایت از تولید ملی و نظارت بر اجرای 
سیاست های کلی اصل 44 در خصوص اجرای قانون رفع موانع رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی 
کشور در حوزه بازارهای مالی، تاکید کرد: طبق گزارش کمیسیون ویژه،  بانک های ملت، ملی، 
صادرات، صنعت و معدن و رفاه کارگران در واگذاری اموال و دارایی های خود نسبت به سایر 
بانک ها بهتر عمل کرده اند.رییس مجلس با اشاره به این نکته که این گونه گزارش ها می تواند 
در سرمایه گذاری و رونق تولید کشور تاثیرگذار باشد، افزود: مجلس شورای اسلامی با این 
گونه گزارش های نظارتی باعث می شود که بخش های اجرایی جدی تر عمل کنند.بر اساس 
این گزارش، با تاکیدات دکتر بیگدلی مدیرعامل بانک ملت مبنی بر واگذاری املاک و دارایی 
های مازاد، عملکرد 11 ماهه اول سال 97 این بانک در فروش املاک مازاد نسبت به سال 95 
به میزان 119 درصد از نظر تعداد و 104 درصد از نظر مبلغ فروش همچنین میانگین ماهانه 
مبلغ فروش املاک مازاد در یازده ماهه 97 نسبت به میانگین ماهانه سال 96 به میزان 3.3 
درصد رشد داشته و از 324 میلیارد ریال  میانگین هر یک از ماه های سال 96 به 339 میلیارد 

ریال  میانگین هر ماه در سال 97 رسیده است.

هفته نامه اقتصادی ایران
بانک و بیمه
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7  بازدید هیئتی از 
 بیمه مرکزی از 

شرکت های بیمه 

با دستور رئیس بیمه مرکزی

خبر
دکتر همتی رئیس کل بانک مرکزی؛

تأمین ارز برای واردات در ۷۰روز اول 
سال به رقم ۸.۳ میلیارد دلار رسید

مکانهای از بهسرپرستیها بیمهشده مراجعه بدون توانستند بیمهشدگان از اطلاعاتیجامع بانك داشتن با کوثر بیمه کارشناسانشرکت و مدیران
خسارتدیدهدرحادثهسیلاخیربازدیدکنند.بهگزارشروابطعمومیبیمهکوثر،سرپرستمعاونتفنیشرکتدرهماندیشی»سیل«کهباحضور
مدیرانسرپرستیاستانهایحادثهخیزبرگزارشد،ضمنبیانمطلبفوق،تصریحکرد:باتجزیهوتحلیلحوادثگذشتهوپیشرودستیابیبهراهکارهایی
برایپیشگیریوکاهشآثارپیشامدهاونیزبهبودخدمترسانیبهذینفعانتحققمییابد.فرهاداعلمیفربابیاناینکهاینهماندیشیباهدفبهبود
خدمترسانیباحداکثردقتوسرعتبرپاشد،افزود:یکسانسازیفراینداجرایعملیاتدرسراسرکشورموجبافزایشرضایتواعتمادمشتریان
ریسك شناسایی با بیمه کارشناسانشرکتهای خاطرنشانکرد: کنیم، تبدیل فرصتها به را تهدیدها باید ما اینکه به اشاره با وی شد. بهشرکت

کسبوکارهایمختلفوافزایشآگاهیکارفرمایانبازارهایجدیدراخلقخواهدکرد.

بازديد از مكان های خسارت ديده بدون مراجعه بيمه شده 
بهگزارشروابطعمومی؛طیاینبازدیدگفتگوهاییمیانمدیرانارشدتجارتنوباهمتایانخوددرشرکتبرقمنطقهایفارسمبنیبرارائهکلیهخدماتبیمهایبهپرسنل
وهمچنینواگذاریبیمهمسئولیتوکلیهاموالشرکتمذکورصورتگرفتکهحصولنتیجهبهآیندهنزدیكموکولگشت.درفصلدیگریازاینسیاحت،جلسهاینیز
بامعاونتاجراییآستاناحمدیباهدفسنجشامکانتحتپوششقرارگرفتنکارکناناینمکانمقدسبرگزارشدکهنقطهعطفمذاکراتبااینآستان،دیدارباآیت
اللهدستغیبتولیتآستاناحمدیبود.نیمانورالهیمدیرعاملتجارتنودردیدارباسهامدارانبزرگ“بنو”برقرابتهرچهبیشتربانكتجارتوپستبانكباتجارتنو
تاکیدکردهوپیشنهادداددرجلساتبازاریابیهمراهوهمگامهمباشند.بهرهمندیازامکاناتپستبانكدرماحصلگفتوگوهایانجامشدهموردتوافققرارگرفت
کهبرایناساسمقررشددردفاترآیسیتیپستبانكامکانارائهبیمهنامهدرسراسراستانفراهمشود.طینشستبابانکیهانوراللهیازتجارتنوبهعنوانشرکتیتوانا،

چابك،جوانوخلاقیادکردهوگفت:باوجودسهامدارانتوانمندوانعقادقراردادهایبزرگطی۸ماهگذشتهکهنشانازاعتمادبیمهگذاراندارد،آیندهروشنیپیشرویمجموعهاست.

دیدار نیما نورالهی مدیرعامل شرکت بیمه تجارت نو با آیت الله دستغیب تولیت آستان احمدی 

كارنامه درخشان بانک در چابک سازی و مولد سازی دارايی ها

رییس مجلس شورای اسلامی در صحن علنی مجلس از بانک  رفاه کارگران 
به دلیل واگذاری املاک مازاد و عزم جدی برای چابک و مولدسازی دارایی ها تمجید 
کرد.به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران به نقل از پایگاه خبری بانکداری ایرانی، 
لاریجانی گفت: گزارش کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی و نظارت بر اجرای اصل 44 
قانون اساسی درباره نحوه اجرای قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقاء نظام مالی کشور 
در حوزه بازارهای مالی نشان می دهد که در واگذاری بنگاه هایی که مربوط به بانک ها 
است، بانک رفاه کارگران از جمله بانک هایی بوده که بهتر از مابقی بانک ها عمل کرده است.
این گزارش می افزاید : این واگذاری ها در راستای عمل به ماده 16 قانون رفع موانع تولید 
رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور و همچنین عمل به سیاست های کلان دولت و خروج 
از بنگاه داری بانک ها صورت گرفته است.به گزارش بانکداری ایرانی، فروش اموال مازاد 
بانک ها از نکاتی بود که رییس مجلس شورای اسلامی به دلیل مثبت بودن عملکرد تعدادی 
از بانک ها، به آن واکنش نشان داده و از آن ها قدردانی کرد.یکی از بانک هایی که رییس 
مجلس از آن به دلیل رشد بالای فروش اموال مازاد و چند برابری شدن واگذاری سهام، 
تمجید کرد بانک رفاه کارگران بود چرا که این بانک در 3 سال اخیر، رشدی 10 برابری را در 

فروش اموال مازاد و همچنین رشد چهار برابری را در فروش 

بانک سينا حائز پايين ترين درصد عودت چک

های  چک  عودت  درصد  ترین  پایین  حائز  سینا  بانک 
عهده در شبکه بانکی شد.  به گزارش روابط عمومی بانک سینا، در 
بررسی صورت گرفته از سوی اداره کل ریالی و نشر بانک مرکزی 
عودتی  های  چک  وضعیت  خصوص  در  ایران  اسلامی  جمهوری 
بانک ها، بانک سینا در فروردین ماه سال جاری همچون 12 ماه 
سال 97 با 1.36 درصد چک عودتی حائز پائین ترین درصد عودت 
چک در شبکه بانکی بوده و این بدان معناست که چک های این 
بانک در یک فرایند صحیح بررسی و نتیجه آن به ذینفعان اعلام 

می گردد. 
برای  بانک  ارائه  هنگام  در  که  می شود  اطلاق  چکی  به  عودتی  چک 
چک های  میان  البته  که  نیست،  پرداخت  قابل  دلایلی  به  وصول 
مواردی  در  چک  برگشت  دارد.  وجود  تمایزی  عودتی  و  برگشتی 
و  انجام شده  بانک  توسط  امضا،  مغایرت  و  موجودی  همچون کسری 
واریز وجه، تعویض چک و  قبال  عودت چک در خصوص مسائلی در 

سایر موارد بوده که عمدتا توسط خود افراد انجام می شود.
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 تفاهم نامه همکاری بانک تجارت 
و صندوق ضمانت صادرات ایران

بانک تجارت و صندوق ضمانت صادرات ایران به منظور توسعه تامین مالی و ارایه 
خدمات صادراتی بانک با پوشش صندوق تفاهم نامه همکاری امضاء کردند.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک تجارت، این تفاهم نامه با هدف 
افزایش سهم صادرات از مجموع تسهیلات اعطایی بانک و توسعه تامین مالی صادراتی 
از طریق اعتبار فروشنده توسط بانک با پوشش صندوق، در مراسمی به امضای رضا 
دولت آبادی مدیرعامل این بانک و افروز بهرامی مدیر عامل و رئیس هیات مدیره 

صندوق ضمانت صادرات ایران رسید.
رضا دولت آبادی، با ابراز خرسندی از امضای تفاهم نامه با صندوق ضمانت 
صادرات ایران، گفت : بانک تجارت طی این سال ها با ارائه سبد خدماتی و تسهیلاتی 
متنوع توانسته به عنوان یک بانک پیشتاز در این امور تفاهم نامه های مختلفی را با 
شرکت ها به امضا رسانده و همواره روابط بسیار مناسبی در ارایه خدمات مختلف 
بانکی با این مجموعه ها داشته است. وی افزود: امروز هم در راستای تحقق اهداف 
شعار" رونق تولید" و حمایت از صنایع تولیدی و صادرکنندگان بانک مصمم است تا 

این همکاری گسترش یافته و دوطرف به یک مشارکت برد- برد دست یابند.
افروز بهرامی مدیر عامل صندوق ضمانت صادرات ایران با اشاره به اینکه بانک 
تجارت اولین بانکی است که با این صندوق تفاهم نامه امضاء می کند، گفت: بانک 
تجارت همواره به عنوان بانکی پیشرو در تمام عرصه های بانکداری، حاکمیت شرکتی 
و بازار سرمایه بوده و بسیار خرسندیم که این تفاهم نامه در راستای تسهیل تامین 
منابع مالی برای صادرکنندگان امضا می شود. وی افزود: امیدواریم انعقاد این تفاهم 
نامه در سالی که سال رونق تولید نامگذاری شده، منجر به افزایش نقدینگی واحدهای 
تولیدی برای توسعه صادرات و ورود بنگاه ها به بازارهای بین المللی شود و در عین 
حال با انجام ابزارهای جدید تامین مالی و خرید دین اسناد صادراتی دریچه های 

جدیدی برای تامین مالی بنگاه های صادراتی گشوده شود.
از اهداف انعقاد این تفاهم نامه، می توان به افزایش سهم صادرات از مجموع 
تسهیلات اعطایی بانک با پوشش صندوق، معرفی خدمات و محصولات صندوق 
توسط بانک، جهت سوق دادن و معرفی مشتریان صادراتی خود به صندوق و معرفی 
مشتریان صادراتی از سوی صندوق به بانک و همکاری های لازم با صندوق در راستای 

تسریع مراحل اعتبار سنجی مشتریان اشاره کرد.
همچنین ادامه و توسعه تامین مالی صادراتی از طریق اعتبار فروشنده توسط 
بانک با پوشش صندوق، تشکیل کارگروه مشترک جهت طراحی و عملیاتی نمودن 
ابزارهای جدید تامین مالی صادراتی، تنزیل اسناد صادراتی صادر کنندگان توسط 
بانک به پشتوانه بیمه نامه خرید دین اسناد صادراتی صندوق، برگزاری نشست های 
تخصصی با صادرکنندگان کالا و خدمات از سوی صندوق و بانک، همکاری بانک و 
صندوق در زمینه امور بازار سرمایه و سهام و توسعه سپرده گذاری منابع صندوق در 

بانک، از دیگر بندهای این تفاهم نامه است.


